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2 ACHÁT - měsíčník pro občany Nové Paky a okolí

INFORMACE O ČINNOSTI ORGÁNŮ MĚSTA 
OD 15. 6. 2022 DO 15. 7. 2022

RADA MĚSTA
ÚSSM:
• schvaluje přije�  pana Jiřího Drapáka do Domova pro seniory.
• schvaluje přije�  paní Boženy Mi� ové do Domova pro seni-

ory. 
• schvaluje ÚSSM vyřazení majetku dle příloh z evidence v dů-

sledku celkového opotřebení v celkové výši 404 498,48 Kč 
ke dni 30. 6. 2022.

• schvaluje prodloužení pozastavení spoluúčas�  obcí na fi -
nancování sociálních služeb v Domě pro seniory, a to do
31. 12. 2022. 

• souhlasí s ubytováním pana Václava Š� lce v bytě č. 14 
v Domě s pečovatelskou službou, na adrese Nová Paka, Ji-
ráskova 1830. 

Majetky:
• schvaluje nouzové ubytování uprchlíků z Ukrajiny ve vyčle-

něných městských bytech na dobu nezbytně nutnou, nejdé-
le do 31. 12. 2022. 

• schvaluje uzavření Dodatku č. 1 ke Smlouvě o zajištění uby-
tování uzavřené 5. 3. 2022 mezi městem Nová Paka a Králo-
véhradeckým krajem. Předmětem dodatku je prodloužení 
doby poskytování ubytování do 31. 12. 2022. 

• schvaluje pronájem čás�  pozemků parc. č. 469 a parc. č. 
366/1 k. ú. Nová Paka, o celkové výměře cca 160 m2 ve pro-
spěch p. Milana Ďordě za podmínek stanovených smlouvou.

• schvaluje záměr prodeje čás�  pozemku parc. č. 390, zahra-
da, o výměře cca 117 m2, k. ú. Nová Paka, za cenu 300 Kč/m2

a ukládá majetkovému odboru MěÚ Nová Paka zajis� t zve-
řejnění tohoto záměru na úřední desce.

Dotace a veřejnoprávní smlouvy:
• schvaluje žádost o poskytnu�  dotace pro Novopacký chrá-

mový sbor a orchestr, z. s, IČ 09077456, ve výši 20 000 Kč 
z prostředků kulturního výboru na nákup 15 ks stojanů 
na noty a 15 ks lampiček na notové stojany.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 5600 Kč z prostředků sportovního výboru 
pro Auto klub v AČR Nová Paka, IČ 00483991.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 7400 Kč z prostředků sportovního výboru 
pro BAKAKO Nová Paka, z.s. IČ 22673555.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 25 200 Kč z prostředků sportovního výboru 
pro Bruslařský klub Nová Paka, z. s., IČ 47474335.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 15 200 Kč z prostředků sportovního výboru 
pro 1. Fotbalový klub Nová Paka, z. s., IČ 70814830.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 15 800 Kč z prostředků sportovního výboru 
pro HC Nová Paka, z. s., IČ 22676350.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 10 000 Kč z prostředků sportovního výboru 
pro Horolezecký oddíl Nová Paka, z. s., IČ 04200527.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 5000 Kč z prostředků sportovního výbo-

ru pro SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Nová Paka,
IČ 64812014.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 27 600 Kč z prostředků sportovního výboru 
pro Klub sportu pro všechny Nová Paka, z. s., IČ 26614081.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 3800 Kč z prostředků sportovního výboru 
pro Český radioklub, pobočný spolek Radioklub OK 1 KMP 
Nová Paka, IČ 62015371.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 4200 Kč z prostředků sportovního výboru 
pro SK LOB Nová Paka, z. s., IČ 64815293.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 39 400 Kč z prostředků sportovního výboru 
pro Tělocvičnou jednotu Sokol Nová Paka, IČ 60119136.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce do 18 
let ve výši 3400 Kč z prostředků sportovního výboru pro 
ČSS, z.s. – sportovně střelecký klub Nová Paka, IČ 64812987.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 34 800 Kč z prostředků sportovního výbo-
ru pro Školní sportovní klub při Základní škole Nová Paka, 
IČ 021185567.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 10 000 Kč z prostředků sportovního výboru 
pro TENIS CENTRUM NOVÁ PAKA z. s., IČ 28558341.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 13 200 Kč z prostředků sportovního výboru 
pro Tenis Nová Paka, z. s., IČ 26673738.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 10 400 Kč z prostředků sportovního výboru 
pro TJ Nová Paka, z. s., IČ 44477104.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 2400 Kč z prostředků sportovního výboru 
pro Velocipéd klub Nová Paka, z. s., IČ 27001211.

• schvaluje poskytnu�  dotace na péči o mladé sportovce 
do 18 let ve výši 3200 Kč z prostředků sportovního výboru 
pro Žralok Nová Paka, z. s., IČ 10869115.

• schvaluje žádost o poskytnu�  dotace na pochod Kumburská 
dvacítka ve výši 5900 Kč z prostředků sportovního výboru 
(neregistrovaný sport) pro paní Ingrid Bukovskou.

• schvaluje žádost o poskytnu�  dotace na Novopackou 
squashovou ligu ve výši 7800 Kč z prostředků sportovního 
výboru (neregistrovaný sport) pro paní Lenku Havlínovou.

• schvaluje žádost o poskytnu�  dotace na turis� cké pochody 
ve výši 4700 Kč z prostředků sportovního výboru (neregist-
rovaný sport) pro pana Josefa Pilaře.

• schvaluje žádost o poskytnu�  dotace na dětský závod 
v běhu do klášterních schodů Schodcross ve výši 7900 Kč 
z prostředků sportovního výboru (neregistrovaný sport) pro 
pana Davida Horáčka.

• schvaluje žádost o poskytnu�  dotace na Nohejbalový turnaj 
v Přibyslavi ve výši 2400 Kč z prostředků sportovního výboru 
(neregistrovaný sport) pro pana Petra Jelínka.
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• schvaluje žádost o poskytnu�  dotace na Tenisová klání a te-
nisový turnaj HC Norma ve výši 3400 Kč, na Hokejová utkání 
o pohár HC Norma ve výši 3400 Kč a na Nohejbalový tur-
naj trojic o pohár HC Norma ve výši 3000 Kč a z prostředků 
sportovního výboru (neregistrovaný sport) pro pana Ondře-
je Svobodu.

• schvaluje žádost o poskytnu�  dotace na akci Heřmanická 
kola ve výši 3000 Kč, na Turnaj v nohejbalu o putovní po-
hár OV Heřmanice ve výši 2400 Kč a na Bowlingový turnaj 
ve výši 2400 Kč z prostředků sportovního výboru (neregist-
rovaný sport) pro paní Marcelu Fajferovou.

• schvaluje žádost o poskytnu�  dotace na orientační závod 
horských kol BOZK ve výši 2400 Kč z prostředků sportovního 
výboru (neregistrovaný sport) pro pana Michala Poláka.

• města schvaluje žádost o poskytnu�  dotace na kuželkářské 
turnaje Vánoční koulení ve výši 1000 Kč, Memoriál Bře� sla-
va Šorma ve výši 6300 Kč, Velikonoční turnaj ve výši 3900 Kč 
a turnaj k výročí 60 let kuželek v Nové Pace ve výši 2400 Kč 
z prostředků sportovního výboru (neregistrovaný sport) pro 
pana Jiřího Bajera.

• schvaluje žádost o poskytnu�  dotace na Nohejbalový turnaj 
trojic ve výši 2400 Kč z prostředků sportovního výboru (ne-
registrovaný sport) pro pana Jaromíra Erlebacha.

•  schvaluje žádost o poskytnu�  dotace na turnaj v malé kopa-
né Bago cup ve výši 5900 Kč z prostředků sportovního výbo-
ru (neregistrovaný sport) pro pana Michala Tomeše.

• schvaluje žádost o poskytnu�  dotace na Turnaj ve stolním 
tenise neregistrovaných ve výši 5900 Kč z prostředků spor-
tovního výboru (neregistrovaný sport) pro pana Jakuba 
Oravce.

• schvaluje žádost o poskytnu�  dotace na sérii cyklis� ckých 
MTB 24 hodinovek Na šestou ve výši 3400 Kč z prostředků 
sportovního výboru (neregistrovaný sport) pro pana Vladi-
míra Bajera.

• schvaluje poskytnu�  dotace na Hobby ligu neregistrovaných 
hokejistů ve výši 7800 Kč z prostředků sportovního výboru 
(neregistrovaný sport) pro pana Bohumila Šmiku.

• schvaluje žádost o poskytnu�  dotace na Tenisovou nereli-
gu ve výši 7800 Kč a na Tenisovou školičku ve výši 4500 Kč 
z prostředků sportovního výboru (neregistrovaný sport) pro 
paní Martu Rosenbergovou.

• schvaluje žádost o poskytnu�  dotace pro pana Jindřicha 
Traspeho ve výši 15 000 Kč na činnost Podkrkonošské de-
chovky v roce 2022.

• schvaluje dotaci 25 000 Kč pro Sbor dobrovolných hasičů 
Nová Paka, IČ 64812014, jako příspěvek na reprezentaci 
družstva žen SDH Nová Paka na mezinárodních závodech 
ve slovinské Celje v termínu od 17.–24. 7. 2022.

• schvaluje uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnu�  do-
tace ve výši 10 000 Kč se Sborem hasičů ČMS – Sbor dob-
rovolných hasičů Nová Paka, IČ 64812014, jako příspěvek 
na účast na výstavě historické techniky, která je součás�  Ha-
sičských slavnos�  v Litoměřicích 2022, konaných ve dnech 
10.–11. 06. 2022.

Inves� ce :
• jmenuje členy a náhradníky hodno� cí komise veřejné zakáz-

ky: „Demolice objektu č. p. 112 v Lomnické ulici“. Členové: 
Ing. Ladislav Stuchlík, Mgr. Marie Nádvorníková, Ing. Mar-
� n Šimáček, Bc. Jiří Zapla� lek, Pavel Bouchner; náhradníci:
Monika Hanušová, Ing. Mar� n Nykl, Ing. Lenka Nyklová, 
Mgr. Milan Pospíšil, Mgr. Josef Cogan. 

• schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na akci: „Přístavba 

objektu občanské vybavenos� , Š� kov č. p. 103“, uzavřené se 
společnos�  ELEKTRO MOSEV spol. s r.o., Vážní 1171, 500 03 
Hradec Králové, IČ 42228573. 

• schvaluje Dodatek č. 6 ke smlouvě o dílo se zhotovitelem 
B.C.M. company s.r.o., Nerudova 1496, 543 01 Vrchlabí,
IČ 07890869 týkající se díla: „Nízkoprahový klub Novopacko 
– II. Zadání.“

• schvaluje Dodatek č. 2 ke smlouvě o zhotovení projektové 
dokumentace a obstarání souvisejících záležitos�  na akce: 
„Vybudování parkovacího systému u vlakové zastávky Nová 
Paka město“ se zhotovitelem Ing. arch. Mar� nem Doubkem, 
Opolského 1936, 509 01 Nová Paka, IČ 73790885. 

Finance: 
• schvaluje poskytnu�  mimořádného členského příspěvku 

z rozpočtu města Nová Paka na rok 2022 ve výši 38 742 Kč 
pro DSO Novopacko, IČ 75126001, Dukelské náměs�  39, 
509 01 Nová Paka, na dofi nancování olympiády mateřských 
škol 2022. 

• schvaluje spolufi nancování nákladů ve výši 89 500 Kč ve spe-
ciální třídě v Mateřské škole Větrov, Jičín, Křižíkova 1288, 
ve které se ve školním roce 2022/2023 budou vzdělávat dvě 
dě�  z Nové Paky. 

Ostatní:
• schvaluje dle ustanovení § 23 odst. 5 zákona č. 561/2004 

Sb. o předškolním, základním, středním, vyšším odborném 
a jiném vzdělávání, ve znění pozdějších předpisů, navýše-
ní počtu dě�  ve 2. mateřské škole, Nová Paka, Školní 1257 
na školní rok 2022/2023 následovně: 1. třída (Oranžová ky-
� čka) 28 dě� , 3. třída (Modrá ky� čka) 26 dě�  a 4. třída (Žlutá 
ky� čka) 28 dě� . 

• souhlasí s konáním organizované sportovní akce GLADIATOR 
RACE na městských pozemcích v Nové Pace (lokalita okolo 
Poštmistrova kopce) v termínu 26. 8. – 27. 8. 2022.

• schvaluje uzavření smlouvy mezi městem Nová Paka 
a Sportvisio, z. s., IČ 01227602 jako pořadatelem organizo-
vané sportovní akce GLADIATOR RACE, o bezplatném užívá-
ní městských pozemků při konání této sportovní akce.

• schvaluje uzavření Smlouvy o dílo na provozování mapové 
aplikace GisOnline se zhotovitelem TopGis, s.r.o., Svatopetr-
ská 35/7, 617 00 Brno, IČ 29182263. 

• schvaluje Smlouvu o umístění a provozování kontejnerů ze 
dne 05. 04. 2022 se společnos�  Elektrowin a. s. 

Úplná znění zápisů a usnesení RM jsou na
www.munovapaka.cz.

NĚMČINA
SOUKROMÁ VÝUKA

A DOUČOVÁNÍ

Více na
www.nemcinavpohode.cz
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ÚSSM:
• schvaluje přije�  paní Jadwigy Jiráskové do Domova pro se-

niory. 
• schvaluje přije�  paní Magdy Umlaufové, do Domova pro se-

niory. 
Majetky:
• schvaluje záměr prodeje spoluvlastnických podílů 1/2 k po-

zemkům parc. č. 862/3, ostatní plocha – neplodná půda, 
o výměře 213 m2 a parc. č. 886/2, ostatní plocha – jiná plo-
cha, o výměře 32 m2, obojí k. ú. Vrchovina, za cenu 100 Kč/m2

a ukládá majetkovému odboru MěÚ Nová Paka zajis� t zve-
řejnění tohoto záměru na úřední desce.

• schvaluje záměr propachtování pozemků ve vlastnictví měs-
ta Nová Paka nacházejících se v katastrálním území Nová 
Paka v lokalitě Slovany – sever od 1. 1. 2023. Pozemky jsou 
specifi kovány seznamem pozemků, který je součás�  zámě-
ru. Záměrem pachtu je provozování zemědělské činnos�  
podnikateli dle zák. č. 252/1997 Sb.

• schvaluje záměr propachtování pozemků ve vlastnictví měs-
ta Nová Paka nacházejících se v katastrálním území Nová 
Paka v lokalitě Slovany – jih od 1. 1. 2023. Pozemky jsou spe-
cifi kovány seznamem pozemků, který je součás�  záměru. 
Záměrem pachtu je provozování zemědělské činnos�  pod-
nikateli dle zák. č. 252/1997 Sb.

• schvaluje záměr propachtování pozemků ve vlastnictví měs-
ta Nová Paka nacházejících se v katastrálním území Nová 
Paka, Radkyně, Š� kov a Vrchovina od 1. 1. 2023. Pozemky 
jsou specifi kovány seznamem pozemků, který je součás�  zá-
měru. Záměrem pachtu je provozování zemědělské činnos�  
podnikateli dle zák. č. 252/1997 Sb.

• doporučuje ZM schválit prodej pozemku parc. č. 3658/2 
trv. travní porost o výměře 4668 m2 k. ú. Nová Paka a čás�  
pozemku parc. Č. 305/5 trv. travní porost o výměře 169 m2 

k. ú. Kumburský Újezd (dle GP č.3295,487-123/2019 je část 
označena parc. č. 305/19), do vlastnictví obchodní společ-
nos�  Pražská 1816, s.r.o., IČ 28822382, se sídlem Pražská 
1816, Nová Paka, za kupní cenu 1200 Kč/m2 + DPH a za těch-
to podmínek: splatnost kupní ceny do 30 dnů od uzavření 
kupní smlouvy, vklad vlastnického práva k pozemkům pro 
kupujícího po zaplacení kupní ceny, právo prodávajícího 
odstoupit od kupní smlouvy nebude-li kupní cena zapla-
cena řádně a včas, závazek kupujícího nejpozději do tří let 
od vkladu jeho vlastnického práva k pozemkům do KN do-
končit výstavbu podnikatelského objektu na předmětných 
pozemcích a tento závazek bude zajištěn smluvní pokutou 
400 000 Kč, zřízení věcného práva zákazu zcizení pozem-
ků do doby provedení výstavby podnikatelského objektu 
na předmětných pozemcích. Kupující uhradí veškeré nákla-
dy související s uzavřením kupní smlouvy a vkladem do ka-
tastru nemovitos� .

• schvaluje záměr pronájmu čás�  pozemku parc. č. 3893 ost. 
plocha o výměře 33 m2, k. ú. Nová Paka, na dobu neurčitou, 

za nájemné ve výši 20 Kč/m2/rok. 
• schvaluje uzavření smlouvy o právu provést stavbu kana-

lizační přípojky pro pozemek parc. č. 2681/2 v pozemcích 
města parc. č. 4039 a 2681/6, vše k. ú. Nová Paka, ve pro-
spěch stavebníka pana Miroslava Halíře za podmínek da-
ných smlouvou.

• doporučuje ZM schválit prodej čás�  pozemku parc. č. 390, 
zahrada, o výměře cca 117 m2, k. ú. Nová Paka, do vlastnic-
tví pana Ivana Ježka za kupní cenu 300 Kč/m2.
Kupující uhradí veškeré náklady související s pořízením ge-
ometrického plánu, uzavřením kupní smlouvy a vkladem 
do katastru nemovitos� .

• projednala záměr prodeje nebytové jednotky č. 35/2 v bu-
dově čp. 35, k. ú. Nová Paka a ukládá majetkovému odboru 
zajis� t znalecký posudek o stanovení obvyklé ceny této ne-
movitos� .

• schvaluje záměr pronájmu nebytových prostor v 1. podzem-
ním podlaží budovy čp. 325, k. ú. Nová Paka, za účelem pro-
vozování nízkoprahového zařízení pro dě�  a mládež.

• doporučuje ZM schválit odkoupení čás�  pozemků parc. č. 
2693/1 a parc. č. 2694/1, obojí k. ú. Nová Paka, o celkové 
výměře cca 169 m2, zapsaných na LV č. 3490 ve vlastnictví 
p. Dity Herbrychové, do vlastnictví města za kupní cenu 
200 Kč/m2. Náklady na vyhotovení geometrického plánu 
a na provedení vkladu do katastru nemovitos�  hradí město 
Nová Paka. 
Důvodem odkoupení je zajištění splnění technických po-
žadavků na přístupové komunikace z hlediska bezpečnos�  
a plynulos�  silničního provozu.

• ruší usnesení č. 8.3.1/116/22/RM o záměru prodeje pozem-
ků parc. č. 3824/3 zast. plocha a nádvoří, čás�  pozemku 
parc. č. 3824/2 ost. plocha a čás�  pozemku parc. č. 3824/4 
orná půda, vše kat. území Nová Paka, do vlastnictví Vodo-
hospodářské a obchodní společnos�  a.s. Jičín, za cenu urče-
nou znaleckým posudkem.

• souhlasí s uzavřením smlouvy s bezpečnostní agenturou 
„SAFETY AGENCY s.r.o.“ k zajištění ochrany osob a majetku 
v době konání „Novopacké hrubé pou�  2022“. 

Dotace a veřejnoprávní smlouvy:
• schvaluje dotaci 10 000 Kč pro Český zahrádkářský svaz 

Nová Paka IČ 60119250 na spolufi nancování pořízení elek-
trocentrály pro osadu Na Horce z položky rozpočtu Rada 
města.

• schvaluje uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnu�  do-
tace ve výši 25 000 Kč s SH ČMS – Sbor dobrovolných hasi-
čů Nová Paka, IČ 64812014, jako příspěvek na reprezentaci 
družstva žen SDH Nová Paka na mezinárodních závodech 
ve slovinském Celje v termínu od 17.–24. 7. 2022.

• schvaluje dotaci 10 000 Kč pro Klub vojenské historie a sou-
časnos�  Nová Paka z. s. IČ 08016020 jako příspěvek na do-
plnění cvičného materiálu z položky rozpočtu Rada města.

• schvaluje uzavření VPS o poskytnu�  dotace ve výši 10 000 Kč 

INFORMACE O ČINNOSTI ORGÁNŮ MĚSTA 
OD 15. 7. 2022 DO 15. 8. 2022

RADA MĚSTA



5číslo 9

se Základní organizací Českého zahrádkářského svazu Nová 
Paka, IČ 60119250, na náklady spojené s nákupem elektro-
centrály a pronájmem sálu.

• schvaluje žádost o poskytnu�  dotace a uzavření VPS ve výši 
30 000 Kč z prostředků sportovního výboru pro Carla.kup-
kolo.cz Dvůr Králové nad Labem z. s., IČ 68208600, na po-
řádání Českého poháru mládeže a žen v silniční cyklis� ce 
konaného dne 7. 8. 2022 v Nové Pace a okolí.

• schvaluje dotaci 30 000 Kč pro Sportvisio, z. s., IČ 01227602 
jako příspěvek na GLADIATOR RACE NOVÁ PAKA konané 
ve dnech 26.–27. 08. 2022 z položky rozpočtu Rada města. 

Inves� ce:
• schvaluje výsledek výběrového řízení na akci: „Demolice 

objektu č. p. 112 v Lomnické ulici“ a na základě doporu-
čení hodno� cí komise souhlasí s uzavřením smlouvy o dílo 
s vítězným účastníkem PRAGOTRADE spol. s r. o., Maršála 
Rybalka 379, 273 08 Pchery, IČ 16189612, který podal nejvý-
hodnější cenovou nabídku. 

• schvaluje smlouvu o dílo s dodavatelem PRAGOTRADE spol. 
s r.o., Maršála Rybalka 379, 273 08 Pchery, IČ 16189612 
na akci „Demolice objektu č. p. 112 v Lomnické ulici“. 

• schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o zhotovení projektové 
dokumentace a obstarání souvisejících záležitos�  na akce: 
„Umístění přechodu pro chodce na silnici I/16“ se zhotovi-
telem M – PROJEKCE s.r.o., Resslova 956/13, 500 02 Hradec 
Králové, IČ 05061415. 

• schvaluje Smlouvu o zhotovení projektové dokumentace 
a obstarání souvisejících záležitos�  na akci: „Revitaliza-
ce ul. St. Suchardy – kanalizace a vodovod“ se společnos�  
Mul� aqua s.r.o., Veverkova 1343, 500 02 Hradec Králové,
IČ 60113111. 

• schvaluje Dodatek č. 7 ke smlouvě o dílo se zhotovitelem 
B.C.M. company s.r.o., Nerudova 1496, 543 01 Vrchlabí,
IČ 07890869 týkající se díla: „Nízkoprahový klub Novopacko 
– II. zadání“. 

• schvaluje Smlouvu o zhotovení projektové dokumenta-
cea obstarání souvisejících záležitos�  na dílo: „Nová Paka 
– ul. Jugoslávská, Lužická, Polská – rekonstrukce místních 
komunikací“ se zhotovitelem Projektservis Jičín s.r.o., Jaro-
šovská 291, 506 01 Jičín, IČ 25297538. 

• schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na stavební zakázku 
s názvem: „SO 302 – Kanalizace dešťová“, která byla součás-
�  zadávacího řízení s názvem: „Nová Paka – rekonstrukce 
kanalizace v ul. Ruská – II. etapa“, se zhotovitelem MIZERA 
– STAVBY, a.s., Smetanova 1366, 512 51 Lomnice nad Popel-
kou, IČ 28762070. 

Finance: 
• schvaluje roční účetní závěrku k 31. 12. 2021 společnos�  

TermoReal s.r.o. a souhlasí s rozdělením hospodářského vý-
sledku za rok 2021 dle předloženého návrhu. 

Ostatní:
• schvaluje přije�  účelového daru Školní jídelnou,

IČ 75016834, Nová Paka, Komenského 555 od společnos�  
WOMEN FOR WOMEN, o.p.s., v rámci charita� vního projek-
tu Obědy pro dě�  k uhrazení stravného pro 19 žáků ve školní 
jídelně ve školním roce 2022/2023. Výše daru činí 45 109 Kč 
pro období od 1. 9. 2022 do 31. 12. 2022. 

• schvaluje přije�  účelového daru Školní jídelnou, IČ 75016915, 
Nová Paka, Husitská 1695 od společnos�  WOMEN FOR WO-
MEN, o.p.s., v rámci charita� vního projektu Obědy pro dě�  
k uhrazení stravného pro 8 žáků ve školní jídelně ve školním 
roce 2022/2023. 

Pro období od 1. 9. 2022 do 31. 12. 2022 činí výše daru 
15 808 Kč.
Pro období od 1. 1. 2023 do 30. 6. 2023 činí výše daru 
24 752 Kč. 

• schvaluje vyřazení majetku z evidence Školní jídelny, Nová 
Paka, Husitská 1695, IČ 75016915, dle předloženého soupi-
su. 

• vybrala jako zpracovatele územní studie „Zástavba a komu-
nikace v Heřmanicích u Nové Paky“ společnost PT-ATELIER, 
s.r.o., IČ 24696315, Třebechovice pod Orebem. 

• pověřuje oddělení rozvoje pořízením územní studie a vypra-
cováním Smlouvy o dílo na tuto územní studii s vybraným 
zpracovatelem. 

• schvaluje Přílohu č. 13 – ceník platný od 01. 08. 2022 mezi 
Městem Nová Paka a fi rmou Marius Pedersen, Průběžná 
1940/3 Hradec Králové IČ 42194920 ke Smlouvě na zajištění 
sběru, svozu, využi�  a odstranění komunálního odpadu. 

• schvaluje uzavření Dohody s Královéhradeckým krajem o za-
jištění kapacit pro nouzové ubytování ukrajinských uprchlíků 
ve vyčleněných městských bytech v domě č. p. 1860 ul. Jirás-
kova a v domě č. p. 106 Heřmanice, na dobu do 31. 12. 2022.

• schvaluje příspěvek ve výši 7348 Kč z prostředků Rady 
města Nová Paka na transparentní účet 2102005215/2010 
na dobročinnou sbírku Daniela Polmana na pomoc pro Lilli, 
Jindřichova výzva a spolek Sportem pro�  bariérám. 

• schvaluje smlouvu mezi Městem Nová Paka a fi rmou El-
krowin a.s., Michelská 300/60, 140 00 Praha 4, IČ 27257843 
o umístění a provozování kontejnerů na zpětný odběr elek-
trozařízení. 

• bere na vědomí přije�  fi nančního daru pro Základní školu, 
Komenského 555 ve výši 1900 Kč od pana Mar� na Vosáhla, 
bytem Jičín.

• schvaluje podání žádos�  na dotaci pro Pořízení nového do-
pravního automobilu pro JSDH města Nová Paka (žadatel 
město Nová Paka). 

Úplná znění zápisů a usnesení RM na www.munovapaka.cz.

Pozvánka odboru KČT v Nové Pace

Odbor KČT v Nové Pace pořádá dne 17. září 2022

57. ročník
Novopackých turistických pochodů

se startem a cílem v Junácké klubovně.
Pořadatelé navrhli pět turistických tras pro pěší

i cykloturisty. Ty nejdelší trasy 50, 39 a 26 km jsou 
z místa startu směrovány na jih do Hřídelce a Lázní 

Bělohradu, kde je u kostelíka sv. Petra
a Pavla kontrola s občerstvením, a pak pokračují

dle itineráře trasy.
Kratší trasa 18 km je plánována na Studénku

a ke Stavskému kostelíku a ta nejkratší vede kolem 
Heřmanic a Studénky.

Zveme tímto všechny milovníky volného pohybu
v přírodě i turisty rodiče s dětmi.

Sportu a turistice zdar. 

Za KČT Václav Kulhánek
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Jak ten čas běží. Nedávno to byla sedm-
desátka místostarosty města Milana Po-
spíšila, letos 8. července v hasičárně již 
tento oblíbený člověk slavil půlkula� ny, 
které měl o den později. Poblahopřát 
mu přišli známí i méně známí, kteří zcela 
zaplnili slavnostně připravený sál. Z více 
jak sto padesá�  návštěvníků tvořili vel-
kou část pracovníci radnice. Byli zde ale 
vidět i ředitelé packých škol, počínaje 
ZUŠ, přes základní školy až po gymná-
zium. Milan Pospíšil byl ještě nedávno 
jedním z nich, když nejprve učil a později 
řediteloval na Střední škole gastronomie 
a služeb. Mezi přítomnými nechyběli ani 
někteří lékaři jako MUDr. Tomáš Roučka. 
Byli zde i zástupci kultury a hasičů. Pro-
stě lidé, se kterými packý místostarosta 
je ve styku a kteří ho mají pro jeho vý-
borné vlastnos�  rádi. 
Tentokráte k tanci a ke zpěvu i pobavení 

hrála kapela Matylda. Vína, piva a jídla 
byl rovněž dostatek. O jeho roznášení se 
postarala Milanova rozvětvená rodina. 
Kdo zná Milana, tak se velkému zájmu 
nedivil. Rozený Staropačák byl dlouhou 
dobu kromě velké angažovanos�  v ly-
žařském oddílu i předsedou tamní tě-
lovýchovné jednoty Sokol. Sport v něm 
jako ve všestranném sportovci zane-
chal výborné vlastnos� , které si přinesl 
i do svého působení ve Střední škole gas-
tronomie a služeb v Nové Pace, kde nej-
prve učiteloval a později řediteloval. „Byl 
jsem velice překvapen, kolik lidí mně při-
šlo přát k mým narozeninám. Přišli mně 
gratulovat i lidé, které jsem ani nečekal. 
Přicházeli postupně, jako by to někdo re-
žíroval. S celými svými oslavami jsem byl 
velice spokojen a všem zúčastněným dě-
kuji za krásné zpříjemnění mé pětasedm-
desátky,“ rozdělil se s námi o své pocity 

z této nevšední událos�  místostarosta 
Mgr. Milan Pospíšil. Milane, ke gratulaci 
se připojuje i náš měsíčník Achát a také 
Ti přeje hodně dalších spokojených ak-
� vních let v plném zdraví.

Míla Pour

SLAVNÉ PŮLKULATINY MÍSTOSTAROSTY MILANA POSPÍŠILA

V úterý 9. srpna byla předána zrekon-
struovaná budova nejstaršího školského 
zařízení v našem městě do nájemního 
vztahu Oblastní charitě Jičín. Jedná se 
o budovu čp. 325, které většina packých 
obyvatel říká „škola vedle kostela“.
Jičínská charita v moderně zrekonstru-
ovaných prostorách bude provozovat 
sociální službu Nízkoprahový klub Relax 
pro dě�  a mládež. Tato služba se za-
měřuje především na neorganizovanou 
mládež v oblastech, kde je málo organi-
zovaných ak� vit pro tuto skupinu. Služba 
je snadno dostupná, bezplatná a přede-
vším anonymní. V Nové Pace je provo-
zována od roku 2016 a naposledy sídlila 
v prostorách Komerční banky na náměs-
� . Po uvolnění těchto prostor a jejich 
úpravách se tam bude v budoucnu stě-
hovat městská knihovna. Ta � m dostane 
důstojné sídlo přímo v centru města. I to 
by mohlo podpořit čtenářské ak� vity na-
šich obyvatel.
A teď několik slov k vlastní rekonstrukci 
pro potřeby nízkoprahu. Celkové nákla-

dy činily 22 milionů Kč. Ty, jak je u nás 
dobrým zvykem, byly z velké čás�  kryté 
z dotace, a to částkou 15 milionů Kč. Zbý-
vajících 7 milionů šlo z rozpočtu města.
Dále připomínám, že na vyšší patra ško-
ly jsme žádali další dotaci, která bohužel 
těsně nedopadla. V současné době čeká-

me na další výzvu a doufáme, že uspěje-
me. Po celkové plánované rekonstrukci, 
která zahrnuje mimo jiné i instalaci vý-
tahu, by v budově měla sídlit pobočka 
Domu dě�  a mládeže Stonožka a v pří-
zemí pak i pracoviště fi nančního úřadu. 
Vše je po projekční stránce připraveno 
a mělo by se realizovat v příš� m voleb-
ním období. 
Slavnostní uvedení do provozu bude 
v září. Věřím, že ten, kdo pamatuje, jak 
především suterén budovy při jejím 
převze�  od našeho kraje vypadal, bude 
současným stavem velmi příjemně pře-
kvapen.

Milan Pospíšil, místostarosta

STARÁ ŠKOLA JE PO ČÁSTEČNÉ REKONSTRUKCI

KOUPÍM STARÉ PIVNÍ LAHVE
A SKLENICE S NÁPISY PIVOVARŮ
Z NAŠEHO REGIONU. SBĚRATEL.

TEL.: 732 170 454
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Vážení spoluobčané, 
s velkým smutkem Vám sděluji, že 

v úterý 16. srpna nás navždy opus� l
ve věku nedožitých 102 let

nejstarší občan našeho města
Mons. Karel Exner.

Během svého nelehkého života strávil 
úctyhodných 78 let v kněžské službě 

na různých místech naší vlas� .
Čest jeho památce!

Milan Pospíšil, místostarosta

„SERVUS MARIAE NUNQUAM PERIBIT“

MONS. KAREL EXNER
EMERITNÍ PROBOŠT KATEDRÁLNÍ KAPITULY

A EMERITNÍ FARÁŘ NOVOPACKÝ

* 21.12.1920 VE STUDENCI

 16.8.2022 V NOVÉ PACE

R. I. P.
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Kulturu a společenský život v Nové Pace 
od března 2020 limitoval vir covid-19. 
Na jednu stranu jsme se přesunuli do on-
line prostředí, na druhou stranu se s vel-
kým zájmem setkávají venkovní akce. 
Úspěšnými na kulturním poli jsou a mož-
ná ještě pár zimních sezón budou � , co 
tento trend pochopili. Nynější výchylka 
směrem k venkovním akcím bude trva-
lejšího rázu, lidé objevili kouzlo akcí pod 
širým nebem – i sportovní ceny města se 
předávají v Jírových sadech, a bude to 
tak i po covidu. 
Kultura a společenský život vůbec jsou 
pevnou součás�  packé pospolitos� . 
Společenský život a bohaté společenské 
kontakty jsou důležité pro naši psychi-
ku, dokonce mají pozi� vní vliv na zdraví, 
podle některých výzkumů snižují riziko 
mrtvice či demence. Kulturou je ozna-
čován soubor tvůrčích lidských činnos� , 
souhrn materiálních a duchovních hod-
not, je to vlastně i lidské společenství. 
Původním významem slova kultura je 
označení pro pěstování, v biologii ozna-
čení pro uměle vytvořené mikroorganis-
my k výzkumným účelům. 

Město k péči o kulturu a společenské 
dění zřídilo především Městské kultur-
ní středisko (MKS) a Městské muzeum 
Nová Paka. Podstatnou roli ovšem hraje 
také Městská knihovna, Dům dě�  a mlá-
deže, Základní umělecká škola a základní 
školy. Součás�  našeho města jsou obce 
spojené s Novou Pakou, kde osadní vý-
bory dělají řadu společenských akcí pro 
občany své vsi, ale i pro Pačáky vůbec. 
Některé osadní výbory pořádají akce ce-
lopackého významu. A roste sektor „ne-
závislých“ spolků a jednotlivců v kultuře. 
Činnost MKS v rámci budovy byla a asi 
i bude značně omezená, rozvinuly se ale 
venkovní ak� vity MKS. Nabídka byla a je 
teď docela pestrá a přináší široké spek-
trum hudebních či divadelních předsta-
vení, besed, přednášek, zájezdů i výstav. 
Snad myslí na všechny generace – dro-
bo� nu, nác� leté, dospěláky v produk� v-
ním věku i seniory. Program se odehrává 
jak budově MKS, kterou čeká kompletní 

rekonstrukce, tak pod širým nebem. Čin-
nost MKS bude minimálně na jednu zimu 
přerušena přestavbou, během které 
bude MKS činné v hotelu Centrál a také 
v přízemí staré radnice, v upravovaných 
prostorách po Komerční bance. Věříme, 
že po návratu do zrekonstruované bu-
dovy začne nová epocha MKS a kultury 
v Pace vůbec, že budeme za covidem 
a krásná, moderní budova přiláká pozor-
nost lidí, kteří tam budou chodit oprav-
du rádi. 
Na dvoře MKS a v městských Jírových 
sadech se v „režii“ MKS konají a budou 
konat hudební i divadelní vystoupení. 
Na dvoře MKS po rekonstrukci vznikne 
malý amfi teátr, to bude nová „výzva“ 
pro menší akce. 
K hojně navštěvovaným městským ven-
kovním kulturně-společenským akcím se 
řadí, a budoucnost rozhodně mají Slav-
nos�  slunovratu (byly úspěšně přesunu-
ty do Jírových sadů), Hrubá pouť, Příjezd 
svatého Mar� na či Předvánoční trhy 
s rozsvěcením vánočního stromku, které 
jsou packou veřejnos�  hojně navštěvo-
vány. Venkovní akce jsou naší prioritou, 
každá ta akce začínala vyloženě od nuly, 
vzpomeňme jen, jak malé bylo první roz-
svěcení vánočního stromku před 15 lety –
10 lidí se sešlo před Komerční bankou. 
A lidi pak v dalších letech přicházeli – hla-
sovali nohama a akce rostla. 

Ke kulturnímu dění v Nové Pace ovšem 
přispívají i další organizace města. Měst-
ské muzeum má stálé expozice v Su-
chardově domě a Klenotnici, významné 
jsou výstavy a jejich vernisáže, ty byly 
ale poznamenány covidem. Budouc-
nost stálých expozic je v klášteře, ten 
se do budoucna stane majetkem města, 
i výstavy budou mít v klášterních sálech 
velký a vhodný prostor, lze tam počítat 
s geniem loci – je to hned vedle skvost-
ně vymalovaného klášterního chrámu. 

Suchardův dům by se měl do budoucna 
orientovat na sochařinu, a vrá�  se mu 
tak původní účel, význam produkce ro-
diny Suchardových, zdá se, s časem zís-
kává na významu a město chce podpořit 
jejich odkaz. 
Městská knihovna, krom výpůjček knih, 
pravidelně pořádá výstavy, besedy, 
přednášky, tvůrčí dílny. Další kulturně-
-vzdělávací ins� tuce města – Dům dě�  
a mládeže STONOŽKA – dělá především 
kroužky pro dě�  a velmi oblíbené letní 
tábory. Velkou akcí je RODFEST, bene-
fi ční rodinný fes� válek, oblíbené jsou 
velikonoční a vánoční trhy či čarodějnic-
ký rej. DDM by měl získat další prostory, 
vlastně pobočku ve městě, a to v rekon-
struované budově vedle kostela sv. Mi-
kuláše na náměs� . 
Významným ohniskem kulturního živo-
ta je Základní umělecká škola, ta sídlí 
v budově staré radnice. ZUŠka poskytuje 
vzdělávání v hudebním, výtvarném, lite-
rárně-drama� ckém a tanečním oboru. 
Pro veřejnost je ak� vní v opraveném 
sále hotelu Centrál, ať jsou to koncerty 
učitelů, žáků, či červnový čtyřdenní fes-
� val Improfest. Ten vznikl s příchodem 
ředitelky Mgr. Magdy Uhlířové, která 
v� skla „zušce“ zcela novou tvář. 
Městské základní školy, ale zejména
ZŠ Brána, také přispívají ke kulturnímu 
životu, i když teď je dost zaizoloval covid. 

K významným společenským akcím, kte-
ré organizuje přímo město, patří Vítání 
občánků, jež se koná dvakrát do roka 
vždy v květnu a v listopadu. Dě�  ve věku 
4 měsíce až 1 rok přicházejí teď se svými 
rodiči do sálu hotelu Centrál, dostávají 
od města na památku typický packý ká-
men. Každoročně přivítá Nová Paka při-
bližně osm desítek nových človíčků.
Nenápadnou, koordinační úlohu v kultu-
ře sehrává kulturní výbor zastupitelstva. 
Výbor disponuje částkou cca 400 � s. Kč 

KULTURA A SPOLEČENSKÝ ŽIVOT PO COVIDU
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Nejstarší občanka našeho města oslavila 
101. narozeniny

Ve čtvrtek 28. července 2022 se paní Marie Vojtěchová
dožila úctyhodného věku 101 let. Tím se stala nejstarší že-
nou žijící na území Nové Paky. V pomyslném žebříčku nej-
starších žijících obyvatel v našem městě je na druhém místě 
za panem proboštem Karlem Exnerem, který oslavil krásné 
jubileum 101 let loni v prosinci.
Paní Marie přišla se svým manželem do Nové Paky v roce 
1952. V našem městě se společně zabydleli a ona zde se svo-
jí dcerou Ilonou, provdanou Bouchnerovou, žije dodnes. 
V minulos�  se spolu s manželem ak� vně podíleli na činnos�  
sboru dobrovolných hasičů a svoje technické zaměření projevovala jako jedna z mála žen v Nové Pace jízdou na motocyklu. 
Velkou zálibou a rados�  byla i práce na zahradě. To ji zcela určitě udržovalo v dobré duševní a fyzické kondici, kterou si ucho-
vala až do dnešních dnů.
Jelikož jsem byl přítomen v delegaci gratulantů, překvapilo mě, jak byla oslavenkyně v� pná při svých vzpomínkách a jaký 
op� mismus z ní vycházel. Ze srdce jsme jí popřáli pevné zdraví do dalších let a slíbili si, že se opět za rok k podobné gratulaci 
opět společně sejdeme.

Milan Pospíšil, místostarosta

ročně – krom podpory jednotlivých akcí 
z toho např. pořídil středně velké pó-
dium – letos je v Jírových sadech celé 
léto v permanenci. Výbor ještě dokoupil 
menší pódium „navrch“ pro bubeníky.
Ve výboru teď po 4 roky ak� vně praco-
vala Anna Jiřičková, Pavlína Krejčová, 
Tomáš Roučka, Kateřina Stuchlíková 
a Lenka Šulcová. V roli tajemníka výboru 
v průběhu období Bohuslava Benče na-
hradila Šárka Haklová. 
Dlouhodobějším záměrem výboru, ale 
mimo fi nanční možnos�  (výboru) města, 
je teď socha (již v modelu) legendární-
ho (a chytrého) Pepíčka Krause s kozou. 

Mohla by stát tam, kde byla za komunis-
tů tabule c� , tedy na severozápadní hra-
ně náměs�  s krásným výhledem na kláš-
ter.
Město a městské organizace nejsou je-
dinými ins� tucemi, které se angažují 
na poli kultury. Alterna� vou jsou akce 
subjektů na městě nezávislých. Mnohé 
jsou fi nančně podporovány dotacemi 

z prostředků kulturního výboru zastupi-
telstva města Nová Paka. 
Velkou stálicí našeho města je sbor 
gymnázia a pedagogické školy Amabile 
a také máme v Nové Pace „občanský“ 
pěvecký sbor Hlas. Proslulé pivovarské 
Vodnické slavnos�  byly přímo pivova-
rem nahrazeny pravidelnými koncerty. 
Rychle se etabloval spolek Pač�  blázni, �  
organizují Snídaně v trávě a (letos „opu-
lentní“) Paku plnou piva. Víme o kape-
lách packých nebo s packým podílem: 
Bandit, Matylda – country, Evergreen Di-
xieland Band, Nahá sestra, Mr. Stanyol, 
One&Half, Fénix (zpěvák Ondra Sehnal), 
Na Prach Off  (frontman Mar� n Pyciak), 
Eight Minutes of Daylight.
Vlastní kulturní a společenský život mají 
osady, v nichž jsou tahouny většinou 
dobrovolní hasiči či osadní výbory. Nej-
více je slyšet o Heřmanicích. V heřma-
nické klubovně se konají častá sousedská 
posezení, nejproslulejší je Heřmanický 
ples a vstupenky na něj je třeba shánět 
se značným předs� hem – snad se tam 
potkáme v roce 2023. Ak� vní jsou ve Vr-
chovině, ve Š� kově, v Přibyslavi a dalších 
osadách. Vrcholem jsou vždy okrskové 
hasičské závody. 
Ke kulturním zážitkům s neopakovatel-
nou atmosférou náleží hudební koncerty 
odehrávající se na půdě (vlastně i Půdě) 
restaurace a penzionu Novopacké skle-
py. Majitel tohoto pohos� nství převzal 
do svých rukou též protější budovu kina. 
Kinosál má svá pravidelná fi lmová odpo-
ledne a večery, je místem pro koncerty, 
besedy, premiéry fi lmů, křty knih atd. 

Držitel kina vsadil na retro, které se těší 
oblibě. Vnitřní prostory jsou zachovány, 
nově byl vybudován bar. Krásná je nová 
fasáda, kterou navrhl Ing. arch. David 
Vávra, jehož originální neotřelé řešení 
připomíná svým designem období vzni-
ku mul� mediálního divadla Laterna ma-
gika a jeho prezentaci na světové výsta-
vě EXPO 1958 v Bruselu. Aby to vypadalo 
celkově slušně, je třeba rekonstruovat 
přilehlou část Lomnické ulice – ta končí 
až u Suchardova domu.
Díky činorodos�  aktérů, kteří „hýbou“ 
packou kulturou, vzniká mezi lidmi pocit 
sounáležitos�  a vzájemné pospolitos� . 
Zapojení do kulturního a společenského 
dění obohacuje každého jedince. V člo-
věku zůstávají příjemné vzpomínky i ne-
všední zážitky. Nelze vyjmenovat veške-
ré kulturní a společenské akce ve městě 
a není to ani smyslem tohoto textu, pro-
stě bychom chtěli „kulturní prosperitu“. 
Jsme rádi, že se kultura vyvíjí jak v rámci 
městských zařízení, tak zařízení na měs-
tě nezávislých. Musíme a budeme pečli-
vě pomáhat hlavně těm nezávislým, kte-
ří nemají v zádech profesionální aparát, 
�  to mají všechno o hodně těžší, ale je-
jich produkce má své kouzlo. Nový, tedy 
budoucí stav budovy MKS nás nesmí 
uspat, naopak to bude výzva ke zkvalit-
nění kulturní nabídky a tzv. nezávislá kul-
tura v této budově bude mít své místo, 
možná i prioritu. 

Rudolf Cogan
předseda kulturního výboru
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OBCHVAT
Největší inves� ční akcí na Novopacku bude v následujících le-
tech obchvat města. Příprava stavby je především v rukou Ře-
ditelství silnic a dálnic ČR (ŘSD); město ovšem dlouhá léta s ŘSD 
spolupracuje na urychlení této stavby. Obchvat má v součas-
nos�  pravomocné stavební povolení a stavba byla už zahájena. 
Přípravné práce spočívající v archeologickém záchranném vý-
zkumu a geologickém průzkumu v rozsahu přes 50 milionů Kč 
byly ukončeny podle plánu v srpnu.
Na začátku letošního roku proběhlo výběrové řízení na hlav-
ní těleso obchvatu – tedy na vlastní stavbu silnice. Zvítězila 
v něm fi rma Porr, a. s. s nabídkou 1,308 miliardy Kč (bez DPH). 
Pro�  výsledku se však odvolal jeden z uchazečů k Úřadu pro 
ochranu hospodářské soutěže. Ten jeho odvolání sice zamítl, 
nicméně došlo k tříměsíčnímu zdržení. Během této doby bo-
hužel došlo ke skokovému nárůstu cen některých stavebních 
materiálů, zejména pak železa. Firma pak (po skončení řízení 
u ÚOHS) odmítla smlouvu podepsat, právě s ohledem na tento 
enormní nárůst cen materiálů. Nebylo to ojedinělé, a stalo se 
tak i na dalších podobných stavbách v Česku. Až do léta pro-
bíhalo jednání mezi ŘSD, fi rmou i ministerstvem, aby se našlo 
rozumné a zákonné řešení. To se nakonec podařilo a na konci 
července byla smlouva podepsána. Město prostřednictvím sta-
rosty několikrát ve věci jednalo i přímo s ministrem dopravy 
Mar� nem Kupkou. Ten situaci zná velmi dobře, neboť je pů-
vodem z Jilemnice a v Nové Pace žil jeho strýc. Ministrovi je 
třeba poděkovat za velice ak� vní přístup a snahu dotáhnout 
věc do konce. 
Smlouva byla podepsána a obchvat začala fi rma Porr, a. s. sta-
vět na začátku září. Obchvat je dlouhý 8,48 km, má 144 sta-
vebních objektů, z toho 16 mostních v celkové délce 1,02 km, 
2 okružní křižovatky a 22 pro� hlukových stěn o délce 4180 m. 
Výstavba bude trvat tři roky s uvedením do provozu v roce 
2025. 
Pro město je skvělá zpráva, že konečně vidíme reálný okamžik, 
kdy se defi ni� vně zbavíme průjezdové dopravy. I sama výstav-
ba je pro město ekonomicky významná, jsou na ni navázány 
subdodávky, zaměstnání mnoha lidí, ubytování, stravování de-
sítek pracovníků a další služby. Na druhou stranu – takto velká 
stavba přinese i řadu problémů a vyvolá pro město některá 
omezení a náklady. Všichni si v Pace uvědomujeme význam ob-
chvatu pro město a musíme být i nadále maximálně připraveni 
k součinnos�  s ŘSD tak, aby obchvat mohl být dokončen v co 
nejkratším čase.

Velice podstatnou je pro budoucnost Nové Paky návaznost 
na dálniční síť. Sledujeme (jak v úrovni ministerstva, tak v úrov-
ni kraje) výstavbu dálnice D 35, tedy z Olomouce do Liberce. 
Nová Paka se bude napojovat u Úlibic. Bude to asi 350 m 
před nynější úlibickou kruhovou křižovatkou. Nyní se pracu-
je na územním rozhodnu� m, stavební povolení by mohlo být 
v roce 2024, uvedení do provozu je tak teore� cky možné v roce 
2028. 
Dálnice D35 představuje v současných plánech české dálniční 
sítě tzv. severní páteřní trasu spojující Čechy a Moravu. Poprvé 
se tento tah objevil v plánech dálniční sítě již v roce 1963, a to 
jako dálnice D35, vedoucí z Hradce Králové přes Olomouc k Lip-
níku nad Bečvou, kde se měla napojovat na dálnici D47 (dnes 
D1). V současnos�  je D 35 plánována v trase Liberec–Jičín–Hra-
dec Králové–Olomouc–Lipník nad Bečvou. Tato trasa propoju-
je tři krajská města a kříží dalších šest tahů dálniční sítě, kon-
krétně D10, D11, D43, D46, D55 a D1. S celkovou délkou přes 
260 km půjde o jednu z nejdelších českých dálnic. 
Zrychlení cesty do Hradce Králové nám po D 35 nejdříve při-
nese „obchvat“ Hořic. Obchvat je v uvozovkách, neboť jde 
o 10kilometrový regulérní úsek dálnice. Začátek, tedy km 0,0 
je v prostoru mezi obcemi Libonice a Dobrá Voda u Hořic. Zde 
stavba bude navazovat na v souběhu projektovaný úsek stavby 
Úlibice–Hořice. Konec úseku, km 10,450 se nachází za křížením 
s vodním tokem Bystřice, přibližně mezi obcemi Sadová a Sově-
� ce, kde navazuje na stavbu D35 Sadová–Plo� ště. 
Územní rozhodnu�  pro úsek Sadová–Hořice nabylo právní 
moci 4. 5. 2013. Po dalších přípravách, zejména vyřešení vlast-
nictví pozemků, a poměrně náročném stavebním řízení, vydalo 
Ministerstvo dopravy stavební povolení dne 14. 10. 2021. Byly 
ovšem podány dva rozklady, a to obcemi. Po dalším jednání 
byly 3. 12. 2021 oba rozklady vzaty zpět. Následně byla pode-
psána smlouva na záchranný archeologický výzkum. Připravuje 
se soutěž na zhotovitele stavby. Zahájení by tak bylo možné 
v roce 2023, výstavba bude trvat 3 roky. 
Přes dobře pokračující 3 úseky směr Hradec Králové musíme 
konstatovat, že směr Turnov je v plenkách. Nicméně nynější 
ministr dopravy pochází z Jilemnice a jistě se soustředí na Pod-
krkonoší. 

Pavel Bouchner

PRODEJ SLEPIČEK
Červený Hrádek prodává slepičky typu Tetra hnědá,
Dominant všechny barvy, Green Shell – typu Araukana
a Dark Shell – typu Maranska.
Stáří 16-20 týdnů, cena 220 -269Kč/ ks.

Prodej: 20. 9. a 18. 10. 2022
Nová Paka – u vlakového nádraží
/poblíž supermarketu/ – 16.25 hod.
Výkup králičích kožek – cena dle 
poptávky. 
Info: Po-Pá 9.00 – 16.00 hod., 
tel.: 601 576 270, 728 605 840

www.drubezcervenyhradek.cz
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NA AKTUÁLNÍ TÉMA
Lomnická ulice je nedílnou součás�  
historické urbanis� cké struktury měs-
ta a také pěší a cyklis� ckou spojnicí 
významných cílů denní náplně života 
lidí města Nová Paka. Ulice je dlouhá 
zhruba 650 metrů. Přímo u silnice je 
zhruba 50 rodinných a bytových domů, 
včetně bývalého hotelu Grand, ve kte-
rých žije trvale 200 až 250 lidí. Po celé 
délce ulice není žádný přechod z jedné 
strany na druhou. A tak přejít vozovku 
je mnohdy dost zajímavé. 

Přes den ulici křižuje, podle posledního 
sčítání Ředitelství silnic a dálnic, až 3000 
vozidel. Z nich průměrně 500 těžkých 
nákladních automobilů a dále traktory 
s návěsy. Podle zjištění místních obyva-
tel je to ale většinu dní v roce více, zřej-
mě 3500 až 4000 vozidel. Jen traktoro-
vých souprav velké místní zemědělské 
společnos�  projede ulicí kvůli bioplyno-
vým stanicím 80–120 denně. Silnice je 
stará, úzká. Původně vydlážděna kost-
kami. Později byla v 70. letech pokryta 
asfaltem, od té doby se jen záplatuje. 
V Ús�  u Staré Paky má šířku 5,2 metru, 
dále 5,5 metru a v Lomnické ulici maxi-
málně 6 metrů. Jaký to má vliv na stav 
domů je snadné si domyslet. Domy se 
třesou, bor� , praskají. Největší provoz 
je od brzkého rána do dopoledne, poté 
odpoledne. V hluboké noci rychle pro-
jíždí rozbitou a potemnělou ulicí těžká 
a hlučná nákladní auta. Často se jedná 
o mezinárodní přepravu zahraničních 
dopravců.
Na dopravě, jak jsem se dověděl 
od místních, se podílí dlouhodobě velký 
kamenolom Košťálov a jeho často bezo-
hlední přepravci kameniva. Jsou to velká 
nákladní auta s návěsy. Po rozbité silnici 
projíždějí 50 i 70 km rychlos�  a na ces-
tě i domech je to vidět. V kamenolomu 
je rovněž skládka odpadů velké nadná-
rodní společnos� . Ta má nadregionální 
význam, kdy průjezdy s � mto nákladem 
jdou rovněž po Lomnické. V současné 
době, jak jsem se dozvěděl, tato odpa-

dová společnost, která provozuje také 
sběrný dvůr v Nové Pace, opakovaně 
navyšuje kapacitu tohoto zařízení. To 
s sebou nese další dopravní za� žení 
kontejnerovými auty a návěsy. Nedáv-
no byla navýšena kapacita novopackého 
sběrného dvora z 2000 tun/rok na 5000 
tun/rok, ale už to nestačí. Je požadavek 
na 7000 tun/rok. Komunální odpady 
se proto do Nové Paky vozí například 
z Lomnice nad Popelkou, Železného 
Brodu nebo Turnova. Odpady se takto 
vozí Lomnickou ulicí každodenně v obou 
směrech. 
Další nepřiměřené dopravní za� žení 
do ulice přineslo vybudování třech vel-
kých bioplynových stanic ve Vidochově, 
Bělé u Staré Paky a na Brdě. Každá z nich 
potřebuje denně minimálně sto tun 
vstupních surovin, a ty je potřeba pře-
pravit v rámci silnic ve městě, ale i z da-
leka. Takto je to již více než 10 let. Mezi 
místními se ví, že se do nich vozí „palivo“ 
například až z Úlibic, Kolína nebo Podě-
brad. 
Místní občané na tento � živý stav dlou-
hodobě poukazují. „Je to jako bydlet 
v areálu zemědělského družstva a zá-
roveň v areálu stavební fi rmy,“ snaží se 
vys� hnout pocity, které denně zažívají. 
To dříve nebylo a provoz ulicí stále na-
růstá, s � m hluk a prašnost. V roce 2011 
podepsalo pe� ci 116 zdejších občanů se 
žádos�  o změření daného stavu a s pros-
bou o řešení. Poslali ji na MěÚ Nová 
Paka, Krajský úřad, na Hygienu, Správu 
a údržbu silnic. Odpovědí bylo – situaci 
vážíme, budeme ji řešit. 

Jak tedy dál?
Otázka velice složitá. Závažnos�  řešení 
jsou si vědomi i zdejší občané. Oprava 
silnice jistě pomůže a místní o ni žádají 
a snahy podporují. Co ale s neustále na-
růstající dopravou, která není přiměřená 
místním podmínkám? Klíčové bude, jest-
li se za tu čtvrť pod klášterem postaví 
město. Jestli vedení upřednostní město, 
jehož všichni obyvatelé si budou vážit 
prostředí, kde žijí a jsou jeho nedílnou 
součás� , nebo akceptují, že zde bude 

těžce zkoušené místo u vy� žené krajské 
silnice, odkud lidé koukají zmizet. 
Například v Ús�  u Staré Paky jsou 
na mostech existující hmotnostní ome-
zení, která nikdo nedodržuje a nikdo 
je nevymáhá. Železničním viaduktem 
v Ús�  navíc nesmí projet nákladní sou-
prava delší než 13 m. Jak je tedy možné, 
že tady taková vozidla každodenně jezdí 
a ničí naše město a naše domovy, uvažu-
jí místní? Dalším opatřením, které míst-
ní navrhují, je měření rychlos� , kterou 
porušují zejména náklaďáky. Nemohlo 
by město jednat se zemědělci, aby celo-
ročně nepřeváželi hnůj a digestát kvůli 
provozu velkých bioplynových stanic 
mnoho kilometrů centrem mnoha� síco-
vého města?
Aktuální otázkou samozřejmě zůstá-
vá oprava vozovky. To další je v rovině 
úvah a za� m nesplněných přání lidí, 
kteří zde žijí. Záleží, jestli je někdo pod-
poří, nebo jestli nechtěnou ulici jen po-
tře�  přejmenuje. Historicky nesla jmé-
no Staropacká, pak Pro� fašis� ckých 
bojovníků a novodobě je Lomnická. 
Protože zde stále žijí místní staroused-
líci, domnívám se, že je zde něco stále 
drží. Možná je to genius loci Staré Paky, 
s charakteris� ckým panoramatem ba-
rokního poutního kostela Nanebevze�  
Panny Marie a bývalého Pavlánského 
kláštera, který je obecně uznávanou 
ikonou našeho města. Čas k řešení to-
hoto zmíněného problému už věru ne-
čeká.

Oldřich Houška 
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Po dvou letech mohli opět senioři z re-
gionální novopacké organizace zavítat 
na skvělou rekreaci do Janských Lázní. 
Po počáteční cestovní horečce i rozpa-
cích, jaká bude situace na naší chatě Lo-
vraně, se vše rozzářilo již během prvního 
oběda. Nervozita opadla a kamarádi se-

nioři utvořili party, které si dosyta užíva-
ly krásy našich hor.
Bylo hezké slunečné počasí, a tak někte-
ří z nás prožili celý týden prohlídkovými 
túrami a výlety, další (kterým to zdraví 
nedovolilo) menšími procházkami a ně-
kdo si užil tradiční zdravotní procedury 

jako masáže, vířiv-
ku, elektroléčbu 
a další… Velkým 
lákadlem byly i od-
polední koncerty 
na kolonádě, nebo 
výborná zmrzlina 
z nedaleké cukrár-
ny. Večery si každý 
užíval po svém. Ně-
kdo u televize, hra-
ním společenských 
her a karet, četbou 
knih nebo společ-
nou konverzací. 
Zkrátka každý se 
rekreoval po svém, 

na základě své zdravotní kondice.
V každém případě děkujeme panu maji-
teli chaty Lovrana, jeho manželce i ser-
vírce, za velmi dobře sestavený jídelní-
ček, perfektní stravu, obsluhu a ochotu 
vyjít vstříc veškerým přáním nás, no-
vopackých seniorů. Samozřejmě také 
děkujeme našemu generálnímu šéfovi 
Bohouškovi Hamáčkovi i zástupkyni paní 
učitelce Věrušce Janatové, na kterou 
jsme se mohli kdykoliv se vším obrá� t, 
také Janičce Janečkové, která pro nás 
opět vyjednala zdravotní procedury a Ja-
rušce Vazdové, která vše řídila po fi nanč-
ní stránce.
Doufám, že z tohoto příspěvku vyplývá 
velká spokojenost všech a poděkování 
majiteli, vedení regionální organizace 
i všem, kdo se na tomto krásném týdnu 
podíleli. Už se velmi těšíme na příš�  rok.

Za spokojené seniory
Franti šek Škvařil

SENIOŘI NA CESTÁCH

Lomnická ulice je desítky let nejoškli-
vější ulicí v Nové Pace. Navíc s poměrně 
hustým provozem, jde o krajskou silnici 
II/284. Majitelem silnice je proto Krá-
lovéhradecký kraj, chodníky a veřejné 
osvětlení patří městu. Pod chodníkem 
a vozovkou je umístěno vedení vody, 
kanalizace, elektřiny, plynu a telefonní 
dráty.
Problém řešíme od roku 2005. Tehdy 
město zásadně rekonstruovalo paralelní, 
Staropackou ulici. Z prašné přímo do as-
faltu, po jejím dokončení došlo k rychlé 
„revitalizaci“ této ulice – druhdy omšelé 
domy začali vlastníci opravovat a dnes je 
to docela pěkné místo k bydlení.
Krajská údržba silnic začala vyvíjet urči-
té úsilí, pokud jde o Lomnickou, teprve 
poté, co se tehdejší starosta města Ru-
dolf Cogan stal v roce 2012 členem za-
stupitelstva kraje. Vážně se ta ulice řeší 
teprve od roku, kdy se R. Cogan stal rad-
ním kraje pro ekonomiku a na silnice se 
začaly dávat řádově jiné peníze. Miliarda 
ročně umožnila plánovat a projektovat 
stavby po celém kraji. A konečně se za-
čala fest projektovat i ta Lomnická.
Nejen projektování, ale i vyjasňování 
práv a požadavků, trvalo řadu let. V pří-
pravě akce bylo hodně účastníků – Krá-
lovéhradecký kraj, město Nová Paka, 
Vodohospodářská společnost Jičín, ČEZ, 

Policie ČR, plynaři, telekomunikace. 
U prvních tří to koordinoval R. Cogan, 
který byl v jejich rozhodujících orgánech, 
ale vyzdvihnout je třeba Ing. Koutníka 
z Údržby silnic Královéhradeckého kraje 
a místostarostu P. Bouchnera.
Projekt byl dokončen v roce 2020. Násle-
dovalo stavební řízení, kde jsme vypořá-
dávali připomínky řady místních občanů. 
Což se podařilo a stavební povolení na-
bylo právní moci 18. 1. 2022. Násled-
ně se dopracovaly podklady pro sou-
těž na zhotovitele stavby. Soutěž byla 
vypsána radou kraje dne 23. 4. 2022, 
projektová cena byla 75 mil. Kč. Obál-
ky s nabídkami měly být otevřeny dne
3. 6. 2022. Ovšem žádná nabídka nepři-
šla. Výběrové řízení se bude opakovat.
Abychom akci zjednodušili, a � m zvýšili 
zájem fi rem o tuto zakázku, vyjmuli jsme 
ze soutěže demolici objektu č. p. 112, 
tedy domu v zatáčce napro�  pomníčku 
Franty Haupta. Dále bude později sepa-
rátně řešena přeložka plynu a op� cké-
ho kabelu fi rmy CETIN. Vodohospodáři 
sami opraví vodovod v úseku Šlejharova 
ulice až k odbočce ulice Na Strži – toto by 
mělo proběhnout do konce roku 2022. 
Vypsání nové veřejné soutěže se připra-
vuje na konec roku 2022 tak, aby 1. 4. 
2023 mohla být zahájena první část re-
konstrukce. Celá rekonstrukce Lomnic-

ké ulice bude rozdělena na dva úseky. 
V roce 2023 by byl hotový úsek od od-
bočky ulice Na Strži po ulici Lomená. 
V roce 2024 od ulice Lomená po křižo-
vatku u Grandu a k začátku ulice Staro-
packá.
Každý úsek se vždy zrealizuje do fi nální 
podoby, jak komunikace, tak chodníky, 
aby mohla probíhat bezproblémová zim-
ní údržba.
Údržba silnic připravuje navazující úsek 
silnice II/284 přes Starou Paku, Roško-
pov a Ús�  u Staré Paky, na hranici kra-
je, tedy těsně před odbočku na Syřenov 
a Klepandu. Tento úsek je, s ohledem 
na dopravní význam, v žalostném stavu. 
Jde spíše o vesnickou zástavbu a už tam 
nebude taková koncentrace sí�  na jedné 
lokalitě, jako v Lomnické ulici.

Pavel Bouchner

LOMNICKÁ ULICE
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Srazy absolventů základních škol po ně-
kolika letech od ukončení docházky, ale 
i dřívějších měšťanek, nejsou zvláštnos� . 
Běžné jsou po roce, pě� , dese� , dvace� , 
ale méně časté po padesá�  letech, kdy 
se scházejí starší důchodci, bohužel ale 
již v menším počtu.
Letošní setkání spolužáků, kteří do lavic 
kašičky novopacké obecné školy poprvé 
zasedli ve válečných letech, v září 1941, 
a měšťanku opus� li v roce 1950, bylo již 
pětadvacáté a dá se říct, že vzhledem 
ke stáří aktérů ojedinělé. Tentokrát se 
prošedivělých seniorů ve věku osmdesá-
�  sedmi let sešlo v novopackém Kázetku 
deset. Z dalších osmi, kteří ještě žijí, byli 
někteří nemocní, nebo mimopač�  se 
omluvili pro značnou vzdálenost. Bohu-
žel z důvodu úmr�  od předposledního 
setkání chyběli zemřelí Antonín Brendl, 
Miloslav Kramule a Adolf Žitník, kteří bý-
vali pravidelnými účastníky těchto srazů. 
Tentokrát se úvodu přátelské debaty ujal 
Bohouš Fejfar, který také letošní sraz 
svolal. Přítomné překvapil seznamem 
všech bývalých spolužáků, kteří v uply-
nulých letech již tento kolek� v opus� -
li. Bylo to smutné vzpomínání, když si 
shromáždění uvědomili, že prvý zemřelý 
Jaroslav Nožička se dožil pouhých pět-
ačtyřice�  let, když v roce 1980 zahynul 
na horách. Po výčtu všech zemřelých 
vzpomněli shromáždění i na učitele 
z měšťanky. Mimo třídní učitelky Bohu-
mily Čuhlové to byli hlavně učitelé – ma-
tema� ky Miroslav Chromý, přírodopisu 
a fyziky Karel Hošic a tělesné výchovy 
Stanislav Chocholáč. 
Hlavním námětem dalších rozhovo-
rů byla školní léta, včetně vzpomínek 
na různé událos� . Docházka do školy 

v období války měla i různé zvláštnos�  
týkající se přerušení vyučování a odcho-
du do krytu nebo domů. Velká písmena 
LN na dveřích školy znamenala letec-
ké nebezpečí, a pro žáky oznámení, že 
tento den vyučování odpadá. Ke konci 
války, od února roku 1945 byla docház-
ka úplně zrušena a chodili jsme si pou-
ze pro úkoly. Protože v naší škole byl 
umístěn lazaret zraněných německých 
vojáků, tak nejprve do budovy gymná-
zia, a když i tato budova byla obsazena 
lazaretem, tak do místnos�  v Husově 
sboru. Ke vzpomínkám na školní do-
cházku, ale i na průběhy minulých srazů, 
přispěly dvě kroniky, jejichž autorem 
byl již zemřelý Jaroslav Lepšík. Začínají 
prvním srazem v roce 1980, po třice�  le-
tech od ukončení měšťanky v roce 1950. 
Mimo textu popisujícího shledání, jsou 
zde společné fotografi e, ale také někte-

rá úmrtní oznámení těch, co odešli a již 
nejsou mezi námi. Zajímavá byla debata, 
co bude s touto pozoruhodnou kronikou 
v budoucnos� , až ze světa téměř všichni 
odejdou.
S uplynulými srazy, mimo setkání před 
dvěma lety, ubývají nejen počty zúčast-
něných spolužáků, ale zkracují se i délky 
jednotlivých setkání. Za� mco po prvých 
setkáních se účastníci rozcházeli v bujaré 
náladě po půlnoci, na letošním se roze-
šli klidně již po společném fotografování 
v 16 hodin. Rovněž ubývá počet seniorů, 
kteří se srazu zúčastňují. Z prvých devě-
tadvace�  v roce 1980 se jich letos, jak je 
možné spočítat i na společné fotografi i, 
sešlo deset. Těsně před rozchodem za-
znělo unisono všemi hlasy: „Tak kamará-
di, zase za rok.“

Míla Pour

SETKÁNÍ SENIORŮ, KTEŘÍ MĚŠŤANKU OPUSTILI PŘED 
DVAASEDMDESÁTI LETY
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SQS TÝM BUDOUCNOSTI SESTAVIL MODEL JADERNÉ ELEKTRÁRNY 
V SOUTĚŽI T-PROFI
Technicky nadané dě�  se utka-
ly v šestém celorepublikovém 
kole soutěže Talenty pro fi rmy 
„T-profi “, kterou pořádá Hos-
podářská komora ČR.  Vícege-
nerační týmová soutěž žáků 
základních škol, středních škol, 
mistrů, odborníků z praxe a pe-
dagogů  se konala 27.–28. červ-
na v  Čestlicích u Prahy. Prvot-
ním záměrem těchto soutěží je 
zvyšování pres� že odborného 
vzdělávání a zvyšování zájmu
o technické vzdělání.
Královéhradecký kraj repre-
zentoval tým společnos�  SQS 
Vláknová op� ka a.s. z Nové 
Paky, vítěz krajského kola.
Talentovaní studen�  Střední školy stro-
jírenské a elektrotechnické společně 
s nadanými žáky Základní školy Komen-
ského Nová Paka obsadili skvělé 4. mís-
to. Skupina vedená kapitánem Milošem 
Dolejším řešila technicky náročný úkol a 
obstála v silné konkurenci celkem dva-
nác�  týmů reprezentujících nejen kraje 

České republiky, ale i Dolnoslezské voj-
vodství v Polsku. Novopacký tým při-
stoupil k neznámému zadání velmi zod-
povědně, soustředěně a s velkým nad-
šením. Cílem soutěžících bylo sestavit 
funkční model jaderné elektrárny z po-
lytechnické stavebnice s elektronickým 
ovládáním, což se našemu krajskému 
týmu podařilo v druhém nejrychlejším 

čase a ve velmi vysoké kvalitě. 
Tento úspěch je skvělou vizit-
kou všech zúčastněných a vě-
říme, že pomůže přilákat nové 
zájemce o technické obory a 
řemeslo. 
„Přínos této soutěže vidím ve 
skvělé příležitosti  atrakti vním 
způsobem přiblížit naši fi rmu 
nastupující generaci a v mož-
nosti  akti vně ovlivňovat kvalitu 
odborného vzdělávání a přípra-
vy,“ dodává Ing. Miloš Dolejší, 
ředitel op� cké výroby společ-
nos�  SQS Vláknová op� ka a.s.
Děkujeme týmu Královéhra-
deckého kraje za skvělý výkon. 
Jejich přední umístění je důka-

zem toho, že dlouhodobá podpora spo-
lupráce škol, fi rem a nadšenců techniky, 
která je jednou z priorit Krajské hospo-
dářské komory Královéhradeckého kra-
je, má smysl.

Ing. Erika Javůrková
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KLÁŠTER V NOVÉ 
PACE OŽIJE
PRO VEŘEJNOST

Jitka Fučíková, ředitelka
tel.: 603 434 833
e-mail: jitka.fucikova@zbb.cz

www.zbb.cz
Život bez bariér, z. ú.
Lomená 533, 509 01 Nová Paka

Komunitní centrum
Nová Paka

Komunitní centrum
Nová Paka

Komunitní centrum je místo, ve kterém chceme podporovat komunitní život, nabízíme zde prostor pro
uskutečnění různých aktivit pro širokou veřejnost, pro různé věkové kategorie, pro různé cílové skupiny.

Nově zrestaurované prostory bývalého klášterního komplexu v ulici Opolského 144 v Nové Pace jsou
určeny pro: konference, firemní akce, odborné semináře, svatby, prezentační akce, plánované skupinové
aktivity.

K dispozici:
barokní sál – kapacita 100 osob, rajský dvůr – kapacita 100 osob, prostory pro skupinové aktivity –
kapacita 20 osob, venkovní prostranství s parkem.

Multifunkční reprezentativní prostory, kompletní audio
Flexibilní osvětlení
Wifi připojení
Bezbariérovost, parking
Drobné občerstvení, zajištění cateringu
Využití služeb Života bez bariér, z.ú.
(poradenství, sociální služby, půjčovna kompenzačních pomůcek)
Prodejna originálních rukodělných výrobků z keramiky, textilu
Ubytování pro 12 osob (bezbariérové)

pronájem prostor dle ceníku, organizační pomoc, přípravu prostor dle požadavku.

vlastní aktivity dle harmonogramu pro různé cílové skupiny bez omezení věku a postižení na téma
hudba, tvořivé ruce, tematická setkávání.

Nabízíme

Přednosti:

Plánujeme

Multifunkční reprezentativní prostory, kompletní audio
Flexibilní osvětlení
Multifunkční reprezentativní prostory, kompletní audio
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Drobné občerstvení, zajištění cateringu
Využití služeb Života bez bariér, z.ú.
Drobné občerstvení, zajištění cateringu
Bezbariérovost, parking
Drobné občerstvení, zajištění cateringu
Využití služeb Života bez bariér, z.ú.
(poradenství, sociální služby, půjčovna kompenzačních pomůcek)
Využití služeb Života bez bariér, z.ú.
Drobné občerstvení, zajištění cateringu
Využití služeb Života bez bariér, z.ú.
Drobné občerstvení, zajištění cateringu

(poradenství, sociální služby, půjčovna kompenzačních pomůcek)
Prodejna originálních rukodělných výrobků z keramiky, textilu
Ubytování pro 12 osob (bezbariérové)
Prodejna originálních rukodělných výrobků z keramiky, textilu

Partnerem revitalizace kláštera je město Nová Paka a Královéhradecký kraj

Život bez bariér, z. ú. se sídlem v Nové 
Pace ve spolupráci s městem Nová Paka 
a Královéhradeckým krajem dokončuje 
rozsáhlou revitalizaci historického ob-
jektu bývalého kláštera v Nové Pace. 
Prostory jsou určeny pro poskytování 
stávajících sociálních služeb, kterými 
jsou denní stacionář, sociální rehabilita-
ce a odborné poradenství s půjčovnou 
kompenzačních pomůcek. Novinkou 
bude poskytování ambulantní sociální 
služby pro osoby s demencí a Alzhei-
merovou chorobou. Nově bude v čás�  
kláštera otevřeno komunitní centrum
pro širokou veřejnost a skupiny s ur-
čitým plánovaným harmonogramem 
ak� vit. Život bez bariér z. ú., nezisková 
organizace více než 17 let připravovala, 
a nejprve svépomocí realizovala, takto 
rozsáhlý projekt. Díky dotaci z IROP, ko-
fi nancování městem Nová Paka a Králo-
véhradeckým krajem se podaří, aby tato 
historická památka sloužila od ledna 
2023 široké veřejnos� .
Život bez bariér z. ú. čeká další úkol. 
Musí prostory vybavit nábytkem a za-
řízením. Částečně se podařilo zajis� t fi -
nanční prostředky z dotace z evropských 
fondů, ale na část stále organizace hledá 
podporovatele, kteří by darem nebo fi -
nančním příspěvkem pomohli. Konkrétní 
plánované skupinové ak� vity najdete na 
www.zbb.cz v čás�  komunitní centrum.

Jitka Fučíková

každý den od 6. září!
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Na letošní tábor jsme se všichni nesmír-
ně těšili. Velice nás lákalo nové místo 
a spousta míst k prozkoumání. Tudíž není 
překvapivé, že jsme se v plném počtu 
sešli dobrou čtvrthodinu před domlu-
veným srazem. Pomocí vlakových spojů 

jsme se dopravili do Stříbrné Skalice, 
odkud nás čekal ještě hodinový pochod, 
abychom se dostali na naše tábořiště. 
Na tábořiš�  nás již čekala podmáčená 
až blá� vá louka. Podle svědectví očitých 
svědků, kteří tábor chystali, byl před ne-

dávnem vedle stožáru gejzír vody. I přes-
to zůstali všichni táborníci po celou dobu 
tábora v suchu a dobré náladě.
Táborový den jsme trávili dopolední 
činnos� , která se skládá ze starání se 
o jídlo, oheň v polní kuchyni a jiných 
potřebných prací. Odpoledne na nás če-
kala celotáborová hra, ve které jsme se 
ocitli ve škole čar a kouzel v Bradavicích. 
Poklidné večery jsme trávili v záři ohňů 
za doprovodu kytar a zpěvu. 
Abychom celé dny pouze nepracovali, 
vyrazili jsme objevovat krásy okolí tá-
bořiště. Nejprve jsme se podívali do ne-
dalekých Chocerad, kde jsme navš� vili 
keřové bludiště. Následné dva výlety 
nás zavedly do města Sázava, zde jsme 
navš� vili klášter a sklárnu, v níž jsme si 
mohli vyzkoušet práci sklářů.
I přes drobnou nepřízeň počasí jsme si 
tábor náramně užili.

Za novopacké skauty z II. oddílu
Věra Macháčková

SKAUTSKÝ TÁBOR ÚDOLÍ DUCHŮ 2022

SKAUTSKÝ TÁBOR III. ODDÍLU
V letošním roce od 2. do 16. července 
se uskutečnil skautský tábor III. oddílu 
střediska Sopka Nová Paka. Letos jsme 
tábořili u Vortové v lesích patřících Krá-
lovéhradecké diecézi, nedaleko Hlinska. 
Odjížděli jsme ze Staré Paky o půl osmé 
ráno a na tábor jsme přijeli kolem 10:30. 
Trochu kuriozitou bylo, že po cestování 
vlaky od společnos�  Arriva i ČD jsme byli 
autobusem z Hlinska dovezeni prak� cky 
na louku, kde měl být během sobotního 
dne postaven náš tábor. 
První dny jsme tábor stavěli a vylepšo-
vali. Během těchto prací se začala hrát 
táborová hra. Byla na mo� vy Starově-
kého Řecka a připravil ji pro nás Kryštof 
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Vitvar. U prvního táborového ohně jsme 
byli rozděleni do skupin. Letos nás bylo 
opravdu hodně, celkem šest družinek 
(červená, oranžová, žlutá, zelená, mod-
rá a fi alová). Táborová hra byla však 
koncipována tentokrát jinak. Nehrálo se 
na týmy, ale každý jednotlivec hrál sám 
za sebe. Během celého tábora jsme sbí-
rali body a podle počtu bodů jsme byli 
rozděleni v závěrečné čás�  táborové hry. 
Body na závěrečnou část táborové hry 
jsme sbírali v různých disciplínách jako 
jsou zdravověda, poznávání kvě� n, vyrá-
bění Land artu, skládání básní, orientace 
v mapách, hladovění... Učili jsme se za-
cházet s měkčenými zbraněmi – tesáky 
a meči, stříleli jsme z luku. 
Během tábora se uskutečnily olympijské 
hry, kde jsme se pokoušeli o co nejdelší 
hody oštěpem a diskem a co nejkratší 

časy v běhu na dálku, běhu těžkooděnců 
a běhu spřežení (v týmu). Také nás če-
kalo několik bitev – námořní, kde jsme 
po sobě házeli papírové koule a hadrá-
ky a pohybovali se na kusech kartonu. 
S měkčenými zbraněmi, kde jsme nej-
dříve bojovali pro�  sobě a poté všichni 
pro�  roverům a Méďovi Béďovi.
Nakonec nás čekala závěrečná bitva, kde 
jsme byli rozděleni podle počtu bodů 
získaných za jednotlivé disciplíny tábo-
rových her. Pastýři, Athéňané, Sparťa-
né a Tegea tak bojovali pro�  Peršanům 
a sbírali barevné papírky, za které mohl 
jejich král kupovat schopnos�  pro své 
vojáky. Jejich strategie byla úspěšná 
a Peršané byli poraženi 🙂.
Tábor, který pobíhal v duchu bojovníků 
a bitev byl proložen dvěma výlety, du-
chovními hodinkami, zpěvem u tábo-

ráků a v neposlední řadě bylo velkým 
obohacením i setkání se skauty z Ka-
meniček, kteří tábořili nedaleko od nás. 
Obě nedělní odpoledne jsme mohli spo-
lečně slavit mši svatou pod širým nebem 
s Mgr. Pavlem Kalitou a generálním viká-
řem Mons. Mgr. Janem Pasekou.
Tábor je vždy pro mnohé, zvláště pro 
nováčky, velkou zatěžkávací zkouškou, 
nicméně věříme, že byl většinově pro-
žit v duchu rados�  a nových přátelství. 
Těšíme se, že se za rok se všemi znovu 
setkáme a prožijeme další nová dobro-
družství v přírodě a utužíme tak v duchu 
skau� ngu základní lidské hodnoty v na-
šich srdcích.

Za novopacké skauty III. oddílu
Mariana Čmelka Horáková

a Linda Podzimková

        ROZVRH CVIČENÍ VŠESTRANNOSTI

   PONDĚLÍ 18,30 -19,30 20 -21
ŽENY- kondiční TAI-TI

   ÚTERÝ 15, 30 -17, 00 17,00 - 18,30 
DĚTI 8 - 11 LET DĚTI florbal 7 -11 LET

   ČTVRTEK 15, 15 -16, 15 16,30 - 17, 30 18- 19
PŘEDŠKOLÁCI 5 -7  LET DĚTI 2- 4 ROKY ŽENY KONDIČNÍ

začínáme v pondělí 5. 9. 2022
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ČTVRTEK 15.15–16.15 16.30–17.30 18.00–19.00
PŘEDŠKOLÁCI 5–7 let DĚTI 2–4 roky ŽENY – kondiční

        ROZVRH CVIČENÍ VŠESTRANNOSTI

   PONDĚLÍ 18,30 -19,30 20 -21
ŽENY- kondiční TAI-TI

   ÚTERÝ 15, 30 -17, 00 17,00 - 18,30 
DĚTI 8 - 11 LET DĚTI florbal 7 -11 LET

   ČTVRTEK 15, 15 -16, 15 16,30 - 17, 30 18- 19
PŘEDŠKOLÁCI 5 -7  LET DĚTI 2- 4 ROKY ŽENY KONDIČNÍ

začínáme v pondělí 5. 9. 2022
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ZAMYŠLENÍ NEANGAŽOVANÉHO OBČANA 
Při nepravidelných procházkách Pošt-
mistrovým kopcem jsem se dostal až 
k ohniš�  u Jezírek. O jeho zbídačeném 
stavu včetně jezírek se už v Achátu psa-
lo. Tolik úvaha občana, který si nepřeje 
zveřejnit své jméno. 
Bylo to místo, a dosud je, kam směřovali 
táborníci, aby si na chvilku odpočinuli. 
Žel � m, že je poněkud stranou veřejnos-
� , někteří nenechavci zde mají rej. Při-
tom ještě letos zde bylo docela příjemné 
posezení díky partě šikovných řemeslní-
ků, kteří dokázali udělat pěkné dílo (po-
chvala v Achátu). Dnes už to jsou jenom 
vzpomínky. Napadá mě, jestli obdobný 
osud nepotká i ohniště – blíž k městu – 
pod rybníkem Anna. 
Na jeho výstavbě jsem se podílel i já před 
více jak 30 lety. Souviselo to s údržbou 
rybníku Anna a odvodem vody do Fařiny 
(Bahňáku). Dnes už je přívod vody zakryt 
vysokou travinou. Když se ale poodhrne 
travina, zjis� te, že se tam dělaly mean-
dry, aby se voda v krajině zdržovala. Je 
tam také prameniště s poklopem, kde 
je uveden nápis Studánka Anežka s le-
topočtem 1989, odkud je možno čerpat 
pitnou vodu. Součás�  údržby (s podpo-
rou TS Nová Paka) bylo i zřízení ohniště 
v bezpečné vzdálenos�  od lesa. Bylo to 
zdůvodněno zamezením divokého pálení 
v přilehlých lesích a také � m, aby se mlá-
dež i dospělí měli kde scházet u ohýn-
ku, opékat buřty. Ukázalo se, že to bylo 
dobré řešení. O to víc jsem byl zvědavý, 
jaký osud čeká i toto novopacké ohniš-
tě. A kupodivu – byl jsem v těchto dnech 
mile překvapen. 
V prostoru kolem ohniště jsou zrekon-
struované kovové lavičky a je tam da-
leko větší místo pro uskladnění topiva. 
Výborné řešení pro�  nenechavcům. 

Možná by se dalo říci, tak a utrum van-
dalům. Ale kdepak – i nadále se objevují. 
Třeba v autech, kdy přijíždějí ces� čkami 
nově vytvořeného parku až k ohniš�  
nebo pytlačí v rybníku. Či dávný případ 
zásahu policie u nezle� lých puberťaček 
s lahví alkoholu a mohl bych pokračovat. 
Nevím jestli je v současné době řešením 
ustanovení „Velkého bratra“ v podobě 
kamer, satelitního sledování nebo kamer 
na veřejnos�  a spoléhání se na vytváření 
pořádku v akcích typu „Ukliďme Česko“. 
Jistě i tyto akce jsou užitečné. Ale nemě-
ly by být jediným řešením.
Pořádek si dokáže udělat doma většina 
z nás. Nespoléhejme se jenom na stát, 
místní samosprávy, ale snažme se jej ře-
šit my všichni. Prací i domluvou. Zničené 
ohniště u Jezírek by nás nemělo ovlivnit. 
A těm, co budují lavičky, zlepšují prostře-
dí, aby se nám žilo lépe, těm přeji mnoho 
úspěchů. 

Zpracoval Oldřich Houška 

T. J. SOKOL NOVÁ PAKA VŠESTRANNOST

CVIČENÍ PRO DĚTI 2022–2023

PŘEDŠKOLÁCI 5–7 LET   ČTVRTEK 15.30–16.30

RODIČE A DĚTI 2–4 ROKY  ČTVRTEK 16.45–17.45
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ZAČÁTKY SKAUTINGU V ČECHÁCH A V NOVÉ PACE 
Pokračování 5., období 1945–1949

Tuto kapitolu lze nazvat Zlatý věk a je 
již psaná ze vzpomínek sester a bratrů, 
se kterými jsem skautoval. Název kapi-
toly – Zlatý věk – jsem dal proto, že se 
skautovalo skoro všude, a to i po celé 
republice. Například na Novopacku byla 
skautská střediska nebo oddíly v těchto 
obcích: Stav, Brdo, Stará Paka, Karlov, 
Borovnice, Pecka a Lázně Bělohrad.  Ně-
která střediska od Okresní péče o mlá-
dež dostala jako klubovny chatky, jako 
například Nová Paka.

Konec okupace a války vyvolalo velikou 
radost a pracovní nadšení v celé spo-
lečnos� . Tělocvičné, sportovní a spole-
čenské spolky obnovily svoji činnost. Ze 
skautů, kterým před válkou bylo kolem 
šestnác�  let, se stali muži. Může se říci 
„muži činu". 
 Na začátek bratr J. Materna – Kim vzpo-
míná: „Ve výkladu v řeznictví u Hylmarů 
se objevil plakát, že se přijímají přihlášky 
„do skautu". U zadního rybníka za přá-
delnou stály čtyři dlouhé dřevěné baráky 
zvané lágry. V nich po dobu války bydleli 
nasazení dělníci, kteří pracovali ve vá-
lečném průmyslu. Novopacké továrny 
byly předělány na výrobu součástek pro 
zbrojní průmysl. Tyto baráky posloužily 
jako klubovny. Barákem uprostřed ved-
la dlouhá chodba a po straně byly malé 
klubovny. Nebyly zde podlahy, jen škvá-
ra, tak jsme chodili domů pěkně špina-
ví. Zde se formovaly první oddíly. Zprvu 
bylo jedno, kdo s kým a jaký vedoucí, 
bylo nás hodně. Tak se stalo, že na schůz-
ky, které se konaly dvakrát týdně, přišel 
jiný vedoucí a někdy i jiné pozměněné 
členstvo. Oddíly se začaly se formovat 
na konci června". V červnu též vyšlo prv-
ní číslo Táboráku (zpravodaj střediska). 
 Připomenu některé zajímavé čás�  z roku 
1945. úvodní článek prvního čísla: „Po-
slání Táboráku. Vrací se mezi vás skautky, 
junáci, vlčata, šotci, vrací se váš Táborák. 

Usedněte pěkně do kruhu kolem ohně, 
každý na svůj kámen, přisedněte blíže 
a ještě blíže, ať jsme všichni hodně po-
hromadě a zadívejte se na chvíli do jeho 
plápolání. Zavzpomínejte trošičku, vy, 
kteří jste Junáky byli, sedíme tu po šes�  
letech zase téměř všichni, jako kdysi, je-
nomže jsme starší a zkušenější, vším � m 
zlem a ponižováním, které jsme prožili. 
To je ale vše za námi, přesto na to nikdy 
nezapomeneme. Rozhlédněte se kolem 
sebe. Podívejte, co nás tu je, těch star-
ších i těch nových a těch nejmladších, 
všichni čekají, jsou zvědaví… Pagoda roz-
hoří se a osvětlí vás všechny, kteří kolem 
něho sedíte, osvětlí vás takové, jakými 
skutečně jste. To mějte stále na pamě� , 
za vámi ve s� nu stojí vaši rodiče, vaši pří-
znivci, veřejnost. Ti všichni vás pozorují 
při práci i při zábavě a těm musíte doká-
zat…" Už v prvním čísle se skautský „lid" 
dočte, že do základny ve Zlámaninách 
dostanou šest chatek, které se stanou 
na dva roky klubovnou. Zde se uskuteční 
dva rádcovské kurzy, čtyři starší bratři 
absolvují Lesní školy. Je založeno Sdru-
žení přátel Junáka, které se stane důle-
žitou čás�  střediska, jeho předsedou se 
stal pan lékárník E. Lepšík. Největší akcí 
v roce 1945 jsou určitě Polní hry. Účast 
je veliká. 120 Junáků (4 oddíly), 50 skau-
tek (2 oddíly), 30 světlušek (2 roje), 30 
vlčat (2 smečky), vojenš�  instruktoři (5), 
rozhodčí a další pomocný personál (20). 
Účastní se též hosté z Hořic, Lomnice, 
Jičína, Stavu, Staré Paky, Pecky, Karlo-
va, Brda (120). V Táboráku se dočtete 
mnoho zajímavos�  z života střediska 
v roce 1945, například: „Pomoc národní-
mu hospodářství", výlet do Prahy a jiné. 
Středisko vede Fr. Hančil, skauty Josef 
Mádle, skautky Jiřina Weiglová, světluš-
ky Růžena Weiglová a vlčata Jiří Šolc. 
Rok 1946 je ve znamení budování stře-
diska Sopka ve Zlámaninách. Bratr Ma-
terna vzpomíná: „V létě to bylo úžasné, 
každý oddíl měl svoji chatu, kuchyně 
a společenská místnost byla ve vido-
chovské celnici. Horší to bylo na podzim 
a v zimě. Den byl krátký, a tak se zatopilo 
a když se chata ohřála, tak se šlo domů." 
Vedení střediska a Sdružení přátel Juná-
ka se usneslo postavit klubovnu ve měs-
tě. V létě oddíly uskutečnily letní tábor 
u Velkého pupku mezi Borovnicí a Pec-
kou. I. a II. oddíl tábořily společně. Zde 
tábořil i III. oddíl, pak dívčí oddíl a vlčata. 
Na podzim byly Polní hry a koncem roku 
Besídky. Hlavní náplní schůzek bylo plně-
ní stupňů zdatnos�  a odborek. 

Jaro 1947 již bylo ve znamení příprav 
na stavbu Junácké klubovny. Plány zho-
tovil architekt Bohumil Vrabec z Prahy 
a základní kámen byl slavnostně po-
klepán v březnu za účas�  představitelů 
města, okresu a celého skautského stře-
diska. Klubovna byla v provozu již v létě 
při Krajinské výstavě. Na výstavbě se po-
dílely všechny oddíly. Čis� ly cihly, vozily 
písek a dělaly, co bylo potřeba. O historii 
sedmdesá�  let klubovny napsal pojed-
nání J. Beneš. Na jeviš�  byla postave-
na loutková scéna, na které roveři hráli 
loutkové divadlo pro veřejnost. Běžná 
činnost oddílu pokračovala normálně. 
O prázdninách tábořil l. oddíl v Meziho-
ří, II. oddíl tábořil na chalupě ve Skelné 
hu�  ve Vítkovicích (Krkonoše), III. oddíl 
a Vlčata v Horních Lysečinech a skautky 
v Mezihoří. 
Je nutné připomenout ty, kteří se za-
sloužili o rozvoj skau� ngu v Nové Pace 
v tomto období. Josef a Mirek Mádlové, 
L. Jerie, V. Hynek, M. Dufek, Ing. Hykyš, 
Josef a Viktor Tauchmanové, P. Kacálek, 
J. Šolc, L. Fabian, pan Mádle a pan Šolc. 
U dívčího kmene O. Kučerová, O. Šádko-
vá, M. Jeriová, J. Linková, M. Siřinková. 
1948 byl rok plný překvapení. Chaty 
ve Zlámaninách byly ničeny vandaly, 
a tak se středisko rozhodlo je prodat 
a získané peníze dát na dluh ze stavby 
klubovny. Po únorových událostech byl 
ustanoven akční výbor. V září odstoupilo 

Zleva stojící: Mirek Mádle,
Milan Dufek, Josef Mádle, Věra Bílková, 

Mirka Vaníčková – Jeriová;
sedící: Antonín Neuman
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vedení střediska a SPJ a předalo vedení 
mladším členům střediska. V listopadu 
přišlo nařízení, že členové mladší 15 let 
musí mít v junáckém průkazu razítko 
SČM (Svaz české mládeže). Oddíly stře-
diskové radě podávaly hlášení o činnos-
� . Například: „Činnost Roverů (II. oddíl). 
Všichni bratři mimo dvou nových mají již 
druhý stupeň junácké zdatnos� . Každý 
člen má průměrně 4–6 složených odbo-
rek. Zde uvádím dosud složené odborky 
u nás v oddílu: atlet I, cyklista, domácí 
opravy, hasič, holubář, houbař, hvězdář, 
kan� nský, knihař, knihovník, kreslíř, ku-
chař, lyžař, ošetřovatel, první pomoc, 
průvodce, střelec, tajemník, trubač, ze-
měpisec, zoolog. Některé odborky jsou 
složeny v našem oddílu až šestkrát. 
Tři členové vypomáhají ve vedení družin 
br. Fabiána (III. oddíl). V březnu podnik-
neme dvoudenní výpravu do Prachov-
ských skal. O prázdninách jsme chtěli 
podniknou�  putovní tábor do br. polské-
ho státu. Shodou událos�  doby jsme nu-
ceni této významné událos�  zanecha�  
pro zastavení cestovních průkazů (pasů). 
V nejbližší době zajede delegace oddílu 
do Jizerských hor a zajis�  pěkné místo 
ku táboření. Výstroj a výzbroj v oddílu 
je ÚPLNÁ. Máme propagační oddílovou 
skříňku. Máme 4 dobré trubače." Let-
ní tábory podle hlášení jsou: „I. oddíl 
Rybniště u Krásné Lípy, II. oddíl Polub-
ný –přehrada (nevím, zda se uskutečnil), 
III. oddíl Navarov za Železným Brodem, 
na stejném místě dívčí kmen. Vlčata 
Hněvkov pod Zábřehem.“ 
Z tohoto tábora má středisko kompletní 
zprávu. Seznam účastníků, fi nancí a pro-
gramu každého dne. Zajímavos�  je, že 
tábor v Navarově navš� vil Jaroslav Fo-
glar, který měl maminku v místním pen-
zionu. Po prázdninách je nové vedení 
pod tlakem SČM, přesto se snaží udržet 
oddíly v činnos� . 

Roverská družina je oporou střediska 
v roce 1949. Věnují se mladším členům 
v oddílech a hlavně vlčatům. Pořádají 
rádcovský kurs, pro starší pořádají ta-
neční, hraje se loutkové divadlo. Připra-
vuje se na „Borůvkový“ letní tábor. V kni-
ze „100 let skau� ngu“ se moc nedozvíte, 
je to škoda. Ve vedení novopackého 
okresu je bratr Voj� šek a toho jsem po-
žádal, aby zavzpomínal na tento tábor. 
„Byl to jeden velký podvod na státních 
úřednících. Bylo to poslední velké sro-
cení skautů a skautek. Na území Šumavy 
bylo vybudováno několik desítek tábo-
rů. Tenkrát východočeskou oblast vedl 
br. Ing. Němeček, který to dal dohroma-
dy, a také za tyto tábory se musel odpo-
vídat StB. Tábory organizovaly okrsky, 
a tak s packými jeli skau�  a skautky
z L. Bělohradu, N. Bydžova a Semil. 
Do každého okrsku byl delegován hospo-
dář a kádrovák z okresního výboru SČM, 
který měl na starost, aby se komunismus 
nelikvidoval hned na začátku (byl to do-
cela hodný kuk). Druhým byl pan Typlt, 
který byl poslední ze staršího vedení 
střediska, tuto akci zorganizoval a hos-
podářsky vedl dobíhající středisko. Jeli 
jsme tam vlakem v nákladních vagonech. 
Tábor byl v Datelově, vedle nás měli tá-
bor skau�  z Hronova a přes kopec skau�  
z Broumova. Ti k nám chodili na návště-
vu a vzpomínám si, že jednou z toho 
byla velká šišková bitva. Co si pamatuji, 
byl to tábor vynikajících kvalit, skautsky 
žijící a dobrodružný. Například budíček 
a večerku troubili tři trubači. Každý z nás 
na něj rád vzpomíná. Také tam vznikly 
skautské lásky a z nich manželství – bratr 
Džemik našel Jarču, já tu svoji a byli i dal-
ší. No, ta stavba tábora se lepila z prké-
nek, krajinek, kulánků, jak se dalo. Ono to 
trvalo skoro týden. Tábor byl tři neděle 
a ten táborový život jel naplno. Táborá-
ky, soutěže, celonoční hry. Ona tam byla 

nějaká pašerácká stezka. Vesnice byla 
skoro celá vysídlená, a tak tam ten po-
hraniční ruch bujel. Užili jsme si mnoho 
dobrodružství i se střílením do křoví. To 
již nočním hlídkám bylo známo od pana 
hajného (byl to Čech a príma chlap). Ten 
nás právě upozornil, že Němci si cho-
dí domů pro nějaký ten majetek a ten 
si nosí do Německa, i když v této době 
bylo již vše vykradené. Kudy přešly re-
voluční gardy, nezůstalo nic. K dispozici 
jsme měli celý statek a stodolu, ve které 
byla sláma. Ve statku byla kuchyň, sucho 
a čisto na tehdejší dobu. Kuchyň je pro 
oba tábory jak chlapecký, tak i pro dívčí, 
společná. Tábory jsou od sebe vzdáleny 
asi 400 metrů. O její dobrý chod se sta-
rala služba a paní Bajerová s paní Typlto-
vou. Vařilo se na kamnech a v pařácích, 
ono nás tam bylo asi 120. Myslím, že pan 
Typlt měl sídlo na statku a ve věci tábora 
je nutno jej hodno� t kladně. A borův-
ky? Ty, které jsme nasbírali, si odvážel 
pan Mikeš z Klatov, to jméno mi zůstalo 
v pamě� , ten nás taky zásoboval. Měl 
takovou rozdrchlanou dodávku, která 
jezdila jen taktak. Jak říkám, ty borůvky 
byl podvod. Domů jsme se vraceli také 
vlakem a veškerý inventář (stany, nádobí 
atd.) si již z vlaku přebírali svazáci. Tím to 
nějak skončilo.“ 
O táboře v Datelově zavzpomínali teh-
dejší vlčata Vinšálek, Blažka a Jerie v se-
šitku „Pár vzpomínek II". 
Na toto období vzpomíná Zdena Zacho-
vá: „Poprvé jsem skauty zaznamenala 
v Králově Dvoře u Berouna, kde jsme 
tehdy bydleli, ale přišla válka a přestě-
hovali jsme se do Nové Paky, skau� ng 
však byl zakázán. Hned po válce jsem 
se do skautu přihlásila, a to v dřevěných 
barácích u přádelny. Tam se konaly první 
schůzky, hodně jsme chodily do Sopky 
s chatami a velkou klubovnou. Odtud 
si vybavuji přednášku dr. Preiningera, 
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slibový oheň i mnoho scének u táborá-
ku. První vedoucí dívčího střediska byla 
Jiřina Veiglová, její sestra Růžena oddí-
lovou byla vedoucí a naší první rádkyní 
byla Maruška Du� ová – sestra Milana. 
První tábor byl v Borovnici, jely jsme tam 
po chlapcích. Přijela tam za námi sestra 
Kučerová. Také si vzpomínám na vodo-
pád, vybudovaný chlapci, pod kterým 
jsme se myly a také na úryvek scénky, 
kterou k táboráku nacvičily sestry Eva 
Šejnohová Lipanová a Dáša Housová: 

‚Jsem vandrák Matěj Šíma, a já Madla 
jeho žena a já zase po všem pásla, ukrad-
la jsem hroudu másla...‘ Naše družina 
se jmenovala Sasanky, byla v ní děvčata 
Marie Kubíčková, Jarča Stránská, Hana 
Wagenknechtová, Bláža Borčická, Věra 
Pastorová. Byla to pohoda bez jakýchko-
liv rozmíšek. Další tábory byly v Meziho-
ří a v Navarově, oba tábory vedla Olina 
Kracíková a vedla je dobře. V Navarově 
jsem složila zkoušku Tři orlí pera. Po zá-
kazu skau� ngu jsme (v menším počtu) 

jezdily pod stan na Sázavu a podobně. 
Jen jednou jsme se večer sešly v tzv. Da-
liborce v Kretschmerově zahradě a při-
pomněly si Den sesterství.“ 

Josef Tomáš – Sev
Na fotografi ích: Skauti  z Borovnice 

Zdroj: Tomáš Josef, brožura (cca 2010) 
„Střípky ze života novopackých skautů 
1919–1990“

MYSLET I NA NOHY SE VYPLÁCÍ

Po celém dni stráveném na nohou si 
nejen chodidla zaslouží kvalitní péči. To 
bychom měli mít my všichni na vědo-
mí, a podle toho jednat. Potvrzuje to 
i Anna Heráková z provozovny Pedik-
úra HEŘMÁNEK v Nové Pace Heřmani-
cích. „Nohy jako takové dokážou hodně 
říct o člověku samotném,“ říká v rozho-

voru. „Palce u nohou, jednotlivé prsty 
levé i pravé nohy ukazují mnohé o stavu 
psychiky a celkovém zdravotním stavu 
daného klienta. Na co by si měl člověk 
dávat pozor, čeho by se měl vyvarovat.“
Anna Heráková se nezabývá jen oby-
čejnou klasickou pedikúrou. Provádí 
i náročné energe� cké masáže, uvolňuje 
klientům body na těle. Na nohou jsou 
energe� cké dráhy, které pomáhají uvol-
nit například zastydlou rýmu, kašel a po-
dobně. Náročná práce spočívá mimo jiné 
v masážích jednotlivých par� í a proma-
zání přírodními mastmi. 
Klient stráví na křesle někdy i delší čas, 
kdy je péče věnována postupně jedné 
a potom druhé noze. Nejdříve očista 
kůže, ostříhání nehtů, jejich zarovnání, 
poté promazání přírodními přípravky 
a masáže. Člověk se až diví, co se z tako-
vého palce nebo jednotlivých prstů do-
káže vyloučit. Nakonec očistná koupel, 
uvolňující napě�  v jednotlivých místech 
paty.
Na otázku, po jak dlouhé době by měl 
člověk navš� vit pedikúru, Anna Heráko-
vá odpovídá: „Je to různé. Měl by si však 

uvědomit, že nohy jsou vystaveny nemé-
ně náročné zátěži jako ruce. Tím pádem 
zaslouží odpovídající péči, která se po-
stupem let naprosto vypla� . Na nohách 
je to� ž vidět i zdravotní stav člověka, 
který je nutno léčit.“
A péče o nohy? Základ je večer – pořád-
ně umýt, promazat, dát jim odpočinek. 
I když člověk sedí třeba u počítače, nebo 
se zabývá nějakou rukodělnou či jinou 
činnos� . Pořád je to zátěž na nohy, kte-
ré by časem – bez náležité péče – mohly 
najednou přestat fungovat. To přece ne-
chceme. 

Oldřich Houška
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Food Festival Jídlobraní
17. 9. 2022 Nová Paka

Dalším ročníkem festivalu plného skvělého jídla, pití a 
zábavy pro dospělé i děti opět podpoříme malou Izabelku 

z Košťálova, která trpí akutní lymfoblastickou leukémií. 
Můžete se přijít bavit a zároveň tak přispět na dobrou věc. 

Také je možné podpořit sbírku pro Izabelku jakoukoliv 
částkou, kterou lze posílat na účet spolku Srdcekvítek 

č. ú.: 2901771063/2010.
Nebo přímo na místě konání festivalu.

Těšíme se na společně strávený den.
Předsedkyně Srdcekvítek z. s.

www.srdcekvitek.cz
Tel. 739269854

KNIHOVNA
V září se v Městské knihovně Nová Paka můžete dozvědět, jak 
se bezpečně pohybovat na sociálních sí� ch. V úterý 6. 9. 2022 
od 17 hodin nás � mto tématem provede Mgr. Václav Maně-
na, Ph.D., který se nástrahami kyberprostoru zabývá již mnoho 
let. Jeho přednášky jsou plné zajímavých pohledů na bezpeč-
nost ve virtuálním světě. Jeho vlastní slova zní – nevěřím ni-
komu a nejméně sobě. Prak� cké rady jistě osloví i zkušenější 
uživatele virtuálního světa. Pan Maněna patří mezi přední po-
pularizátory bezpečného využívání techniky a o své vědomos�  
se dělí se svými posluchači. Na internetu je velké množství jeho 
přednášek a zajímavých rad. Osobní setkání je ale vždy nejlepší. 
Otázky jsou vítány. 

Od začátku září se také mohou přihlašovat studen�  na virtuál-
ní univerzitu tře� ho věku. VU3V bude v zimním semestru mít 
tato témata: 
Arménie blízká i vzdálená 
Pěstování a využi�  jedlých hub

A co letos chystáme na říjnový týden knihoven?
úterý 4. 10. 2022 od 17 hodin – Kořeny nejen zubní
– literární setkání s MUDr. Václavem Francem
středa 5. 10. 2022 od 18 hodin – Trio Talia
– Monika Chmelařová, Veronika Vildmanová, Jana Vávrová
čtvrtek 6. 10. 2022 od 17 hodin – Žižka a jeho doba
– autor knihy profesor PhDr. Petr Čornej, DrSc.
pátek 7. 10. 2022 od 18 hodin – SLAM POETRY v knihovně
– hra se slovy nejen pro mladou generaci Anatol Svahilec, Rad-
ka Grohová a další 
Pro seniory nad 65 let pro velký úspěch opakujeme seminář 
o užívání mobilních telefonů a výpočetní techniky. Termín je 
předběžně určen na středu 26. 10. 2022 od 8 hodin. Hlásit se 
budou moci jen �  senioři, kteří tento seminář ještě neabsolvo-
vali na jaře letošního roku. 
Novorozené dě�  mají stále připraveny sady z projektu S kníž-
kou do života – s dětmi do knihovny. Navš� vte knihovnu v ote-
vírací době a dárek si vyzvedněte. Čtenářem se človíček nerodí, 
ale stává a podpora rodičů je velmi důležitá. 

Vaši knihovníci
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.

JIŘÍ PADEVĚT:
Roky 1938 až 1948 (1953)

a lidé v nich
                                               

úterý  4. 10. 2022 od 17 hodin

Aula Gymnázia a SOŠPg Nová Paka

Po přednášce můžete zakoupit knihy Jiřího Padevěta

Vstupné 50 Kč

Aktuální informace na:  www.nase-knihkupectvi.cz
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PAKA PLNÁ PIVA 3 (PPP3)
Již dlouho před termínem konání
6. srpna 2022 lákali vkusnými plakáty or-
ganizátoři – zapsaný spolek Pač�  blázni 
na svoji akci Paka plná piva 3. Určitě se 
shodneme, že po tře� m uskutečněném 
a úspěšném ročníku nám v oblas�  kul-
turních akcí vzniká v našem městě nová 
tradice.
Podobně jako v předchozích ročnících 
letos počasí přálo, a tak o návštěvníky 
všech věkových kategorií nebyla nouze. 
V hlavní obsahové čás�  se prezentovalo 
svými produkty celkem šest regionálních 
pivovarů, včetně našeho novopackého. 
Po loňské premiéře Rodinného pivova-
ru Antonín pana Petra Poláška ze Staré 
Paky se i letos u jeho stánku hromadila 
snad největší řada spokojených zákazní-
ků. To, že během konzumace piva roste 
i chuť k jídlu, je všeobecně známo. I s � m 
organizátoři počítali a řada stánků s ob-
čerstvením nabízela produkty, které se 
hodí právě ke konzumaci piva. Nechybě-
ly pěknými cenami ohodnocené v� pné 
pivní soutěže, které zpestřily hudební 
program celkem šes�  skupin. Vyvrcho-

lením bylo vystoupení známé hudební 
formace Děda Mládek Illegal Band, která 
ve více než hodinovém vystoupení roz-
tančila posluchače. 
Pořadatelé nezapomněli ani na nejmenší 
návštěvníky, pro které byl, podobně jako 
loni, připraven skákací hrad. Velkou po-
zornost zaznamenaly pokusy odvážlivců 
při zdolávání na sebe postavených piv-
ních přepravek. Tuto soutěž organizovali 
kamarádi z horolezeckého sportovního 
oddílu, kteří zároveň soutěžící jis� li. 
Celou pivní akci velice v� pně a s přehle-
dem moderoval Petr Roubíček, původem 
z našeho města, který na pódiu v průbě-
hu odpoledne představil krajskou zastu-
pitelku Ing. Kracíkovou, starostku města 
Železnice a moji maličkost, jako zástupce 
fi nančních podporovatelů této zdařilé 
akce. 
Závěrem zbývá poděkovat našim Bláz-
nům za úsilí, které museli vynaložit při 
zajištění PPP3. Poděkování patří také 
vedení a zaměstnancům technických 
služeb za účinnou pomoc při přípravě 
Jírových sadů.

Na úplný závěr Vás zveme na neděli
11. září opět do sadů, kde můžete 
„posnídat v trávě“. 

Milan Pospíšil, místostarosta

T. J. Sokol Nová Paka
pořádá pro veřejnost

v úterý 27. zářív úterý 27. září 20222022
na Letním stadionu 

Pro věkové kategorie  :  
1. 2019 a mlad.  2. 2018–17  3. 2016–15 4. 2014–13  5. 2012–11  6. 2010–2009

Časový pořad:
15:00  prezence
15:30 slavnostní nástup
15:45 start závodů

překážky 50 m (1. kategorie s rodičem bez doteku)

běh na 100 m (1. kategorie 50 m s rodičem bez doteku)

hod míčkem
skok daleký (1.–2. kategorie snožmo z okraje rozběžiště)

17:00 přespolní běh lesoparkem 
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Tak jako se roku 1833 vydal pěšky K. H. 
Mácha se svým přítelem Eduardem 
Hindlem z Prahy na Sněžku, tak se také 
každý rok v srpnu na tuto pouť vydávají 
přátelé Jiřího Zemánka, členové spolku 
Pilgrim. Režisér Karel Čtveráček zachy-
� l rados�  a stras�  poutníků, proměnu 
krajiny od opuštění velkoměsta přes 
Český ráj do podhůří Krkonoš. S pout-
níky – hlavními protagonisty fi lmu Jiřím 
Zemánkem a Vladimírem Drábkem – na-
vš� víme hrad Bezděz, kostel sv. Jakuba 
Staršího v Bořejově, hrad Housku, Zebín, 
zříceninu Zvíře� ce a také několik míst 
na Novopacku – hrad Kumburk, smírčí 
kříž v Přibyslavi, ... těmito místy nás pro-
vede novopacký rodák Jaromír Typlt.
Zažijeme východy slunce, potkáme se 
se zajímavými lidmi. Kamera nám zpro-
středkuje neobvyklé detaily. 

Co mo� vovalo Jiřího Zemánka, aby zalo-
žil tuto tradici – z Prahy na Sněžku – kdy 
se poutníci v letošním roce vydali na ces-
tu již počtrnácté. 
„Když jsme uvažovali o tom založit pout-
nickou cestu, tak to bylo skutečně zamýš-
leno jako proti váha té stavbě dálnic. Jako 
oni mají D1 nebo D8 nebo D3, tak my 
máme KHM1 – čistě poutnickou cestu, 
kde se nepřeváží žádné zboží, ale jenom 
sny, modlitby a básně. Cestu duše.“ 

„Ta cesta je ovšem pozoruhodná i tí m, 
že podává jaký si průřezový  obraz o cha-
rakteru zdejší české krajiny, který  je na-
víc spojen s některý mi jejími důležitý mi 
symboly. Naše putování nás vede k sou-
toku dvou největších český ch řek Vltavy 
a Labe v rovinaté krajině na pozadí mý -
ti cké hory Říp a ve vlnách stoupá přes 
několik typů krajin, včetně Českého ráje, 
až na nejvyšší horu Čech – Sněžku, u níž 
pramení Labe. Když se na tu cestu vydáš, 
dostaneš příležitost se do krajiny víc po-
nořit.“ Jiří Zemánek
Film je poctou české krajině, vyjádřením 
úcty k přírodě a poezii. Vybízí ke zpo-
malení, k hlubšímu vnímání svého okolí 
a sebe sama. 
Pro ty, kteří se rozhodnou vydat se 
na tuto cestu (můžete samozřejmě vyjít 
i ze svého domova), máme připravenou 
mapu s místopisem zajímavých zastave-
ní.

V sobotu 17. září si vyšlápneme na Lite-
rární výlet se spisovatelem, performe-
rem a rodákem z Nové Paky Jaromírem 
Typltem do obce Brdo – rodiště básníka 
Josefa Kocourka, kterého malíř Vít On-
dráček charakterizoval jako: „Expresio-
nista, lyrik, extati k, zběsilec a vizionář, 
menšinový učitel, přesvědčený sociali-
sta, solitér, bohém, palič vlastních děl, 

svůdce dívek předurčený podle vlastních 
slov k bláznění a životu bezútěšnému 
a smutnému, malíř posti žený oční vadou, 
nemocný člověk hazardující se zdravím, 
ale především básník nadaný schopností  
doslova spalovat každou vteřinu života.“ 
Půjdeme po červené značce 4 km tam 
a 4 km zpět, celkem 8 km, návrat do Paky 
cca ve 13 hodin.

Jarmila Poláková

KRKONOŠSKÁ POUŤ

Zveme Vás na Pouť krkonošskou režiséra Karla Čtveráčka
Filmová projekce za účasti  tvůrců a protagonistů.

Pátek 16. září od 19 hodin v kině Nová Paka.
Sobota 17. září Literární výlet do obce Brdo s Jaromírem Typltem.

Sejdeme se v 9 hod před kinem Nová Paka.

Jiří Zemánek a Jaromír Typlt

Na Přibyslavi
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Aktuální nabídku volných pracovních míst najdete na www.sqs-fiber.cz v sekci Kariéra.
V případě zájmu o zaměstnání v SQS můžete svůj profesní životopis vložit přes webový kontaktní formulář, zaslat na personal@sqs-fiber.cz,

případně přijít osobně vyplnit dotazník uchazeče o zaměstnání. Vaše dotazy rádi odpovíme na tel. 493 765 381.

VÝROBNÍ TECHNIK – ŘEZAČKY - hledáme spolehlivého kolegu do
2směnného provozu, který disponuje manuálními dovednostmi
a technickým myšlením, k obsluze řezacích automatů (vše naučíme,
zaškolíme,nenítřebaodborných znalos�–vhodnéiproabsolventySOU).
PROGRAMÁTOR - programátora vývojových, testovacích a automa�-
zovaných výrobních systémů a zařízení, kolegu, který má chuť podílet
se na vývoji nových výrobků a technologií v mladém kolek�vu.
Programování systémů a zařízení pro podporu vývoje a výroby, řešení
úloh zpracování obrazu a strojového vidění.
APLIKAČNÍ INŽENÝR - spolupráce na vývoji laserových zdrojů, provádění
měření a zkoušek zařízení, vedení projektové dokumentace, podpora
tvorby technologických postupů, znalost anglického jazyka (čtení
technické dokumentace, e-mailová korespondence).
OPERÁTOR/-KA VÝROBY – 1 směna - provádění manuálních výrobních
operacídlezadánímistrovévýroby,přesnámanuálnípráceskomponenty
malých rozměrů, nejedná se o pásovou výrobu, práce převážně vsedě,
práce pouze na ranní směnu (6:00-14:30).
OPERÁTOR PŘESNÉHO CNC OBRÁBĚNÍ - obsluha CNC strojů: víceosý
soustruh, soustružnicko-frézovací centrum, prototypová a malosériová
výroba přesných kovových dílů, práce se základními ručními měřidly,

výroba přesných kovových dílů, práce se základními ručními měřidly,
výpomoc se základním seřizováním strojů a jejich údržbou.
TECHNIK VÝROBY – OPTOELEKTRONIKA - obsluha poloautoma�ckých
zařízeníprovádějícíchtřídění,ohýbáníabalenívýrobků,údržbavýrobních
zařízení,nastavováníaobsluhaměřícíchstanic,zajištěníplněnívýrobního
plánu, dodržování výrobních postupů s důrazem na kvalitu výrobku.
OBRÁBĚČ KOVŮ, NÁSTROJAŘ - výroba obrobků, funkčních vzorků
a prototypů podle výkresové dokumentace, navrhování tech-
nologických postupů výroby obrobků, spolupráce na vývoji nových
výrobků a přípravků. orientace ve výkresové dokumentaci, manuální
zručnost, znalost práce na konvenčních strojích (frézka, soustruh,
bruska na plocho, bruska na kulato apod.).
TECHNICKÁ PODPORA PRODEJE - technická podpora vybraných
zákazníků, příprava nabídek speciálních produktů vláknové op�ky, úzká
spolupráce s výrobou, vývojem a zákazníky, práce v interním informač-
ním systému Helios Green.
OPERÁTOR VÝROBY – SPECIALISTA - provádění přesných a sofis�-
kovaných výrobních operací dle zadaných pracovních postupů, práce
v laboratorně čistém a klidném prostředí, převážně vsedě, není fyzicky
náročná.

6. národní finále soutěže Talenty pro firmy 2022

Laserové centrum SQS Vláknová op�ka a.s.

SQS hledá kolegy na následující pracovní pozice

SQS představuje architektonický návrh k připravovanému projektu
výstavby nových vývojových a výrobních prostor. Projekt počítá i se
zřízením odborné střední školy zaměřené na vláknovou op�ku,
laserovou techniku a mechatroniku. Začátek realizace projektu je
plánován na rok 2023.

SQS TÝM BUDOUCNOSTI složený z žáků Základní školy Nová Paka,
Komenského 555 a studentů Střední školy strojírenské a elektrotech-
nické z Nové Paky pod vedením zástupce společnos� SQS Vláknová
op�ka vybojoval úžasné 4. místo. Skupina vedená kapitánem panem
Milošem Dolejším řešila technicky i časově náročný úkol a obstála se c�
v silné konkurenci celkem dvanác� týmů reprezentujících nejen kraje
České republiky, ale i Dolnoslezské vojvodství v Polsku.
Úkolem soutěžících bylo sestavit funkční model jaderné elektrárny
z polytechnické stavebnice s elektronickým ovládáním, což se našemu
krajskému týmu podařilo v druhém nejrychlejším čase a ve velmi vysoké
kvalitě. Tento úspěch je skvělou vizitkou všech zúčastněných a věříme, že
pomůže přilákat nové zájemce o technické obory a řemesla.
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PAČÁCI NA CESTÁCH (121. DÍL)

ČTYŘI PAKA VE STOPÁCH ULTRAPAKA
„Partu Pačáků hledajících každý rok dob-
rodružství v horách, tentokrát zlákala 
horská sedla Francie, která obklopuje 
vzácná aura nejslavnějšího závodu Tour 
de France. S potěšením jsem zjisti l, že 
šlapali nejen ve stopách cyklisti ckých le-
gend, ale i poměrně čerstvých, jež jsem 
zanechal v rámci závodu North Cape 
– Tarifa. Na rozdíl ode mne nespěchali, 
a tak si výhledů a zdejší neopakovatelné 
atmosféry užili mnohem více. A teď už 
do sedel s Ivanem Sehnalem!“ 

D. P. 

Deset dnů poté, co Dan Polman pro-
jel v rámci závodu NorthCape – Tarifa 
přes Francouzské Alpy, jsme se vydali 
v jeho stopách. Pačáci: Mirek Svoboda, 
Ivan Sehnal, Kamil Ouzký a Radim Karel 
s bandou kamarádů z Dobrušky. Původ-
ně jsme tedy chtěli jet ve stopách Tour 
de France, ale pak se nabídl vyšší level: 
„Ve stopách ultrapaka.“ Tak proč toho 
nevyužít? Na Danovu trasu jsme se na-
pojili ve Val-d'Isere. Hned na úvod nás 
čekalo stoupáni do nejvyššího alpského 
sedla Col de I'Iseran 2770 m. Byla to cel-
kem pohodová jízda, protože z našeho 
kempu to bylo jen 15 kilometrů rozum-
ného stoupání. Byli jsme i celkem dobře 
aklima� zovaní. Předchozí den jsme to-
� ž po úvodním rozjezdu k jezeru Tignes 
využili toho, že místní lanovka jezdí celé 
léto zadarmo. Vyjeli jsme a pak i vyběhli 
až do výšky 2826 m. Zde se nám otevřely 
nezapomenutelné výhledy nejen na pro-
slulé lyžařské středisko Val-d'Isere, ale 
i na vzdálenější vrcholy včetně Mont 

Blancu.
Danda podle videa na Iseranu zastavil 
jen na fotku, a tak si nemohl vychutnat 
nádherné výhledy. To my se kochali víc 
než hodinu. Následný sjezd mě moc ne-
nadchnul. Silnice úzká, asfalt nic moc, 
a navíc velký provoz. Nechápu, jak se tu 
může někdo řídit skoro bez brzdění nebo 
ještě šlapat? Je s podivem, že zdejší silni-
ce nejsou lemované spoustou pomníčků 
„odvážných“ cyklistů a motorkářů. Po-
slední kilometry byly navíc i dost pro�  
větru. Na rozdíl od Dana jsme mohli vyu-
žít výhod jízdy v háku a cestu si tak dost 
usnadnit.
Další den nás čekal legendární Col du Ga-
libier 2645 m. To už byl jiný nářez. Do Col 
du Télégraphe 1566 m to ještě šlo. Bylo 
to lesem a ve s� nu. Závěr ale byla jatka. 
Bylo vedro a my zjis� li, že na 36 kiláků os-
trého stoupání v kuse tak trochu nemá-
me natrénováno. Ale dali jsme to. Pocity 
při dojezdu na vrchol byly nepopsatelné. 
Danda tu byl o půl tře�  ráno. Takže sice 
bez vedra, ale i bez nádherných výhle-
dů. My tu dali vrcholové pivko, svačinku, 
a hlavně si tu odpočinuli před následným 
dlouhým sjezdem. Do našeho cíle to bylo 
téměř 50 kilometrů s více než dvěma � sí-
ci metrů převýšení. A my si to fakt užili. 
Pod Alpe-d'Huez jsme se z Dandovy tra-
sy trochu odchýlili a střihli si tuto cyklis-
� ckou klasiku Tour de France. Je to sice 
„jen“ 14,5 kilometru, ale stoupání mís-
ty dosahuje i 10 %. Legendární vrchař 
„Pirát“ Marco Pantani tady má rekord 
z roku 1997: 37 minut a 35 sekund. My 
na to potřebovali skoro 2 hodiny. Ale 
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SPOLEČNÉ VÍTĚZSTVÍ

zase jsme s� hli fo� t, kochat se, a i ka� č-
ko.
Další den jsme si vyjeli znovu Galibier. 
Tentokrát z vlídnější jižní strany. Pak 
jsme se ří� li zpět až do Brianconu. Kam 
se hrabe Babák…! Kam se hrabe dvacet 
Babáků…! Jde jen o to zalehnout mezi 
berany, v mozku vypnout zbytečné otáz-
ky… a jet! Maximálku jsem raději nesle-
doval a po dojezdu hned vymazal. V Bri-
anconu jsme cyklis� ku na chvíli opus� li 
a prohlédli si historické centrum s mo-
hutnou pevnos� .
Na Dandovu trasu jsme se opět napo-
jili po přeje�  Col d’Izoard 2360 m u je-

zera Lac de Serre-Poncon a jeli po ní až 
do městečka Barcelonnete. Tady jsme 
odbočili na další klasiku Tour: Col de la 
Bone� e 2715 m.
Pak jsme přes Col d'Allos 2250 m do-
jeli k největšímu evropskému kaňonu 
Grand Canyon du Verdon, který dosa-
huje hloubky až 700 metrů. Stoupání 
kolem kaňonu jsou srovnatelná s výšla-
py na předešlá renomovaná sedla, ale 
výhledy jsou úplně jiné. Je to, jako když 
stoupáte po kraji propas� . Dno se vzda-
luje a fotky z předchozí vyhlídky jsou už 
o ničem. Teplota při stoupání na klasic-
ký vrchol klesá. Na 1000 metrů to vět-

šinou dělá 6,4 °C. Ale tady je stále přes
40 stupňů. I poslední den byl tedy cel-
kem pořádný nářez. 
Ve Francouzských Alpách jsme najezdili 
skoro 700 km. Přejeli osm sedel a vy-
stoupali přes 16 � síc metrů. Můžu tedy 
sebevědomě prohlásit: Podali jsme zde 
výkon, který se s � m Danovým dá smě-
le srovnávat. Až na jeden drobný detail: 
Jemu na to stačily s těžkým naloženým 
kolem a mnoha � síci kilometrů v no-
hách dva dny, my jich potřebovali devět.
Co dodat: Je to borec.

Ivan Sehnal

OBČASNÝ SLOUPEK OBČANA

Byla to nekonečná jízda, která bavila mě 
a další stovky, možná i � síce lidí. Pěta-
dvacet dní vyplněných napě� m, euforií, 
zážitky, nezapomenutelnými setkáními, 
nádhernou přírodou, boles�  a rados-
� . 7400 kilometrů dlouhý závod North 
Cape – Tarifa se navždy zapsal do pamě-
� . I když přišly mnohé kruté chvíle, naše 
psychika naštěs�  fandí příjemnějším 
okamžikům. Vybavit si všechnu tu fyzic-
kou i duševní bolest mi dá už celkem prá-
ci. Nicméně pro knihu a přednášky bude 
i tato stránka věci nutná. 
Co vidím, když se za North Cape – Tarifa 
ohlédnu?
Především dvě věci. Úžasnou krajinu 
našeho velmi rozmanitého kon� nentu 
a tváře lidí z trasy i cíle. Pokud mluvím 

o cíli, pak věřte, že se jedná o Novou 
Paku. Díky Jardovi, Filipovi a Vénovi (Ji-
rasko Industries) nechyběla ani ta cílová 
ryba! Právě tady vše začalo a také skon-
čilo. A skončilo to nadmíru dobře! Za to 
jsem všem Pačákům, ale i přespolním fa-
nouškům nesmírně vděčný. Přije� , jaké-
ho se mi dostalo na le� š�  a potom o dva 
dny později v Jírových sadech, předčilo 
veškerá má očekávání. Když mě švýcar-
ský organizátor skopl po příletu domů ze 
skály, fanoušci mi podali pomocné ruce. 
Vytáhli mě zpět mezi normální lidi, kteří 
se chtějí bavit, užívat si život a ke štěs�  
nepotřebují lži a nenávist. Nadšení fa-
noušků podpořilo i vedení města Nová 
Paka, které zařídilo pódium, ozvuče-
ní, hasiči se postarali o můj doprovod 
z domu na „místo činu“, kapela Fénix 
o kulturní zpestření a desítky lidí přidaly 
ruku ke společnému dílu. Omlouvám se, 
ale jmenovitě děkovat nebudu, protože 
bych určitě na někoho zapomněl. Speci-
ální dík si zaslouží i novopacký autoklub, 
který Š� kovskou rokli nejednou promě-
nil v kotel pohánějící „ultrapako“ kupře-
du. Nikdy nezapomenu na setkání s lidmi 
během závodu. To byly okamžiky, kdy se 
ve mně vařila směs rados� , doje�  a vdě-
ku za to, že mě někdo sleduje i v daleké 
cizině. 
A ještě tře�  věc. Před startem na Nord 
Kappu jsem vykopl míč v podobě sbír-
ky peněz, které pomohou malé Lillince 
a Jindříškovi na složité cestě za jejich 
uzdravením a také podpoří místní spolek 
Sportem pro�  bariérám. Jediná pravidla, 

která jsem určil, byl způsob dělení (kaž-
dé dítě a jeho rodina 30 % a zbývajících 
40 % pro SPB). Věděl jsem, že mě ob-
klopuje mnoho skvělých lidí ochotných 
pomáhat druhým. Ale že jich bude tolik 
a sehrají tak parádní utkání, bych si ne-
myslel ani ve snu. Nakonec dárci shro-
máždili 678 000 korun! To znamená, že 
Lillince přispěli 203 � síci na drahé ope-
race nehrazené pojišťovnou, Jindříškovi 
tou samou částkou na rehabilitační po-
byty a spolek Sportem pro�  bariérám 
bude disponovat nově darem 271 � síc 
na novou střechu v rámci dostavby je-
jich centra Domeček plný koleček. Tohle 
je vítězství na plné čáře! Mnohem větší 
a cennější než přijet do cíle tři dny před 
vítězem. 
Krásných momentů s North Cape – Tarifa 
je ovšem mnohem víc. Snažil jsem se je 
zaznamenat, abych je mohl předávat dál 
v připravované knize a na přednáškách. 
Ale jedno vám přiznám. Při cestování 
autem v rámci rodinné dovolené jsem 
si uvědomil, že jakmile vidím švýcarskou 
poznávací značku, hned si vzpomenu 
na pana organizátora. Dřív to byly hory, 
čokoláda, sýr, hodinky… Tak snad se to 
zase jednou vrá�  do starých dobrých 
kolejí. 
Ještě jednou děkuji všem za podporu a 
každému, kdo přispěl fi nanční částkou 
na dobrou věc, gratuluji k famóznímu 
výsledku!

Danda Polman
foto: Honza Šmákal, archiv UPRT
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MUZEUM A KLENOTNICE

NĚKOLIK MYŠLENEK O KOVÁŘI A VČELÁCH...
„Synu můj, jez med nebo dobrý jest, 
a plást sladký dásním tvým. Tak umění 
moudrosti  duši tvé. Jestliže ji najdeš, ona 
bude mzda, a naděje tvá nebude vyťata.“
(Přísl. 25. 13 – 14)

Sochař Stanislav Sucharda vypracoval 
kdysi na zakázku pro „bankovní dům“ 
čtyři plas� ky, z nichž jeden odlitek, a to 
odlitek Kováře, umís� l na svůj Suchardův 
dům u nás v Nové Pace. Snad aby připo-
mínal rodu svému, že má za jakýchkoliv 
vnějších podmínek vytrvat ve svém díle. 
Což nakonec dokumentuje i myšlenka, 
která se pod ním nachází: 
PO CHVÁLE NEBAŽ
ALE STÁLE DĚLEJ
CO CHVÁLY HODNO JEST

Neustoupit tak od snahy a svým umem 
skrze své ruce dále tavit a měnit „moda-
litu hmoty“ spolu s matkou Přírodou, až 
k úplné dokonalos� . Toť dílo samo, i pro 
Suchardův rod.
A kovář jako fi gura, „jako by jeho kladivo 
ťalo do času“ a urychlovalo tak přirozené 
dílo matky Přírody, tedy její rytmus, kte-
rý se před námi denně odvíjí a do které-
ho jsme vpleteni.
I jeho dílo „silou Ducha“ spěje k doko-
nalos� , proto mělo právě jeho řemeslo 

kdysi posvátný charakter. Vždyť byl „pá-
nem ohně“ a ten proměňuje... 
Jako by nám to připomínaly každý rok 
i včely – „Artemidiny kněžky“, které si 
„v jeho výhni“ na fasádě Suchardova 
domu kdysi našly svůj domov.
Uvnitř plas� ky, v jejich šes� bokých vos-
kových komůrkách „zraje tak ve skry-
tos�  nový život“. Tvárná materie vosku 
přijímající nejen skryté zárodky nového 
života, ale i pečeť „vyššího geometrické-
ho řádu“ – útvaru šes� úhelníku, který se 
v přírodě jinde nevyskytuje.
Jsou to právě ony, které svým důmysl-
ným tancem, „tanečním jazykem“, kte-
rým se dorozumívají, stále pročišťují 
a dokončují své dílo v „zlatavý nektar 
nesmrtelnos� “.
A tak se nám zde na fasádě Suchardova 
domu, který byl vyzdvižen rodem Su-
chardů v novorenesančním stylu, zcela 
náhodou propojuje dílo kováře s dílem 
včely... Někdy i jistá  „náhoda“ napomů-
že zvýraznit myšlenku, aby o to více pro-
mluvila...
Ano, každý předmět, který většinou mí-
jíme a je denně před nás metán, není ni-
kdy jen sebou samým. Může se stát pro 
nás také nádobou, která nese „určitou 
znakovost“, tudíž „pojímá i něco jiného“, 
dá se říci rovinu, která „přesahuje by�  
daného před-mětu“.

Jsou to právě ony – včely, které kdysi 
vystupovaly z bělostného voskového 
těla bohyně Artemis Efezské, na rozdíl 
od jiných tvorů. Ony jako by připomínaly 
Artemidiny kněžky a byly také znakem 
Efezu, bývalého města iónského Řecka 
(dnes ležící v Turecku). A není se ani co 
divit, vždyť tato panenská Bohyně byla 
zosobněním samotné přírody, tedy její 
plodnos�  a hojnos� .

V našich sbírkách se nachází starý klát 
z roku 1855. Návštěvník jej nyní může 
zhlédnout v expozici Suchardova domu. 
Jde o vydlabaný špalek listnatého stro-
mu opatřený zezadu bedněním, kde se 
uvnitř nacházejí drážky pro rámky. 
Dříve než si naši předci přinesli včelstvo 
ke svým domovům, také proto, aby ne-
museli vrchnos�  pla� t „medařskou daň“ 
z br� , jak se v lesích „přirozené lesní úly“ 
nazývaly, sbírali med od takových divo-

kých včelstev po okolních lesích. A jedno 
z nich se před mnoha lety usídlilo i v na-
šem Kováři.
„Majitelé“ divokých lesních včel v du� ně 
stromu se nazývali „brtníky“. A jak po-
znali svou brť? Kdo ji našel v lese první, 
tak si ji označil (vyřezal značku v kůře) 
a byla jeho. Takovou „br� “ z hlediska 
toho, jak vnitřně ožil, je i náš Kovář.
Některá sídla v krajině nesou dle svého 
názvu odkaz na tento příběh. Například 
nedaleká Brtev nacházející se pod Hůrou 
nad Lázněmi Bělohrad. Špalkový úl – klát 
byl původně dělaný právě z těchto br� , 
a to tak, že byl kmen přeříznut nad br�  
a pod ní.

Ryti na z knihy SUMMUM BONUM, 1629

Klát, expozice Suchardův dům
foto: Ivo Chocholáč

Figura Kováře na Suchardově domě
foto: Ivo Chocholáč
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KAREL KRAMULE VE VÝSTAVNÍ SÍNI SUCHARDOVA DOMU
Dílo novopackého rodáka, akademické-
ho malíře Karla Kramuleho se mělo ote-
vřít veřejnos�  ve výstavní síni Suchardo-
va domu již v roce 2020,  ke sto letům od 
jeho narození (7. 9. 1920). Po té  jsme se 
pokoušeli toto setkání uskutečnit počát-
kem roku 2022, ale doba tomu tak chtě-
la, a tak dílo Karla Kramuleho přivítáme 
u nás až počátkem letošního podzimu. 
Vernisáž proběhne 9. září 2022.
Jeho příběh jsem otevřel v Achátu 
(01/2022), přesto jej v dnešním čísle 
krátce připomínám. 
Příběh Karla Kramuleho je příběhem 
člověka, který se věnoval kresbě, malbě, 
umělecké grafi ce, výstavní scénografi i a 
průmyslovému designu. Jeho dílo je zná-
mé nejen u nás, ale i v zahraničí.
V době normalizace se stáhnul z veřej-
ného života a zahrada jeho ateliéru (číslo 
popisné 223/40) přímo pod Pražským 
hradem se stává místem zajímavých 
setkání. Kdo ji tenkrát navš� vil, zůstává 
mu v pamě�  obraz pnoucí se vinné révy, 
ovocných stromů, které vítaly nejen ná-
vštěvníky, ale i umění. Byla to taková 
oáza umění uprostřed „té šedi“, stejně 
jako nedaleko od něho na Novém Svě-
tě „U Zlatého beránka“ ateliér Miloše 
Kurovského, před ním zde měl ateliér 
Milan Knížák. A o kus dál tvoří své dílo 
animátor a výtvarník Jan Švankmajer. 
Takových „míst pospolitos� “ bylo více. 

Někdy tam byl člověk přizván, jindy se 
tam ocitl zcela náhodou...
Zde v čás�  Malé Strany, „pod sídlem 
moci“, „nedaleko schodů“ se rodily ab-
straktní malby i perokresby... Jako pocta 
tomuto místu, které v sobě nese nespo-
čet příběhů, tedy Malé Straně vzniká ve 
spolupráci s básníkem Karlem Peckou 
bibliofi lie básnických miniatur, kterou 
právě Kramule ilustruje. Nakonec v sa-
mizdatu Peckových Malostranských 
humoresek vystupuje Karel Kramule v 
povídce Garden-party s vernisáží jako 
„pan Kryštof“. Později povídky vycházejí 
u Škvoreckých v Torontu a povídka Gar-
den-party s vernisáží byla po roce 1989 
zfi lmována.
V lednovém čísle (Achát 01/2022) jsem 
nechal promluvit spisovatele Karla Pec-
ku právě díky této povídce, v níž vys� hl 
dílo Karla Kramuleho. A stejně jako on 
mistrně slovem otevřel neopakovatel-
nou atmosféru tehdejší Malé Strany, tak 
Karel Kramule ji v čás�  své tvorby zachy-
� l obrazem. 
Proto se znovu vracím k Peckově povíd-
ce Garden-party s vernisáží, kde mistr 
vystupuje jako „pan Kryštof“. Domnívám 
se, že poe� ka slov spisovatele Karla Pec-
ky plně vys� huje jeho tvorbu, a proto 
nechávám jeho slova znovu zaznít: 
Obrazy představovaly malostranské mo-
� vy střech a komínů, úseky ulic, schodů 

a náměs� , domy, chrámy a jejich okna. 
Z odstupu vypadaly jako černobílé fo-
tografi e, teprve při bližším pohledu se 
projevilo, že každý detail až po dlažbu je 
vytvořen z jemné tkáně čar a šrafování. 
Každý jednotlivý obraz svědčil o mimo-
řádné trpělivos�  a pracovitos�  kreslíře 
a paní Ela se na to také otázala:
„Kolik těch čáreček musíte udělat, aby 
vzniknul na příklad takový pohled?“ uká-
zala na záběr domu „U Dvou slunců“ 
z nadhledu.
„Osmdesát až sto ti síc, přibližně,“ odpo-
věděl pan Kryštof. „Ale v tom to samo-
zřejmě nespočívá“.

Karel Kramule, výstavní síň
Suchardův dům, od 10. 9. 2022.

Vernisáž proběhne v pátek 9. září 
od 17.30.

Ivo Chocholáč

Karel Kramule, grafi cký list,
moti v z Prahy

Náš starý klát je zepředu opatřen dře-
vořezbou, která byla kdysi zřejmě zvý-
razněna hnědým polychromováním, 
na které je vypodobněn sv. Václav. Mož-
ná, že je náš patron na něm vypodobněn 
„pro dílo samé“, které po sobě zanechal. 
A věřil tak, že jej tak dovede k dokona-
los� , k jeho „vykoupení“. 
Nebo snad, že přenášení včel se dělo 
na den přenesení ostatků svatého Václa-
va (4. 3.) nebo také sv. Ludmily (10. 11.), 

kdy díky nim jako bychom pocí� li ono 
propojení s řádem, který nás přesahuje.

Panna Maria je často provázena dvěma 
mariánskými symboly, lilií (symbolem 
čistoty a panenství), které připomíná 
„tvárná materie vosku“, „která je schop-
na přijímat, aby dala podobu, obraz... 
A dále pak ji doprovází růže (Rosa mys� -
ca), která je „dárkyní medu“. 
Vždyť nakonec „Dat rosa mel apibus“ 

(Dává růže med včelám) hlásá rosenkru-
ciánská ry� na, která se nachází napří-
klad v díle alchymisty, lékaře a zastánce 
rosenkruciánství Roberta Fludda SUM-
MUM BONUM vydaném roku 1629.

Jsme včelami Neviditelného. Horlivě sbí-
ráme med z viditelného, abychom jej 
shromažďovali v Jeho velkém zlatém Úlu.
(R. M. Rilke)

Ivo Chocholáč
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KULTURNÍ KALENDÁŘ
ZÁŘÍ

Název Akce Místo, čas Pořadatel
17. So JAK VÍLA MODROVLÁSKA 

SPLNILA TŘI PŘÁNÍ
– CziDivadlo

Velký sál, 
16:00

MKS
Nová Paka

23. Pá LAKOMÁ BARKA
– S-divadlo Jičín

Velký sál, 
19:00

MKS
Nová Paka

25. Ne TANEČNÍ ODPOLEDNE
– KV Band

Malý sál, 
15:00

MKS
Nová Paka

29. Čt SVATOVÁCLAVSKÝ
KONCERT – Musica Dolce 
Vita: Hudba královen

Klášter,
18:00

MKS
Nová Paka

JAK VÍLA MODROVLÁSKA SPLNILA 
TŘI PŘÁNÍ – CziDivadlo
sobota 17. 9. 2022 v 16:00, velký sál MKS, vstupné 60 Kč
Lenivý a nafoukaný pytlák Matěj chystá past na zajíčka Ušáčka 
a jeho hubatá žena Anděla chodí ráda do lesa na houby. Přesto, 
že se mají rádi, často se dohadují, protože si každý prosazuje 
jenom to své. Nevěří, že se s pohádkovými bytostmi opravdu 
mohou setkat a také nevědí, že se jejich přání mohou snadno 
vyplnit. A tak, ve chvíli, kdy do jejich života vstoupí kouzelná 
moc víly Modrovlásky, začíná příběh plný nečekaných událos� . 
Veselá pohádka přináší ponaučení, zamyšlení a lidovou moud-
rost. Délka představení 50 minut, určeno dětem od 3 do 11 let.

LAKOMÁ BARKA – S-divadlo Jičín
pátek 23. 9. 2022 v 19:00, velký sál MKS, vstupné 100/80 Kč
Představení na mo� vy pohádky z pera Jana Wericha.
Režie: Mar� n Zajíček a Radim Kalvoda. „A jestli si myslíte, že 
Barka přestala lako� t, ...“ tak přijďte.

TANEČNÍ ODPOLEDNE – KV Band
neděle 25. 9. 2022 v 15:00, malý sál MKS, vstupné 50 Kč
Známé písně a příjemné melodie k tanci i poslechu Vám zahrají 
Vávrovi z Pardubic.

SVATOVÁCLAVSKÝ KONCERT
– Musica Dolce Vita: Hudba královen
čtvrtek 29. 9. 2022 v 18:00,
klášterní chrám Nanebevzetí  Panny Marie, vstupné 100 Kč
Unikátní program sestavený výhradně ze skladeb ženských skla-
datelek. Zazní hudba Marie Antoine� y, C. Schumanna, A. Ma-
hlera, F. Mendelssohna, C. Chaminade a dalších.

PŘIPRAVUJEME:
4. 10. 2022 – MLČETI ZLATO
 – Agentura Harlekýn
(v hlavních rolích Dana Morávková a Jan Čenský). 
Vstupné 400/380 Kč, předprodej od 5. 9. 2022

20. 11. 2022 – TRAVESTI SHOW Techtle 
Mechtle a Kočky – Vánoční show
Vstupné 390/420 Kč, předprodej od 19. 9. 2022
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St
13

17.30 

Film-Bez záruky Nechte se překvapit

St
7

15.00 

beseda:
MUDr.Marie Svatošová 
a Aleš Palán

čt
15

18.00 
Důvodem této vyjímečné akce je vydání úžasné knihy 
rozhovorů dvou známých a zkušených autorů – MUDr. Marie 
Svatošové a Aleše Palán: „Neboj se vrátit domů“.MUDr. Marie 
Svatošová před lety přišla s myšlenkou hospicové paliativní 
péče. Byla to ona, kdo v Červeném Kostelci iniciovala první 
český hospic. A je to stále ona, kdo neúnavně jezdí po 
republice s hospicovými přednáškami 
Součástí setkání je autogramiáda knih obou autorů.
Vstupné dobrovolné.

Kamil Holán je aktuálně jedním z nejlepších českých 
motocyklových závodníků na přírodních okruzích. Dokumentární 
portrét vypráví příběh muže z obyčejných poměrů, který podlehl 
vášni rychlosti a podřídil jí svůj život i tělo.Plná šest znamená 
moment, kdy motocykl dosáhne svého limitu a jede na šestý 
stupeň maximální rychlostí. Znamená vítězství nasednout na 
motorku a rozpálit to naplno? Pohled do každodennosti 
extrémního závodníka odkrývá sílu nečekaných podmínek 
úspěchu. Dokážeme pochopit, co vrcholový sportovec získává 
nasazováním života a co vyžaduje a přináší překonávání limitů?   
Premiéra  28.4. 2022

30

Expediční kamera je filmový festival, který již od roku 
2009 přináší do kin ty nejlepší cestovatelské a 
dobrodružné filmy z mezinárodní i domácí produkce.
Výpravy do nitra džungle i pouště, neuvěřitelné 
výkony na skalách, plavby přes oceány i po divokých 
řekách, adrenalinové šílenství, návštěvy domorodých 
kmenů, stovky uběhnutých kilometrů i putování na 
dvou kolech, to vše máte možnost zažít během 
festivalu.   Vstupné  125 Korun

Karel Plíhal je držitelem ceny Anděl za nejlepší desku 
roku 2012 v kategorii Folk a country. Vzduchoprázdniny 
byly v recenzích jedním z nejlépe hodnocených 
českých alb vůbec .Jemná a hravá poetika, 
nehumpolácký humor a kytarové umění – to vše s 
typickými zvětšenými a zmenšenými durovými akordy.
vstupenky již v předprodeji na internetu.

Karel Plíhal Pá
6

20.00 

Dokumentární, Česko, 2022, 80 min
Režie: Markéta Ekrt Válková
Hrají: Marek Holeček
Přístupný,  vstupné 125 Korun

Pavel Kolář
Čt
28

17.00 

přednáška a beseda fyzioterapeuta

Pohybový systém v životě a medicíně
přednáška a beseda se známým fyzioterapeutem o  
pohybu, sportu, životní odolnosti, stresu a správném 
cvičení jako prevenci.  
V novopackém kině od 19.hod.
Vstupné 150 Korun

Film na oslavu školního roku
Přijďte přivítat  začátek školy do kina
Vezměte děti do kina za statečnost  a nechte je 
překvapit filmem, který jsme pro ně i Vás  speciálně 
vybrali.  Vstupné dobrovolné.

Filmové překvapení

Plná 6

 Drama vypráví příběh Bohumila Hanče, který tragicky zahynul 
spolu s Václavem Vrbatou během lyžařského závodu na 
hřebenech Krkonoš. Legendární příběh Hanče a Vrbaty každý 
zná, málokdo ale ví, jak se opravdu odehrál. Výpravné filmové 
drama Poslední závod přiblíží tehdejší události z mrazivých 
hřebenů Krkonoš tak, jak se opravdu staly. Vyzdvihuje 
důležitou a zapomenutou postavu Emericha Ratha.

Dokumentární, Česko, 2022, 80 min
Mládeži přístupný , Vstupné 125 Korun

Tygři
Martin je jedním z nejslibnějších fotbalových talentů, jaké kdy 
Švédsko vidělo. V šestnácti se mu splní jeho celoživotní sen, když 
ho koupí jeden z nejprestižnějších italských klubů. Tento sen však 
přichází za velmi vysokou cenu, co se týče obětí, oddanosti, 
tlaku a – především – osamělosti. Martin se začíná ptát, zda je to 
vlastně život, po kterém toužil. Tygři jsou jízda na horské dráze 
na život a na smrt moderním fotbalovým průmyslem.  
Premiéra 4.8. 2022
Drama / Sportovní / Švédsko / Itálie / Dánsko, 116 min
Režie: Ronnie Sandahl
Hrají: Erik Enge, Alfred Enoch, Liv Mjönes, Frida Gustavsson,
Vstupné 125 Korun  / Nevhodný mládeži do 15 let. 

Z   Á   Ř   ÍZ   Á   Ř   Í

16

So
24

10.00 

St
Petr Fejk je manažer, bývalý ředitel České národní budovy v 
New Yorku, známější však jako dlouholetý ředitel pražské 
zoologické zahrady, která pod jeho vedením prošla výraznou 
modernizací a podle časopisu Forbes se zařadila na 7. místo  
nejlepší zoo na světě. Vstupné 100 Korun

20
Petr Fejk- beseda   pořádá MKS

So

19.00 

17.30 

So
10

Střídavka

Komedie, Česko, 2022, 95 min
Režie: Vojtěch Moravec
Hudba: Eliáš Jeřábek, Ondřej Gregor Brzobohatý
Hrají: Sandra Nováková, Jakub Prachař, Jitka Čvančarová, Hynek 
Čermák, Ondřej Pavelka, Lucie Polišenská 

St
14

19.00 

Planeta Praha
Kolik „obyvatel“ má Praha? Tvůrci oceňovaného filmu Planeta 
Česko se tentokrát vydali na výpravu do betonové džungle 
hlavního města. Vedle nás lidí tu žijí nečekaní zvířecí sousedé, 
jejichž každodenní dobrodružství filmaři zaznamenali díky 
nejmodernějším technologiím z výjimečné blízkosti.  Vydejte se 
na vzrušující výpravu pro celou rodinu za desítkami dalších 
zvířecích hrdinů, kteří tajně žijí v naší metropoli.
Dokumentární, Česko, 2022, 85 min 
Mládeži přístupný , Vstupné 125 Korun

20.00 

 Marian Jelínek - beseda19.5.

 Václav Koubek - koncert19.5.
Filmy- Betlémské světlo / Vyšehrad

20.00 

So
7

Film sleduje jeho pět pokusů o prvovýstup na náročnou horu 
Gašerbrum I v pákistánském pohoří Karákóram. Dívá se na ně 
očima Máry Holečka a zároveň očima lidí okolo něj, očima lidí, 
kteří čekají, zda se vrátí. Úspěšná totiž byla až pátá expedice a 
film sleduje i ty nepovedené a dokonce ty tragické. Během nich 
přišel díky omrzlinám o několik článků prstů na noze a také o 
kamaráda a spolulezce, jenž přímo před ním spadl z výšky tisíce 
metrů. Na pěti pokusech zdolat Gašerbrum I se tak ukazuje 
Holečkova schopnost řešit problémy i jeho pozitivní přístup k 
životu. Díky němu pak dokáže překonat věci, které by ostatní 
lidé překonávali jen stěží. Premiéra 19.5.2022 Vstupné 125 Korun

Komedie, Česko, 2022, 88 min  / Režie: Petr Nikolaev
Hrají: Jitka Čvančarová, Martin Hofmann, Anna Polívková, Eva 
Holubová, Kristína Svarinská, Jiří Vyorálek, Halka Jeřábek Třešňáková, So

7

Pouť krkonošská

17.30 

So Vyšehrad: Fylm
Komedie, Sportovní, Česko, 2022, 105 min
Režie: Martin Kopp, Jakub Štáfek
Hrají: Jakub Štáfek, Jakub Prachař, Ondřej Pavelka, 
Nepřístupný do 15ti let. Vstupné 125 Korun

So
21

Vyšehrad: Fylm

20.00 

So
21

Promlčeno
Krimi,Thriller,Česko, 2022, 95 min
Režie: Robert Sedláček
Hrají: Karel Roden, Barbora Bočková, Igor Bareš, Vilma Cibulková, 
 Mládeži přístupný , Vstupné 125 Korun 
Premiéra 28.4. 2022

Čt
19

Se svým akordeonem už poněkolikáté vystoupí Václav 
Koubek v restauraci Novopacké sklepy. Stále více 
uznávaný písničkář a také herec a literát prokázal, že 
časem zraje jak víno. V průřezu svou čtvrtstoletou tvorbou 
si s publikem doslova pohrával. Přitom se z hospodského 
písničkářství dávno dostal k amfiteátrům, velkým sálům a 
vystoupením v pořadech hvězd jako jsou Jiří Suchý či Hana 
Hegerová. předposlední CD natočil s irskou kapelou Hogs, 
odnoží věhlasných Pogues. Jeho působištěm se dokonce 
stalo Národní divadlo, kde učinkoval ve hře Fráni Šrámka 
Zvony. Koubkovo vystoupení lze chápat jako 
multižánrové. Prolínají se v něm písničky, vyprávění příhod 
či povídek i nenápadné herecké akce. 

Václav Koubek & kapelaPá
27

20.00 

17.30 

So
28

Mára jde do nebe

20.00 

So
28

Tři Tygři ve filmu: JACKPOT

Komedie, Akční, Česko, 2022, 110 min
Režie: Emil Křižka
Hrají: Albert Čuba, Štěpán Kozub, Robin Ferro, Vladimír Polák,
 Mládeži přístupný , Vstupné 125 Korun

Tři Tygři zaseknou drápy humoru i do filmových pláten! Ve 
zběsilé akční komedii se na dobrodružnou cestu za nečekanou 
výhrou vydá předposlední český akční hrdina a strážce Teritoria 
Milan (Albert Čuba), citlivá duše, prokletý básník a řidič 
tramvaje David Votrubek (Štěpán Kozub), orgán městské policie 
Robert (Robin Ferro), a snaživý, leč průměrný herec oblastního 
divadla Herbert (Vladimír Polák). Stanou se z� nich přátelé, 
nebo rivalové?   premiéra 26.5. 2022

Po úspěšném onlinovém seriálu přichází postava Laviho v 
novém kabátě celovečerního filmu, za kterým stojí jeho 
původní tvůrci. A to jak na poli scénáře, režie, kamery, 
produkce, tak i na poli hereckého obsazení. Lavi je pořád stejný, 
jen mu život přináší nová dobrodružství a mnohá překvapení, 
která z něj dělají ještě dospělejšího Laviho.

Koncert:

SCHODIŠTĚ
Pá
30

20.00 
Schodiště nestačí slyšet, musí se i vidět. Žánrové rozpětí v 
posledních letech nabralo nových rozměrů, kdysi často 
připisované škatulky, jako hospodský šraml, reggae, ska, už 
dávno nejsou určující. Kapela si s odvážnou lehkostí, občas i 
drzostí, bere z nepřeberného množství hudebních stylů vše, co 
jí přijde pod ruku, aby se nakonec vždy pokorně vrátila k tomu, 
čemu se říká písnička.
 Koncert na půdě restaurace Novopacké sklepy
Vstupné 280 Korun

Komedie režiséra Petra Nikolaeva plná rodinných a partnerských 
zmatků. Její hrdinové si uvědomí, že když se ze tří rodin stane 
jedna velká, budou potřebovat pořádný plán. Plán, jak přežít 
současné i minulé partnery, všechny děti v rodině, ať už jsou 
jejich nebo ne, plán, jak se v tom všem neztratit a udržet si zdravý 
rozum. Život si ale většinou dělá, co chce... a co nečekáte.  
Vstupné 125 Korun
 Nevhodný mládeži do 12 let. Premiéra  4.8. 2022

 Když se sejde rodina, je to vždy radost. Pokud se ale dlouhodobě 
nemusíte ani s bratrem ani se sestrou, ani s jejich rodinami, je to 
setkání plné přetvařování a společenských frází, které se dřív 
nebo později ukáží jako lživé. Co teprve, když se potkáte při té 
nejsmutnější události, která čeká každou rodinu?   
Vstupné 125 Korun

Hádkovi20.00 

Pá
16

19.00 
Koncem léta roku 1833 vykonal Karel Hynek Mácha se svým 
přítelem Eduardem Hindlem pěší pouť z Prahy na Sněžku. Svým 
činem vetkl do české krajiny předobraz poutnické cesty s 
příběhem osobního hledání a vnitřní proměny.
Už po několik let se na sklonku srpna vydává historik umění Jiří 
Zemánek se svými přáteli na devítidenní pěší pouť ze středu Čech 
až na nejvyšší horu Čech, Sněžku. Toto putování je připomínkou 
míst, kterými na své cestě do Krkonoš procházel Karel Hynek 
Mácha.
Filmová projekce za účasti tvůrců a protagonistů. 
Dokumentární, Česko, 2020, 82 min   Vstupné 100 Korun
Režie: Karel Čtveráček 

Velké Máchovské putování

Literární výlet do obce BrdoSo
17

9.00
ráno 

V sobotu 17. září si vyšlápneme na Literární výlet se 
spisovatelem, performerem a rodákem z Nové Paky  Jaromírem 
Typltem do obce Brdo – rodiště básníka Josefa Kocourka.
 Sraz je v 9 hodin před kinem, půjdeme po červené značce 4 km 
tam a 4 km zpět, celkem 8 km,  návrat do Paky cca ve 13 hodin.

s Jaromírem Typltem 

19.00 

St
21

Ghost Dog - cesta Samuraje
Nelítostný k protivníkovi, laskavý k dětem a zvířatům. Ghost Dog 
(Forest Whitaker) je nájemný vrah řídící se kodexem japonských 
samurajů. Svůj ledový klid ztratí v okamžiku, kdy mu mafiáni jako 
varování zahubí jeho milované holuby. A to nelze nechat bez 
pomsty... Král nezávislého filmu Jim Jarmusch pojal žánr 
gangsterky po svém a na konci 90. let přišel s dnes už kultovním 
snímkem, svěže kombinujícím východní filozofii, mafii a hip 
hopový soundtrack od RZA, člena legendárního Wu-Tang Clanu. 
Zenový ale zároveň zábavný film z podsvětí velkoměsta. 
Akční/Drama/Krimi/Thriller/USA/Francie/Německo,116 min
Režie/ scénář: Jim Jarmusch
Hrají: Forest Whitaker, John Tormey, Cliff Gorman, Dennis Liu, 
Vstupné 125 Korun  /  Nevhodný mládeži do 15 let. 

Střídavka
Komedie, Česko, 2022, 88 min  / Režie: Petr Nikolaev

17.30 

20.00 

28
St

14.00 

9 ročník dětského "adrenalinového" závodu Schodcross ve 
výběhu klášterních schodů v Nové Pace. 

Pro ročníky  2007/2017 
akce se koná za každého počasí,  občerstvení zajištěno. 
startovné zdarma.

9Schodcross 2022

19.00 
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30.9. Pátek

P R O S T O R Z V U K U

20.00 hod. 

vstupné 280Korun

restaurace Novopacké sklepy
Nová Paka, Lomnická 76/

Vstupenky již v předprodeji, rezervace na tel: 608 555 091 nebo na www.goout.cz
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ŠKOLY

ČERVEN NA GYMNÁZIU A SOŠPG
Červen, měsíc výletů a závěrečného bi-
lancování, byl najednou tady. Po dvou 
letech jsme konečně prožili ve škole celý 
rok.
Hned 1. června se uskutečnil třídenní 
zájezd do Berlína, který měl primárně 
historický nádech. Účastníci si prohlédli 
Checkpoint Charlie, Braniborskou brá-
nu, Památník obě�  holocaustu, stavby 
na Postupimském náměs� , Říšský sněm 
či zámecký park Sanssouci. Bohužel z dů-
vodu koncertu skupiny Rammstein ne-
bylo možné navš� vit olympijský stadion 
z roku 1936. Tečku za výpravou do Ně-
mecka udělala návštěva Muzea špioná-
že.
Velké poděkování patří třídě 3. A, která 
spoluorganizovala Mezinárodní den dě�  
v jičínském zámeckém parku. Na mno-
ha stanoviš� ch tak pomáhala více než 
250 dětem z jičínských mateřských škol 
a děvčata si rovněž vyzkoušela různé for-

my práce s předškolními dětmi.

Nemenší dík si zaslouží i třída 2. A, kte-
rá se zapojila do organizace 17. ročníku 
Lehkoatle� cké olympiády mateřských 
škol Novopacka pořádané dobrovolným 
svazkem obcí Novopacko, městem Nová 
Paka a Královéhradeckým krajem. 

Slavnostním vyhlášením skončil 18. roč-
ník Přírodovědné ligy zahrnující úkoly 
z fyziky, chemie, biologie a geografi e. 
Staronovým vítězem se stal Kryštof 
Vitvar z kvinty následovaný Terezkou 
Kyselovou též z kvinty a tře�  byl sekun-
dán Mar� n Kalenský, jenž se stal záro-
veň premiantem v kategorii Junior. V té 
si druhé místo odnesla Tereza Tegelová 
z tercie a majitelkou bronzu je Veronika 
Janků z kvarty.

Do 2. A zavítala počátkem června paní 

profesorka Eva Jenčková s prak� ckým 
hudebním seminářem na téma „Poslech 
hudby ve škole“. Největší ohlas mělo hu-
debně-pohybové zpracování pohádek 
a všichni si odnesli mnoho zajímavých 
poznatků a inspirací, které se budou ho-
dit nejen při dalším studiu.

Na co se třídy v závěru roky obvykle 
nejvíce těší, jsou cykloturis� cké kur-
zy, exkurze a školní výlety. Sep� ma si 
ve středočeském Cho� lsku střihla hru 
Boyard, prima se sekundou si nemohly 
vynachválit archeopark ve Všestarech, 
tercie se kulturně vyžila v kutnohorském 
chrámu sv. Barbory a historickém pod-
zemí, 2. A, sekunda a kvarta si zvolily 
sportovně laděný výlet na Maloskalsko 
(ra� y a koloběžky) a 1. G si maximálně 
užila kemp v Sedmihorkách a jeho okolí.

Ladislav Kodym

Dům a zahrada
VítězCena kvality

SHOPROKU 2017

Dům a zahrada
FinalistaCena kvality

SHOPROKU 2016

M ÁT E  R Á D I  H O D N Ě  PÁ L I V É ?
Navštivte e-shop Seminka-Chilli.cz 
a vybírejte ze široké nabídky pálivých dobrot. 

Jsme pěstitelé i výrobci a sídlíme v Nové Pace.
Výdejní místo pro osobní odběry je v Husitské 1303.
Potřebujete poradit s výběrem? Volejte 776 283 726.

M ÁT E  R Á D I  H O D N Ě  PÁ L I V É ?
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Z NOVOPACKÉHO SPORTU

Vážení sportovní a hokejoví přátelé. 
V nové sezóně nás čeká několik změn.
Především díky rozhodnu�  druholigo-
vých klubů na Ak� vu ČSL už nebude 
ll. liga rozdělena na čtyři skupiny jako do-
posud, ale na dvě. To pro nás znamená 
zajíždět na zimní stadiony do Chebu, Kla-
tov, Písku, Tábora, Ús�  n. L. a za našimi 
bývalými soupeři. To je nárůst cestování 
o 1500 km. Rozhodčí již nebude pla� t 
ČSLH, ale kluby. Cestovné pro ně vzroste 

až na 7 Kč/km. To vše vedlo k tomu, že 
se vedení BK sešlo s trenéry a na společ-
né schůzce bylo jednohlasně rozhodnu-
to. Z důvodu výrazně vyšších nákladů, 
výrazného navýšení času na cestách 
a snížení příjmu od diváků, činnost mužů 
ve ll. lize končí. Činnost ve ll. lize ukončil 
také HC Rodos Dvůr Králové a před mi-
nulou sezónou HC BAK Trutnov. 
Nově bude ve ll. lize HC Vrchlabí. Vzhle-
dem ke dvoukolové soutěži by bylo se-

hráno pouze jedno derby utkání s � mto 
atrak� vním soupeřem. To na vysvětle-
nou všem, kteří naše muže chodili pod-
porovat při zápasech. Věřte, že nás to 
mrzí. Chci také poděkovat všem hráčům, 
realizačnímu týmu za výbornou práci 
ve ll. lize, sponzorům i divákům za pod-
poru a věříme, že nám zůstanou věrni. Je 
třeba poděkovat vedení města za pod-
poru na provoz zimního stadionu a za fi -
nanční spoluúčast na inves� cích, údržbě 
a opravách.
Nyní něco veselejšího. Na základě dosa-
vadních jednání můžeme říci, že celý re-
alizační tým zůstává, stejně tak i zkušení 
hráči Fran� šek Hnik, David Malík, Adam 
Jonáš, Saša Suvorov a vracejí se naše 
dlouholeté opory Tibor Hric a Michal 
Nevyhoštěný. Očekáváme ještě několik 
hráčů z jiných mužstev. Ze Dvora Králové 
přichází zkušený Honza Ježek. Z mladých 
juniorů by to mohli být Lukáš Fišar, Ma-
těj Vrba, Daniel Pekárek, Jan Němeček 
a Štěpán Kundrík. V týmu se možná ob-
jeví bývalí odchovanci Honza Komárek, 
Kristýna Wolfová a další.
Jsme přesvědčeni, že budeme hrát 
v krajské lize důstojnou roli a těšíme se
na vás v nové sezóně, která začne 2. října 
2022 na ZS v Náchodě.

Škvařil Franti šek, předseda BK

SEZÓNA ZAČÍNÁ
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VOLEJBAL VE VIDOCHOVĚ
Víceúčelové hřiště ve Vidochově se v so-
botu 11. 6. 2022 za velmi vydařeného 
slunečného počasí stalo po dvou letech 
znovu svědkem volejbalového klání smí-
šených amatérských družstev. Ke krás-
nému sportovnímu zážitku pod vysokou 
sí�  přispělo svou fair play hrou, sportov-
ním nasazením a dobrou náladou sedm 
přihlášených družstev s originálními 
názvy. Vítězem turnaje se stalo dupající 
družstvo s názvem Králíci, stříbro vybo-
jovalo družstvo Bůčci a bronz družstvo 
Anabáze. Tato družstva jsou složena 
převážně z hráčů a hráček volejbalového 
oddílu Sokola Nová Paka. Bramborovou 
příčku obsadilo družstvo z Rudníku s ná-
zvem Kačáci. Páté se umís� lo družstvo 
ze Suchovršic, šesté skončily Rozmlá-
cený žehličky z Čisté a šťastné sedmé 
místo obsadilo mladičké, turnaji za� m 
nepolíbené, ale zato velmi odhodlané, 
družstvo Vjetnamčíků ze Dvora Králové. 
Na dvou kurtech se během celého dne 
odehrálo celkem 21 napínavých zápasů 
systémem „každý s každým“. Ve stánku 

na sportovce i diváky čekalo osvěžující 
rohozecké pivo nebo malinovka, vynika-
jící gulášek od Slávka Pechara, s láskou 
pečené domácí dobroty a další občers-
tvení z rukou milé obsluhy – Katky Nos-
kové a Petry Hejtmanové. Na všechna 
družstva čekaly v závěru turnaje hodnot-
né ceny, za něž bych ráda poděkovala 
těmto našim věrným sponzorům: Obec 
Vidochov; pan Ladislav Knap – Potraviny 

Anton, Nová Paka; Lékárna U Zlaté číše, 
Nová Paka; Zelenina U Tomášů, Nová 
Paka; Pivovar Rohozec; Mar� n Kváš, Vi-
dochov. Poděkování za velkou pomoc 
patří i panu Pavlu Horáčkovi a mnoha 
dalším ochotným pomocným rukám. 
Bude-li tomu osud přát, potkáme se zde 
zase za rok.

Jana Stoklasová
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PACKÝ BASKETBAL V SEZÓNĚ 2022–2023
Po loňské sezóně, kdy se muži ve Výcho-
dočeské lize umís� li na sedmém místě, 
byly ženy v této soutěži rovněž šesté, 
žáci nadregionální ligu vyhráli a junioři 
v této soutěži skončili tře� , nastupuje 
v následující sezóně 2022–2023 oddíl 
basketbalu Sokol Nová Paka do soutěží 
s následujícími šes�  družstvy v osmi sou-
těžích.
Muži hrají ve Východočeské basketba-
lové lize s trenérem Petrem Bartošem 
a asistentem Pavlem Korbelářem, s ná-
sledujícími soupeři v těchto termínech 
prvé čás�  soutěže: 24. 9. Jiskra H. Brod –
Sokol Nová Paka, 25. 9. Tesla Pardubice B  –
SNP, 8. 10. SNP – Basketbal Svitavy, 9. 10. 
SNP – Basket Litomyšl, 22. 10. TJ Turnov 
– SNP, 23. 10. Jiskra Hořice – SNP, 29. 10. 
SNP – BK Přelouč, 30. 10. SNP – Draci 
Vysoké Mýto, 12. 11. BK Náchod – SNP, 
13. 11. Kanonýři Josefov – SNP, 26. 11. 
SNP – Loko Trutnov, 10. 12. Chrudimsko –
SNP, 11. 12. BK Chrudim – SNP.
Družstvo sokolek bude hrát ve Východo-
české basketbalové lize pod trenérkou 
Terezou Podrazilovou od 1. 10. s těmito 

celky: Sokol Hradec Králové B, BK Napos 
Vysoká n. L., BK Přelouč, BSK Jičín, SŠB 
Pardubice, Kanonýři Josefov, BK Loko 
Trutnov B, Sokol Stěžery, TJ Pardubičky.
V nadregionální lize se utkají junioři U 19 
pod vedením trenéra Aleše Sekota s ná-
sledujícími celky: BK Kolín, Basketbal Li-
tomyšl, SŠB Pardubice, BA Lynx Liberec, 
AŠ Mladá Boleslav, Královš�  Sokoli, Ka-
nonýři Josefov, Spartak Rychnov n. Kn. 
Soupeři juniorů U 19 ve Východočeském 
poháru: BK Kolín, AŠ Mladá Boleslav, 
Královš�  Sokoli, Kanonýři Josefov, SŠB 
Pardubice, Spartak Rychnov n. Kn.
Ve Východočeském poháru juniorů U 19 
se utkají junioři pod vedením trenéra 
Aleše Sekota s následujícími týmy: Ka-
nonýři Josefov, BC Kolín, BC Pardubice, 
Spartak Rychnov n. Kn., Královš�  Sokoli, 
AŠ Mladá Boleslav.
Kade�  U 17 si zahrají v nadregionální lize 
pod vedením trenéra Pavla Bekra s druž-
stvy: SK Týniště n. O., SK Napos Vysoká 
n. L., BK Chrudim, Basket Litomyšl, SŠB 
Pardubice a ve Východočeském poháru 
s celky: SK Týniště n. O., SK Napos Vy-

soká n. L., BK Chrudim, Basket Litomyšl, 
SŠB Pardubice.
Ve Východočeském poháru kadetů se 
utkají kade�  U 17 pod vedením trenéra 
Pavla Bekra s následujícími týmy: SK Tý-
niště, Napos Vysoká n. L., Basket Litomy-
šl, Sokol Chrudim, SŠB Pardubice.
Ve Východočeském oblastním přebo-
ru smíšeného staršího minižactva U 13 
hrají mladí sokolové pod vedením tre-
néra Aleše Sekota s družstvy: Basketbal 
Svitavy, SK Týniště n. O., SŠB Pardubice, 
BK Ús�  n. O. BK Vysoká n. L., Bižuterie 
Jablonec n. N., BSK Jičín, Loko Trutnov, 
Loko Trutnov B, Sokol Stěžery.
Ve Východočeském oblastním přeboru 
smíšeného mladšího minižactva U 12 
hrají mladí sokolové pod vedením tre-
néra Aleše Sekota s družstvy: Basketbal 
Svitavy, SK Týniště n. O., SŠB Pardubice, 
BK Ús�  n. O., BK Vysoká n. L., Bižuterie 
Jablonec n. N., BSK Jičín, Loko Trutnov, 
Loko Trutnov B, Sokol Stěžery, 

Míla Pour

JIŽ JEZDÍME V PRVÉM BALÍKU
Letní měsíce jsou na závodních tra� ch 
drobátko slabší. Doba dovolených je 
znát i na jednotlivých MTB závodech, ale 
naše dětská sekce klubu BAKAKO Nová 
Paka se zúčastňuje i těch několika závo-
dů, které pořadatelé i přesto uspořádají.
Před uzávěrkou tohoto čísla Achátu 
mají děcka odzávoděno již 44 MTB zá-
vodů a dokázala cílovou pásku protnout 
na pódiovém umístění celkem 55x. Závo-
dili jsme v nedaleké Lomnici n. P., v Mos-
tě, na Zadově, ve Stupně a třeba v Tepli-
cích n. M. Při etapovém závodu Trilogy 
dokázala Elí Famfulíková celkově vyhrát 
a její sestra Bára dokončila na celkovém 
2. místě. V Lomnici n. P. svůj závod vyhrál 
i Vojta Mádlík.
Mnoho nejen starších děcek již závodí 

na delších tra� ch mezi dospělými bike-
ry a nikterak se zde neztrácejí. Dokáží je 
dost potrápit a mnohdy jim i zle zatápějí 
v popředí závodního balíku. Toto se i sta-
lo při závodě v Lomnici n. P., když kadet 
Mára Foltýn celý závod jel v prvé čtveři-
ci na tra�  50 km a dokázal tuto skupin-
ku i vodit. Celkově skončil na 4. místě 
a ve své kategorii na 2. místě. Zde též 
junior Jeník Bajer na kratší tra�  dokon-
čil na celkovém 6. místě. V Hradci Králo-
vé na tra�  o délce 60 km dokázal Jeník 
Bajer jet v prvé 20členné skupině až do
40. kilometru. Následně již musel jemně 
zvolnit tempo, ale přesto dojel na hez-
kém 22. místě mezi dospělými a svoji ka-
tegorii dokonce vyhrál. V Žernově Mára 
Foltýn suverénně zvítězil na tra�  26 km 

a Jeník Bajer na tra�  39 km dokončil zá-
vod ve své kategorii na 2. místě. V závo-
dě Tour de Ralsko Jeník Bajer zvedl nad 
hlavu zlatý pohár za 1. místo a také Nikča 
Bezstaros�  a Bára Famfulíková na Saha-
ra Race svoje kategorie celkově opano-
valy.
Nadcházející podzim nenechá nikoho 
klidným, protože se úplně každý víkend 
konají nějaké závody a zde samozřejmě 
nemůžou naše děcka chybět. Držme jim 
tedy všichni, přátelé širokých řídítek, 
palce, aby děcka své starty zakončila dle 
svých představ a ve zdraví s úsměvem 
na tvářích dokončila daný závod.

Jirka Bajer

CHCEŠ
PLAVAT
JAKO
ŽRALOK?

PŘIJĎ NA NÁBOR PLAVCŮ
DO ODDÍLU!

KDY: 6. 9. a 13. 9. 2022

V KOLIK: 14:30 hod.

KDE: VESTIBUL BAZÉNU N.P.

S SEBOU: PLAVKY 

Michal Řeháček, Oddíl Žralok Nová Paka
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Sofi a Kašprišin se stala kraj-
skou přebornicí Královéhra-
deckého a Pardubického kraje 
v jednotlivcích i družstvech

Sofi nka do letošní tenisové sezóny 
vstoupila naprosto famózně! V květnu 
se v Hlinsku stala poprvé přebornicí Krá-
lovéhradeckého a Pardubického kraje 
v jednotlivcích. Zde po náročných zá-
pasech ve skupinách i hlavním pavouku 
porazila i svoji přemožitelku z halových 
oblastních přeborů Danielu Řehákovou 
z tenisového klubu Eden Hradec Králové. 
Titul krajské přebornice získala Sofi n-
ka i ve družstvech. V barvách družstva 
TC Dvůr Králové n. L. odehrála neuvě-
řitelných 26 zápasů na pozici jedničky 
družstva, z nichž 25x zvítězila a 1x těsně 
ve 3 setech prohrála. Družstvu miniteni-
su TC D. K. ve složení Kašprišin S., Andrle 
J., Sůvová N. a Motalová V. tak výrazně 
pomohla k získání � tulu krajských pře-
borníků a postupu na mistrovství re-
publiky družstev, které se koná v září 
na Spartě Praha. 

Beata Kašprišin 4x zlatá!

Beátka v červnu ukončila úspěšnou ly-
žařskou sezónu na ledovci Stubai. Poté 
se již její soustředění přesunulo na tenis, 
kde se rozehrála na krajských přeborech 

soutěží družstev, kde skvěle hájila barvy 
Lokomo� vy Trutnov v mladším žactvu 
(9x vyhrála, 1x prohrála).
11. 6. ovládla jako vítězka dvouhry i čtyř-
hry turnaj mladších žákyň v TK Eden Hra-
dec Králové. 18. 6. skončila na 3. místě 
ve dvouhře a 1. místě ve čtyřhře v Li-
berci. Vítězkou dvouhry se stala i 25. 6. 
ve Frýdlantu v Čechách. 
Velká gratulace Beátce! 

Tenis Centrum Nová Paka

TENIS

SLEVY až -40%
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Střelectví
V červnu byla Klára Ticháčková nominována na Olympiádu 
dě�  a mládeže za Královéhradecký kraj ve střelbě ze vzdu-
chové pistole.  V jednotlivcích skončila na vynikajícím tře-
� m místě  a v soutěži družstev, spolu s Mar� nem Jákolou 
z Hradce, na pátém místě.
16. 7. 2022 se konal Celostátní přebor z malorážky na mys-
livecké cíle na Zebíně u Jičína, kde v juniorech zvítězila  Klá-
ra Ticháčková a stala se absolutní vítězkou kategorie s 395 
body. Její sestra Mar� na skončila tře� . 
V dorostu se dařilo i Dianě Slámové, která skočila druhá.

Antonín Pravý

SSK Nová Paka – Memoriál Güntera 
Stoklasy
Opravdu velká střelecká akce přímo v Sopce se konala v sobotu 
6. srpna. Tento den probíhal „Memoriál Güntera Stoklasy", zá-
vod ve střelbě v historických předovkách, zařazený do soutěží 
Českého střeleckého svazu. Soutěžilo se v sedmi disciplínách. 
Perkusní revolver MARIETTE, perkusní pistole civilní KUCHE-
NREUTER, perkusní pistole vojenská LORENZ, perkusní puška 
civilní VETTERLI, perkusní puška vojenská LAMARMORA, kře-
sadlová puška civilní PENNSYLVANIA a puška WERNDL. Dvacet 
čtyři střelců se sjelo z velkých dálek, z celé České republiky 
a museli vydržet až do pozdního odpoledne. Někteří soutěžili 
až ve čtyřech disciplínách v celkem osmi směnách. Počasí nám 
přálo, občerstvení bylo zajištěné po celý den, takže všichni si 
užívali lesního areálu Sopky a samozřejmě sportovního nadše-
ní. Všichni vítězové obdrželi diplom a ceny. Vítězné nadšence 
můžete prohlédnout na přiloženém fotu. 
Z našich se nejlépe umís� l Josef Kulhánek v disciplíně MA-
RIETTE s 95 body na vítězném prvním místě. Další naši pře-
dovkáři se soutěže neúčastnili, protože plnili funkce pořa-
datelské služby. Zdeněk Vích byl odpovědným ředitelem 
celé soutěže, takže si ani nestřelil. Naposled 9. 7. přivezl 
druhé místo z Uherského Ostrohu a se svými letošními vý-
sledky má slušně nakročeno k vítězství v celkovém hod-
nocení. Výsledkovou lis� nu najdete na ssknovapaka.cz,
záložka soutěže.
Všechny zúčastněné obdivujeme za jejich neustálý zápal a bla-
hopřejeme.

Za SSK Nová Paka Luboš Malý

POZVÁNKA NA VEŘEJNOU SOUTĚŽ VE STŘELBĚ Z MALORÁŽKY 
V sobotu 10. září se ve střelnici Sopka koná 18. ročník veřejné střelecké soutěže pro veřejnost od 15 let. Střílí se z klubové 

malorážní pušky 5 ran nástřelných a 20 ran soutěžních ve všech sportovních kategoriích. Ženy, muži, dorost a zvlášť pak
registrovaní sportovci. Střelivo a zbraně zajišťuje pořadatel. Startovné 100 Kč. Prezentace už v 8:00, začátek v 9:00.

Malé občerstvení bude zajištěno na střelnici v nové klubovně. Vítězové obdrží diplom a věcné ceny.
Podrobnos�  a propozice jsou na ssknovapaka.cz v čás�  soutěže. Přijďte všichni, kdo to chcete zkusit a třeba i zvítězit.

Předem přejeme hezké sobotní dopoledne.

POZVÁNKA PRO VEŘEJNOST
Od 28. 6. 2022 je střelnice opět otevřena i pro veřejnost. 
Zájemce si musí návštěvu domluvit se správcem střelnice. 
Podmínkou pro umožnění střelby je platný zbrojní průkaz, 
vlastní zbraň a dodržování hygienických opatření. Vstup 
na střelnici je s poplatkem 200 Kč za střelce. Střelec má 
k dispozici terče, zálepky a chrániče sluchu. Střílí se vždy 

každé úterý od 15.00 hod.

POZVÁNKA NA KURZY
K ZÍSKÁNÍ ZBROJNÍHO PRŮKAZU

Pro zájemce o zbrojní průkaz pořádáme kurzy zaměřené 
na bezpečnou manipulaci se zbraní, střelby, právní před-
pisy a potřebné zákony vč. organizace zkoušky za účas�  
zkušebního komisaře a PČR. Kurzy začnou   27. září 2022.
Před zápisem do kurzu je nutné podat přihlášku o zbrojní 
průkaz na Policii ČR v Jičíně. Zde se dozvíte termín, který 

plánuje Policie ČR.
Podrobnos�  o kurzu na ssknovapaka.cz v čás�  aktuality.

PAČÁK JAKUB URBANEC
DAL DVA GÓLY

V ÚVODNÍM LIGOVÉM UTKÁNÍ 
Jakub Urbanec, rodák z Nové Paky, prožil v prvém letošním 
ligovém utkání v dresu Teplic pro�  Plzni snový debut v lize. 
Dal oba góly Teplického týmu, kterými zajis� l nerozhodný 
výsledek. Navíc mohl rozhodnout o vítězství v utkání pe-
naltou, kterou bohužel neproměnil. O svých smíšených po-
citech se vyjádřil: „Dal jsem dva góly, věřil jsem si, že ji pro-
měním. Škoda, že jsem ji neproměnil. Brankař mě přečetl 
a chyti l ji. Byl jsem rozhodnutý, kam ji kopnu, nervózní jsem 
nebyl, možná mě trošku rozhodilo to čekání. Mohl to být 
senzační hollywoodský příběh, když si vezmu, že jsem v září 
hrál ještě Pražský přebor za béčko Žižkova. Ty góly jsou ta-
ková třešnička na dortu. Kluci mě pak povzbudili. Všichni, 
kteří jsou okolo teplického fotbalu, jsou fajn.“

Míla Pour
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VÍTĚZSTVÍ DANA POLMANA NA 7400 KILOMETRŮ DLOUHÉM ZÁVODĚ

Jak je možné číst na dalších řádcích to-
hoto článku, Packý ultracyklista Dan 
Polman se zapsal svým výkonem v zá-
vodě NorthCape – Tarifa, kde prokázal 
velkou fyzickou i psychickou odolnost, 
nezapomenutelně do sportovních a ne-
jen sportovních legend našeho města. 
Packý dvaačtyřice� letý specialista na 
ultramaratony byl prvním Čechem na 
startu cyklis� ckého ultrazávodu, který 
s obrovským náskokem vyhrál. Cyklisté 
zde absolvovali trasu o délce 7370 km 
s celkovým převýšením 80 000 metrů 
s nejvyšším bodem 3398 m. Trať vedla 
přes patnáct evropských zemí: Norsko, 
Finsko, Estonsko, Lotyšsko, Litva, Polsko, 
Česká republika, Německo, Rakousko, 
Švýcarsko, Lichtenštejnsko, Itálie, Fran-
cie, Andorra a skončila ve Španělsku. 
Při takřka měsíc trvajícím dobrodružství 
se podle svých slov musel Dan poprat 
nejen s nástrahami tra�  či zraněním, ale 
i s nátlakem nepřejících soupeřů. V jed-
nu chvíli byl dokonce ze závodu vylou-
čen, na dálku ho však zachránila man-
želka Šárka. Na trase Evropou od severu 
k jihu, přesněji řečeno z norského mysu 
Nordkapp do španělského přístavu Ta-
rifa si navíc prožil tři problémové slabé 
chvilky, které nebylo snadné ustát. Prv-
ní přišla hned na startu. „Přijel za mnou 
v karavanu kamarád Tadeáš s manželkou 
a dvěma dětmi. Chtěl na trati  udělat sem 
tam nějakou fotku, domluvil vše i osobně 
s organizátorem. Někteří závodníci, kteří 
si o mně asi něco dohledali na internetu, 
se mě pak v té souvislosti  snažili trochu 
rozebrat otázkami na to, kolikrát v tom 
karavanu budu spát a podobně, že pro-
stě jedu s podporou," sdělil nám Dan 
Polman a dále se nám svěřil. „Cíti l jsem, 
že tam je skupina závodníků, která bude 
můj výkon zpochybňovat úplně za všech 
okolností . Řešil jsem to dokonce s organi-
zátorem závodu. A popravdě řečeno jsem 

měl sto chutí  se otočit a jet domů. Nikdy 
jsem nepodváděl, nikdy. A něco takového 
bych na takovém závodě vážně nečekal. 
Jenže ono se to pak otočilo proti  nim, jak 
jsem byl naštvaný. Tu špatnou energii 
jsem pusti l do šlapek a dupal do toho. 
Snažili se mě držet a ptali se, jak dlou-
ho chci vydržet takové tempo, ale já jen 
odpovídal, že jedu, jak mi to vyhovuje,“ 
uvedl Polman.
„Tři dny po startu, když mě soupeři pře-
stali stí hat, tak už psali na různá fóra růz-
né věci, aby ten můj výkon znehodnoti li. 
Já si přitom nedovolil u Tadeáše radši ani 
zastavit, abych ho pozdravil. A další hor-
ká chvilka přišla, když organizátor podle-
hl tomuto tlaku a mailem mi napsal, že 
ten kamarád už se nesmí vyskytnout ni-
kde na trati . Jenže to napsal shodou okol-
ností  zrovna ve Švýcarsku, kdy jsme ne-
byli na datech. Sami nám doporučili, ať 
je s ohledem na to, jak jsou drahá, vypne-
me. Takže se k nám tohle rozhodnutí  ne-
dostalo. A Tadeáš byl pak zrovna někde 
na hranicích Lichtenštejnska a Švýcar-
ska, aby mě vyfoti l. Já o něm ani nevěděl, 
jenže si ho tam hned všiml organizátor,“
popsal Dan Polman. V tu chvíli měl má-
lem po závodě. „Organizátor mi napsal 
do mailu, že jsem ze závodu vyloučený, 
protože jsme to nařízení nerespektovali. 
Já o tom pořád nevěděl. Ten mail četla 
manželka a úplně se z toho nejdřív se-
sypala, ale pak se rozhodla, že odepíše. 
V té odpovědi vše vysvětlila a ujisti la 
organizátora, že rozhodně nejsem žád-
ný podvodník. Díky manželce jsem tak 
zůstal v závodě. Pak jsme se potkali s or-
ganizátorem, popovídali si o tom, a bylo 
to vyřešené. Ujisti l mě, že to mám pusti t 
z hlavy. Tadeáš s rodinou odjel a na trati  
se dle jeho přání samozřejmě už neuká-
zal,“ uvedl Polman.
Tře� m krizovým okamžikem byl ošklivý 
pád přibližně 1300 kilometrů před kon-

cem, po němž vyhledal ošetření v ne-
mocnici. „Přední kolo mi podjelo na vy-
plaveném písku, kterého jsem si ve stí nu 
nevšiml. Skončil jsem v příkopu, kde byly 
velké kameny, o které jsem se pořezal. 
Na stehně mám tři rány, které byly na za-
šití , ale jak jsou blízko vedle sebe, tak to 
zašít nejde. Naražené zápěstí  a sedřená 
dlaň mi neumožňovaly držet řídítko le-
vou rukou, takže mě z toho chytly i záda. 
V podstatě to ale dopadlo ještě dobře, 
protože taky mohla prasknout nějaká 
kost a bylo by úplně po všem,“ konstato-
val.
Problémům ale nebyl ještě konec. „Při 
cestě z nemocnice mi praskl oblouk ří-
dítka. Opravil jsem to a dva dny s tí m 
v pohodě pokračoval v závodě. Ale pak 
si opraveného řídítka všiml v jednom 
videu na facebooku organizátor a na-
psal mi do mailu, že dál nesmím pokra-
čovat a mám si vzít taxíka a zajet si ně-
kam do servisu nechat řídítka vyměnit 
za nová. Přišlo mi, že ten organizátor si 
se mnou tak trochu hraje a užívá si to. 
Fyzicky jsem teď po dojezdu docela v po-
hodě, ale po stránce psychického vypětí  
to byla vážně síla. Celý ten příběh je tak 
zvláštní a šílený, že z toho určitě napíšu 
zase knížku,“ řekl Dan Polman. 
Když Dan dojel do Tarify, úspěšně dokon-
čil dost možná nejdelší cyklis� cký únik 
v dějinách. Soupeře to� ž setřásl už po 54 
kilometrech. Od té doby jel v pozici lídra 
sám a do cíle dojel s náskokem více jak 
500 kilometrů. V cíli dle svých slov cí� l: 
„Štěstí  a vděk za to, že jsem ten závod 
mohl vůbec jet, že mi rodina dopřála se 
ho zúčastnit, ale také, že jsem ho dokon-
čil. Také úlevu, že to mám za sebou. Bylo 
úžasné, jak mi fanoušci drželi palce. Byl 
to ale fakt dlouhý závod. Konec jsem pak 
v hornatém a rozpáleném jižním Španěl-
sku vyhlížel už s každým dalším šlápnu-
tí m a ujetým kilometrem.“
Dan během závodu zhubl o čtyři a půl ki-
logramu. „Tohle zajímá vždy hodně lidí. 
Je to poprvé, co jsem si na to po dojezdu 
vzpomněl. Paní, u které jsem v Tarifě by-
dlel, jsem požádal o váhu. Trošku se divi-
la, proč zrovna tak ští hlej kluk řeší váhu,“ 
smál se Polman. „Každopádně jsem se 
teď dostal na hmotnost profesionálního 
cyklisty, protože já jinak neřeším jídlo 
a nějaké diety, tak normálně mívám něco 
navíc,“ dodal novopacký rodák.
Přestože v průměru spal během závodu 
jen dvě a půl hodiny denně, po dojez-
du nijak zvlášť defi cit nedospával. „Tělo 
si zvykne na tu extrémní zátěž. Cítí m se 
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NEPOCHOPITELNÉ ROZHODNUTÍ POŘADATELE ZÁVODU 
NORTHCAPE – TARIFA, ZKLAMALO PACKÉ FANDY DANA POLMANA
Po přesvědčivém a jasném vítězství Dana 
Polmana v závodu North Cape – Tarifa se 
staly událos� , které dodnes nepochopil 
nikdo, kdo závod sledoval a dobře ví, jak 
si v něm novopacký rodák počínal. Více 
už Dan na svém webu: „Tři dny po mém 
dojezdu do cíle závodu North Cape – Ta-
rifa, kdy druhý v pořadí se teprve blížil 
do cíle, se rozhodl organizátor závodu 
Andy Buchs vypsat novou kategorii „ne-
klasifi kovaná“, v níž jezdcům zůstane 
jejich čas a kompletní záznam trasy, ale 
nebudou zařazeni do celkového pořadí 
v závodě. Do této kategorie mě následně 
zařadil. V cíli mě uvítal jako nejrychlejší-
ho, pogratuloval mi ke skvělému výkonu 
a předal mi fi nišerské triko. Dnes už chá-
pu, proč jeho skoro jediná otázka na mě 
byla, kdy odlétám domů. Nespravedlivý 
zásah do výsledků chtěl udělat v době, 
kdy už budu zpět v České republice 
mimo jeho dosah.
Ještě před odletem na sever mi nabí-
dl kamarád a člen našeho týmu Tadeáš 
Kopča, že by s rodinou vyrazili s obytnou 
dodávkou na cestu po Evropě a na něko-
lika místech by mě vyfo� li. Koukli jsme 
samozřejmě do pravidel závodu, aby-
chom nic neporušili. O fotografi e Tády, 
který zaznamenává mé závody v posled-

ních letech, jsem s ohledem na plánova-
nou knihu a přednášky měl zájem.  Co 
mě velmi překvapilo, že den před star-
tem nedorazil organizátor na ofi ciální 
setkání s jezdci tzv. „riders mee� ng“.
Chtěl jsem s ním možnost fotografová-
ní probrat tam. Ale nepřišel! Poslal jen 
svoji zástupkyni, která donesla nějaké 
papíry k podpisu. Mimochodem to byla 
polská závodnice, která po mém vyřa-
zení z výsledků dojela celkově druhá. 
S organizátorem Andym je velmi dob-
rou kamarádkou a spoluorganizátorkou 
závodů. S Andym jsme se tedy poprvé 
viděli až před startem na Nordkappu. 
Sešli jsme se s ním i Tadeášem a domlu-
vili se na podmínkách. Samozřejmě, že 
jsme mu zdůraznili, že známe pravidla 
a budeme je c� t jako při všech jiných 
závodech. Dokonce nám řekl, že nemá 
problém s � m, když pojedou chvíli vedle 
mě, aby udělali interview za jízdy. Toho 
jsme se však sami hned zřekli, protože 
jízda vedle sebe by v ostatních jezdcích 
mohla vzbudit podezření na podporu 
jezdce. Andy se s Tadeášem domluvil, že 
bude fo� t i jiné účastníky závodu a také 
že mu dá tracker, aby všichni mohli vidět, 
že se nemotá poblíž mě jako doprovod-
né auto. O tracker jsme měli velký zájem, 

protože by to určitě uklidnilo případné 
pochybovače. Tracker však nikdy nebyl 
dodán.
Ještě před startem jsem si ze strany zá-
vodníků vyslechl nějaké poznámky na Tá-
dovu dodávku. Nestartovalo se mi díky 
tomu vůbec dobře. Řekli jsme si s Tádou, 
že bude vždycky stát spíše dál od tra-
�  a fo� t z dálky. Po startu Tadeáš fo� l 
i další účastníky. Postupně se ale star-
tovní pole natahovalo na desítky a stov-
ky kilometrů. Pro rodinu se dvěma dětmi
(2 a 4 roky) samozřejmě nebylo možné 
si cestu nějak prodlužovat kvůli jezdcům 
na zadních pozicích. Tlak ze strany jezd-
ců, kteří nebyli schopní akceptovat moje 
rychlé tempo, sílil. Nejvíce situaci vyhro-
� l německý závodník Paul Bernd, který 
se mě snažil v závodě držet, seč mu síly 
stačily. Když zjis� l, že mu ujíždím, začal 
všude možně po internetu psát, že spím 
v dodávce a že mi vezou moje věci. Sám 
si během jízdy nesmyslně vypínal tra-
cker. Vše vyús� lo v jeho diskvalifi kaci. 
Andy  mu oponoval, že já na rozdíl od něj 
jedu dle pravidel.
Když jsme byli ve Švýcarsku, Andy pod-
lehl tlaku závodníků a zakázal Tadeášovi 
dál focení. Poslal mail i na mě. Tadeášovi 
také dost tvrdě vyčetl, že nefo�  další zá-

vážně dobře, i když jsem tu první noc 
po závodě spal jen šest hodin. Ale nemu-
sel jsem na kolo. V normálním civilním 
životě se budu po šesti  hodinách spánku 
cíti t unavený, ale teď je to úplně jiné. Jen 
si budu muset dát pozor – hlavně v autě – 
na takové náhlé chvíle únavy, což po těch 
ultramaratonech vždy přichází až po čty-
řech pěti  dnech."
Když přiletěl Dan Polman do Ruzyně 

na le� ště Václava Havla, čekalo ho mno-
ho příznivců a připravilo mu tak bouřlivé 
ovace, které snad hala le� ště nepamatu-
je. Příš�  den čekalo ve zcela zaplněných 
novopackých Jírových sadech Dana Pol-
mana přivítání, kde mu Pačáci připravili 
mohutné ovace s hudbou. Na pódiu ho 
přivítali nejen rodiče s jeho rodinou, ale 
i jeho tým. Za mohutného skandování 
přítomných Pačáků: „Danda Polman… 

UPRT tým,“ ho máváním a dalšími výkři-
ky zdravili a � m mu děkovali za jeho ob-
divuhodný výkon a zviditelnění našeho 
města ve světě.
„Byl jsem velice potěšen z přivítání mých 
fanoušků v Jírových sadech! Teď už se 
těším s rodinou na dovolenou,“ zakončil 
Dan své vypravování o cyklis� cké jízdě 
snů.

Míla Pour
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vodníky (tou dobou už stovky kilometrů 
za mnou) a nedodržel jeho podmínku. 
Musel ale dobře vědět, že se dvěma ma-
lými dětmi nemohou fungovat jako foto-
reportéři v celé šíři startovního pole. Tou 
dobou jsme já i Tadeáš byli mimo data. 
Sám Andy je doporučoval vypnout, pro-
tože jsou ve Švýcarsku extrémně drahá. 
Mail jsme tudíž nečetli. Potom Tadeáše 
uviděl u trasy. Já o něm ani nevěděl. Fo-
� l mě při průjezdu přes most tak, abych 
si jich nevšiml. Problém byl, že ač jsme 
po Andym chtěli jeho telefonní číslo, 
nechtěl nám ho dát. Prý komunikace 
se bude řešit se všemi závodníky jen 
po mailu. Což je velmi špatný přístup 
k tak zásadní věci, jako je komunikace. 
Andy napsal další mail s � m, že jsme ho 
neuposlechli a že jsem diskvalifi kovaný. 
Tadeášovi řekl o mé diskvalifi kaci na mís-
tě. On mu jen dal důkaz, že jsem projel, 
aniž bych o nich vůbec věděl a že o jeho 
zákazu focení neví, protože nebyl na da-
tech. Andyho diskvalifi kační mail naštěs-
�  doma přečetla moje manželka Šárka 
a hned mu napsala. Andy jí odpověděl, že 
tedy mohu v závodě pokračovat a fi nální 
rozhodnu�  přijde v cíli. Následně mě po-
tkal na tra�  a nic mi neřekl. Ověřoval si, 
zda opravdu o ničem nevím a zda jsem 
off -line. Popřál mi fajn jízdu ve švýcar-
ských horských sedlech. O to víc v šoku 
jsem byl, když jsem zrušil režim „letadlo“ 
a dozvěděl se od manželky, co mi napsal 
do mailu. Tadeáš samozřejmě přestal fo-
� t a na trasu už nikdy nepřijel. Mně se 
pak jelo velmi špatně. Jako by mi někdo 
uřízl nohy. Vědomí, že musím překonat 
� síce kilometrů s � m, že nevím, na čem 
jsem, mě dostávalo pod těžký psychic-
ký tlak. Ostatně to Andy asi chtěl. Od té 
doby si se mnou pohrával jako s fi gurkou 
na šachovnici. K tomu všemu jen dodám, 
že Andi měl telefonický kontakt na mě 
i na Tadeáše. Nikdy ho nevyužil.
Když jsme se ale potkali znovu, řekl jsem 
mu, že mi je líto, k čemu došlo, ale ne-
mohli jsme jednat dle jeho instrukcí 
v mailu, když jsme byli off -line. Ujis� l 
jsem ho, že Tadeáš už na trase fo� t ni-
kde nebude. To samé mu napsal i on. 

Mimochodem neustále Andymu během 
závodu posílal konkrétní pozici, kde je, 
a suploval tak roli nedodaného tracke-
ru. Andy mi s úsměvem na tváři řekl, ať 
pokračuju v závodě a na celou epizodu 
zapomenu a užívám si trasy. Bral jsem to 
jako vyřešenou a vysvětlenou věc.
Andy dobře věděl, že jedu bez podpory, 
že Tadeáš se pouze párkrát přiblížil, aby 
udělal fotky – většinou z dálky. Velmi 
často to� ž stál někde zaparkovaný a taj-
ně mě pozoroval. Nebylo sledovanějšího 
jezdce, než jsem byl já. 1300 km před 
cílem jsem měl velký pád. Potrhal jsem 
si dlaň a bok a musel jsem na ošetření 
do nemocnice. Bojoval jsem tou dobou 
i s oteklýma nohama v tretrách. Byl to 
kri� cký moment závodu, kdy jsem zpo-
malil a byl vůbec rád, že můžu pokračo-
vat. Praskl mi také konec řídítek. S � m 
jsem si ale poradil. Posunul jsem brzdo-
vou páku na řídítku a ulomený kus od-
stranil. Vše fungovalo, jak mělo, dokon-
ce s rozbitou rukou se mi řídítko po úpra-
vě drželo lépe, než kdyby bylo v původní 
poloze. Andy si úpravy všiml po dvou 
dnech jízdy na sociálních sí� ch a napsal 
mi v půl jedné ráno mail, že nesmím po-
kračovat dál. Že mám nezpůsobilé kolo 
a musím vyhledat odborný servis a řídít-
ka celá vyměnit. Poslechl jsem ho a strá-
vil tak několik hodin zbytečnou výmě-
nou, která mě kromě času stála i nemálo 
peněz. Přitom na začátku závodu jsme 
mu podepsali papír, že veškerá rozhod-
nu�  a konání během závodu jsou na naši 
odpovědnost. Do opravy mého kola tak 
vůbec zasahovat nemusel. Bylo jasné, že 
využije každé příležitos�  si se mnou tro-
chu „pohrát“.
Vše jsem ale respektoval a činil dle jeho 
příkazů v mailu. V cíli mě pak přivítal se 
slovy, že gratuluje ke skvělému výko-
nu a předal mi fi nisherské triko. Počkal, 
až přile� m domů, aby mě mohl umís� t 
do speciální kategorie „mimo pořadí“. 
Jako odůvodnění se vrá� l k incidentu 
z 1. 7., který vznikl na základě nemož-
nos�  přečíst si jeho mail. Dále pak uvádí 
zcela nesmyslně úseky, na kterých jsem 
zpomalil z důvodu, že kolem trasy už 
nebyl Tadeáš. Vybral ty, kdy jsem řešil 
vážné zdravotní i technické problémy. 
Naopak v posledním úseku závodu jsem 
například byl o 15 hodin rychlejší než 
druhý v pořadí. Svůj náskok jsem zvy-
šoval konstantně po celou dobu závodu 
(bez ohledu na to, zda Tadeáš fo� l, či 
nikoliv.) Navíc veškeré bivaky i přespání 
mám zaznamenané (dokonce i na insta-
gramu) a mohu zcela jasně prokázat, že 
jsem ubytování vždy řešil sám a nevyuží-

val nějaké pomoci. K Andyho rozhodnu�  
postavit mě mimo pořadí přispěly určitě 
i příspěvky lidí na sociálních sí� ch, kteří 
mu vyčítali, že vítěze závodu nepřivítal 
dost důstojně. (Můj názor to nebyl – já 
bral průjezd cílem jako mimořádný oka-
mžik a nepotřeboval jsem žádné fanfá-
ry.) Ve zprávě i v mailu neustále zmiňo-
val mé fanoušky, že vnášejí do závodu 
nega� vní atmosféru. Nakonec to však 
byl především on, kdo ovlivnil závod na-
prosto šokujícím a nega� vním rozhod-
nu� m. V jeho posledním mailu je jasně 
cí� t totální zaujatost a vyplývá z něj, že 
závod byl spíš konkurz na kamarády než 
férové měření sil.
Čelím naprosto nepochopitelné a bez-
páteřní nespravedlnos� . Pořadatel vzal 
závod do svých rukou a natvrdo určil 
pořadí v závodě. Je to smutné. Já s � m 
nic nenadělám. Vím, co jsem pro závod 
obětoval, vím, co vše jsem musel během 
něj překonat, vím, že jsem jel od prvního 
až po posledního metru fér dle pravidel. 
Takže vím, kdo je vítěz, a vědomí, že to 
vědí i moji fanoušci, mi tuhle šílenost po-
máhá strávit.
Organizátor dobře ví, že jsem jel dle 
pravidel. Dokonce i podle jejich změn, 
které během závodu přichystal a po-
sílal je do mailu. Neunesl mimo jiné 
i celý ten fanouškovský humbuk kolem 
mě. Asi jsme překřičeli celý jeho závod 
a nakonec se rozhodl nám zkazit radost 
naprosto nepochopitelným zásahem 
do výsledků. Na chvíli se mu to poved-
lo. Poměrně rychle jsem si ale uvědomil,
co je důležité a co nikoliv. Být v něja-
ké výsledkové tabulce u člověka, který 
neví, co je fér, a chová se naprosto zba-
běle, důležité rozhodně není. Dodnes 
slibuje, že přinese k přesunu mimo kla-
sifi kaci více informací. Zdá se, že po-
hádky ho vymýšlet nebaví, a tak nikde 
nic není. Na tři moje maily a také mail 
mé mamky neodpověděl. Dělá, že ne-
existuju. Závod ovšem přinesl mnoho
dobrého. Spoustu zážitků, zábavu pro fa-
noušky, přivítání na le� š�  i v Nové Pace 
a bezesporu i velký sportovní výkon, kte-
rý mnohé mo� vuje.
V neposlední řadě bych zmínil i velmi 
úspěšnou sbírku pro dvě nemocné dě�  
a spolek Sportem pro�  bariérám. Nako-
nec i přes veškerá příkoří, kterých závod 
přinesl opravdu hodně, jsem rád, že jsem 
ho jel. Doufám, že se mi celá ta nesku-
tečná anabáze podaří zpracovat do kni-
hy a také předat dál na přednáškách.“

Míla Pour,
zdroj: www.danielpolman.com
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V neděli 7. srpna zavítali do Nové Paky 
nejlepší – vybraní cyklisté mládežnic-
kých kategorií a žen – na silniční závod 
jednotlivců s hromadným startem. Na-
vázali tak na sobotní časovku jednotlivců 
v Lázních Bělohrad.
Jedná se o celoroční seriál několika zá-
vodů nejlepších „silničářů“ v kategoriích: 
mladší žáci a žákyně, starší žáci a žáky-

ně, kade�  a kadetky, junioři a juniorky, 
ženy. Vše pod názvem „TECHNISERV Čes-
ký pohár mládeže a žen“. Za mimořádně 
krásného počasí do Paky dorazilo 250 
závodníků a „rozdali si to“ na 8km okru-
hu Přibyslav – Pivovar NP – Bělá u Pecky 
– Radkyně – Přibyslav. Rozsáhlé týmové, 
rodičovské a divácké zázemí plně obsadi-
lo obec Přibyslav, tedy místo cíle a vrchol 

nepříjemného stoupání směrem od Bělé 
u Pecky (pozn.: např. junioři si jej vyjeli 
hned 11x !!!). Asi nejznámější účastnicí 
byla olympionička Nikola Nosková, ale 
ve startovní lis� ně najdeme i juniorské-
ho Mistra Evropy (Milan Kadlec) a téměř 
kompletní juniorské reprezentační druž-
stvo se zkušenostmi z Mistrovství světa 
a Evropy juniorů a připravující se právě 
na letošní MEJ a MSJ. 
Organizačně se závod podařil za podpo-
ry bezpočtu dobrovolníků, hasičů (SDH 
Pecka, Úbislavice), Policie ČR, města 
Nová Paka, Královéhradeckého kraje, 
fi rem KUPKOLO, CARLA a Pivovar Nová 
Paka. Poděkování samozřejmě patří obci 
Přibyslav za úžasné zázemí, zvláště pak 
p. Jelínkovi a Mühlovi. No a vlastně všem 
průjezdným obcím a řidičům za tolero-
vání zásadního omezení silniční dopravy. 
DĚKUJEME!

Výsledky najdete na:
https://data.ceskysvazcyklistiky.cz/ka-
lendar/zavod?race_id=2763 

Mgr. Jiří Šorm

NEJVYŠŠÍ „PATRA“ MLÁDEŽNICKÉ CYKLISTIKY V NOVÉ PACE!

ČTRNÁCTÝ VOLEJBALOVÝ KEMP SE OPĚT VYDAŘIL
Každý rok tráví druhý srpnový týden 
mladí novopač�  volejbalisté tradičně 
na volejbalovém kempu. Letošní rok 
nebyl výjimkou, a tak 41 milovníků této 
nádherné míčové hry strávilo společné 
chvilky již potře�  v řadě na sportoviš� ch 
v Mile� ně.
Nejmladší dě�  trénovaly pod vedením 
Ivy Vágenknechtové a Vlaďky Berán-
kové. Mladší žákyně po hřiš�  proháněl 
Mar� n Bílek. Nejstarší děvčata tréno-
vala s Vojtou a s Jendou Burkertovými. 
Starší žáky převzal do své péče Vláďa 
Špicar. Vedoucí kempu Zdeněk Burkert 
letos pendloval mezi staršími kluky 
a nejstaršími děvčaty. Výtečně o blaho 
všech účastníků pečovaly Ilča Burkerto-
vá a Péťa Bílková.
Bylo krásné sledovat, jak se dě�  den ode 
dne zlepšují. Také obří pokrok od minulé-
ho soustředění byl hned na první pohled 
patrný. Každý den vyvrcholil večerními 
vyzývacími zápasy, ve kterých šlo nejen 
o zajímavé sázky, ale také o obrovskou 
pres� ž. A tak se pokaždé bylo na co kou-
kat. Nejen při zápasech, ale i v průběhu 
celého kempu jsme si užili spoustu dřiny 
a také legrace. V nové sezóně na všech-

ny volejbalisty čeká pěkná porce zápasů, 
a tak se jistě všichni už těší na tréninky, 
aby byli na zápasy dobře připraveni. 
Po kempu máme nakročeno skvěle.
Trénujeme pravidelně vždy v pondělí 
a ve čtvrtek, mladší dě�  vždy od 14:30 
do 16:00 hod., prostřední kategorie pak 
od 16:00 do 17:30 hod. a nejstarší ka-
tegorie od 17:30 do 19:00 hod. Pokud 
máte chuť se tuto báječnou hru naučit, 

tak neváhejte a přijďte do tělocvičny
ZŠ Husitská. Zejména se těšíme na no-
váčky v kategorii nejmenších dě�  (1.–3. 
třída). Tréninky začínají od 1. září 2022.
Další informace a fotografi e najdete 
na www.volejbalpaka.cz.

Mgr. Zdeněk Burkert
Volejbalový klub mládeže Nová Paka
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Do nadcházející mistrovské kuželkářské 
sezony budeme vstupovat opět s pě�  
družstvy. Novinka se chystá pro doroste-
necké družstvo, když úplně poprvé v his-
torii novopackých kuželek se na místní 
padavé kuželně bude hrát 1. liga!
Naše Áčko se ve Východočeské divizi 
střetne s Červeným Kostelcem, Českou 
Třebovou, Dobruškou, Dvorem Králové, 
Hylváty, Náchodem, Rokytnicí nad Jize-
rou, Rychnovem nad Kněžnou, Smiřice-
mi, Solnicí, Třebechovicemi a Trutno-
vem. 
Naše první rezervní družstvo Béčko
bude v nové sezoně hrát ve Východočes-
kém přeboru a střetne se tu se Dvorem 

Králové, Hořicemi, Jičínem, Josefovem, 
Milovicemi A a B, Poříčím, Rokytnicí nad 
Jizerou, Trutnovem a Vrchlabím B a C.
Naše druhé rezervní družstvo Céčko na-
stoupí do Východočeské soutěže a střet-
ne se tu čtyřkolově s Červeným Kos-
telcem, Českým Meziříčím, Dobruškou 
a Rokytnicí nad Jizerou.
Naši Dorostenci se v 1. lize utkají s Ho-
řicemi, Jičínem, Kosmonosy, Náchodem, 
Poděbrady a Vrchlabím.
Naše družstvo Seniorů, neboli hráčů 
60+, hrající Seniorskou ligu má letošní 
sezonu již rozehranou a nyní již je čeká 
play-off .
Veškeré informace a termíny utkání jed-

notlivých družstev naleznete na strán-
kách www.kuzelkynp.cz.
Proto přijďte místní borce podpořit 
a zhlédnout kvalitní výkony při velice za-
jímavém sportu. Stačí projít otevřenou 
brankou do hasičské zbrojnice a po levé 
ruce již naleznete budovu TJ Nová Paka 
s kuželkářskou dvoudráhou. 

V sobotu 3. 9. 2022 v dopoledních ho-
dinách budete mít všichni možnost 
nahlédnout do prostor kuželny při 
dnu otevřených dveří při oslavě výročí
60. let kuželkářského sportu v Nové 
Pace.

Jirka Bajer

BUDEME HRÁT 1. LIGU V KUŽELKÁCH

Novopačák Jirka Šorm opět úspěšně navázal na svoji bývalou kariéru profesionálního 
cyklisty (tým ELKOV), tentokrát však v dresu 1. lékařské fakulty UK Praha (jinak Eleven 
HEAD Cyklolive) zvítězil na Akademickém mistrovství ČR. A to hned 2x! V sobotu vy-
hrál v okolí Temelína časovku jednotlivců, v neděli potom i silniční závod s hromadným 
startem. Získal tak do své bohaté sbírky další mistrovské dresy, tentokrát s akademic-
kým logem. Zároveň si � mto řekl o reprezentační start na Akademickém mistrovství 
světa v Nizozemí v roce 2023. Rád by tak navázal na své 9. místo z posledního AMS 
(předkovidového) v portugalské Braze.
Blahopřejeme! Zvládnout náročné studium LF se špičkovým sportem je opravdu hu-
sarský kousek. 

Milan Pospíšil, místostarosta

JIRKA ŠORM DVOJNÁSOBNÝM 
AKADEMICKÝM MISTREM ČESKÉ REPUBLIKY!

ORIENTAČNÍ BĚH
Sportovní klub lyžování a orientačního 
běhu Nová Paka uspořádal 25. 6. 2022 
závody Východočeské oblas�  v orientač-
ním běhu v Borovničce, na mapě zvané 
Yperit 22. Pro přiblížení je to les mezi 
obcemi Borovnička a Zadní Mostek, kde 
kdysi bylo chemické cvičiště, a proto 
tento název mapy. Jako vždy, vlastnímu 
závodu předcházela aktualizace mapy 
v měřítku 1:10, řada vyjednávání s maji-
teli pozemků v prostoru lesa a prostoru 
pro centrum závodu s plochou pro par-
kování i další jednání s úřady o různá po-
volení. Poté následovala stavba tra�  pro 
všechny kategorie, tentokrát 36 různých 
délek a náročnos� , protože tohoto spor-
tu se účastní závodníci od malých dě�  
s rodiči, přes velmi výkonné dospělé, až 
po veterány i těch nejstarších ročníků.
Této zodpovědné práce se vynikajícím 
způsobem zhos� li Zuzka a Jiří Nováko-
vi. K tomu bylo potřeba připravit popisy 

kontrol jednotlivých tra� .
Pro centrum závodu se muselo zajis� t 
veškeré materiálové a technické zabez-
pečení a občerstvení.
Pak se již mohli pus� t do vlastního závo-
du. Asi 5 dní předem jsme se dozvěděli 
konečné stavy přihlášených závodní-
ků, tentokrát 730. Následoval � sk map, 
jejich roztřídění a číslování s balením 
do sáčků. V pátek, den před závodem 
jsme materiál navozili do centra a po-
stavili stany na vše potřebné a další za-
jištění. Bohužel nás trápily deště a před-
pověď na sobotu nás dost strašila. Ale 
když jsme se ráno v 7 hodin sjeli na shro-
maždiš� , tak nepršelo, jen si asi 2x jem-
ně zamrholilo a okolo jedenácté se nad 
námi smilovalo sluníčko. Závod proběhl 
k velké spokojenos�  všech zúčastněných 
podle pochval jak za organizaci, tak pěk-
né tratě. V 10 hodin odstartovali první 
závodníci a vyhlášení bylo již ve 13 ho-

din. Závodníci postupně odjeli a my jsme 
se pus� li do likvidace celého shromaždi-
ště a odvoz věcí. Okolo 16. hodiny jsme 
opouštěli prostor v naprosto čistém sta-
vu. Tak bylo vše s uspokojením po třech 
měsíčních příprav za námi.
Poděkování patří všem pořadatelům 
z oddílu SK LOB Nová Paka, jejich rodin-
ným příslušníkům a přátelům klubu, bez 
nichž by závod nebylo možné uspořádat. 
Dále děkujeme všem majitelům pozem-
ků, na kterých se závod konal.
Akce byla realizována za podpory Krá-
lovéhradeckého kraje, MěÚ Nová Paka 
a fi rem Qui� ner & Schimek s.r.o., Pivo-
var Nová Paka a.s. a Loreta-nástrojárna 
s.r.o. Děkujeme Hasičům Mostek za za-
jištění vody na my� . Poděkování patří 
i dalším sponzorům.
Tak zase za rok.

Novák Karel, ředitel závodu
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Letní mistrovství ČR st. žactva 
(2008–2009) – České Budějovice
Na start MČR v Českých Budějovicích 
ve dnech 18.–19. 6. 2022 se nominoval 
Štěpán Hruška (2009). Štěpána jsem 
na tyto závody osobně doprovodil a po-
mohl mu zvládnout to zejména po psy-
chické stránce. Štěpán vše zvládl jako 
opravdu zkušený závodník, i když to 
bylo jeho první MČR. Výsledky byly nad 
všechna očekávání – 3. místo na 100m 

P (1:17,62), 3. místo 100m VZ (1:00,31), 
4. místo 100m M (1:10,26), 4. místo 50m 
VZ (0:28,03). Štěpán je velmi skromný 
kluk jak na tréninku, tak v životě. Jeho 
velký talent předpovídá skvělou budouc-
nost českého plavání. 

Letní mistrovství ČR Open – Praha 
Podolí
V Praze Podolí proběhlo ve dnech 30. 
6. – 3. 7. 2022 MČR Open, na které se 
nominovala Karolína Maršíková. Kája 
nastoupila na tratě 100m VZ, 200m VZ, 
400m VZ, 800m VZ a 1500m VZ. Nejvíce 
se jí dařilo na tra�  400m VZ, doplavala 
na výborném 4. místě. Finále tohoto zá-
vodu plavala po boku naší nejúspěšnější 
plavkyně Báry Seemanové. Dalším vý-
borným závodem byla trať 800m VZ, kde 
získala krásné 5. místo. 

Olympiáda dě�  a mládeže – Olo-
mouc
Ve dnech 28. 6. – 30. 6. 2022 se v Olo-
mouci konala Letní olympiáda dě�  
a mládeže. Do družstva Královéhradec-
kého kraje byl nominován plavec Žra-
loka Nová Paka Štěpán Hruška. Závody 
probíhaly stylem ranních rozplaveb 

a večerních fi nále za účas�  kamer České 
televize. Pro Štěpána to byly první závo-
dy v tomto náročném modelu, přesto se 
nenechal zaskočit a skvěle se s � m po-
pral. Pro Královéhradecký kraj vybojoval 
dva cenné kovy. Na tra�  200m OPZ zís-
kal stříbrnou medaili a na královské tra�  
100m VZ bronzovou medaili (čas 0:59,92 
= poprvé pod hranicí 1 min). 

Mistrovství ČR v dálkovém plavání –
Račice 
Posledním závodem letní sezony Karo-
líny Maršíkové bylo MČR v dálkovém 
plavání, které se konalo na umělém ves-
lařském kanále v Labe aréně Račice. Kája 
nastoupila v sobotu na 5000m trať. Byl 
to její první start na volné vodě, takže 
měla nulové zkušenos� . Teplota vody 
21,5 °C a velké množství ryb nahánělo 
Káje hrůzu. Startovalo se ve 12 hodin, 
do třech okruhů se pus� lo 65 závodnic. 
Kája nezachy� la první skupinku (3 ženy + 
1 juniorka) a plavala celou trať samostat-
ně. Výsledným časem 1:05,47 si dopla-
vala pro úžasné 2. místo kategorie juni-
orek. Splnila tak podmínky pro zařazení 
do širší juniorské reprezentace. V celko-
vém pořadí se v tomto závodě umís� la 
na 5. místě. Prochladlá takto ukončila
1. polovinu letošní plavecké sezony. 
Závěrem bych Karolíně chtěl moc podě-
kovat za skvělou reprezentaci Žraloka 
Nová Paka. Vybojovala � tul MČR na tra-
�  800m VZ a celkově 6 cenných medailí 
z MČR, pravidelně se umisťuje na me-
dailových pozicích na českém poháru, 
splnila limit SCM (splnilo jen 5 juniorek). 
Za to vše jí patří velký dík. Ne vždy to je 
růžové a sluncem zalité, ale postupně se 
cílevědomou a poc� vou prací blížíme 
ke Kájině největšímu snu, a to zařazení 
do reprezentačního družstva seniorek. 

Michal Řeháček, Žralok Nová Paka

JAK JSME PLAVALI V LÉTĚ
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OBJEKTIVEM PAČÁKŮ

PŘIVÍTÁNÍ DANDY POLMANA PO NÁVRATU Z NORTH CAPE – TARIFA (7400 KM)




